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ACTA DE LA SESSIÓ DE L’AJUNTAMENT PLE

Identificació de la sessió

Núm.:2/2021
Caràcter: ordinària.
Convocatòria: primera.
Data:8 de febrer de 2021
Horari: de 20:00 hores a 23:48 hores
Lloc: sessió telemàtica

Assistents

 Jaime Monserrat Vaquer, batle-president.
 Catalina Soler Torres, Sebastià Adrover Palmer, Rafael Rubio Ferrer,

Bárbara M. Barceló Pascual i Marta Cano Roig,  pel Partit Popular.
 Miquel Lluís Mestre Mestre, Maria Mesquida Artigues i  Pau Massutí

Ballester, pel Bloc per Felanitx-APIB.
 Melania Mesquida Tran, per El Pi-Proposta per les Illes Balears.
 Francisco  Duarte  Barceló,  María  Gracia  González  López  i  Damiana

Massutí Gómez, pel Partit Socialista de les Illes Balears.
 Caterina Ramon Bordoi, per Unidas Podemos-Unides Podem.
 Maria Vidal Bennàsar, de Vox-Baleares.
 Juan Aznar Hernández, regidor no adscrit.
 Sebastià Galmés Verger, interventor.
 Joan Garcia Cortès, secretari.

Absents

El batle excusa l’absència del regidor del Partit Popular, Sr. Pedro Acosta
Duran, per motius de salut.

DECLARACIÓ INSTITUCIONAL AMB MOTIU DE LA CELEBRACIÓ DEL 4
DE FEBRER, DIA MUNDIAL CONTRA EL CÀNCER 

Abans de tractar els punts de l’ordre del dia, la Sra. +++, en representació
de  l’Associació  espanyola  contra  el  càncer,  llegeix  la  següent  declaració
institucional amb motiu de la celebració del dia mundial contra el càncer:

«El càncer s’erigeix com el principal problema sociosanitari a nivell mundial.
És la segona causa de mort a nivell mundial i es projecta un creixement de
més del 30% de nous casos per al 2030. Actualment, al nostre país, 1 de
cada 2 homes i 1 de cada 3 dones seran diagnosticats de càncer al llarg de
la seva vida. S’estima que aquesta malaltia afecta 1,5 milions de persones a
Espanya i es diagnostiquen al nostre país gairebé 280.000 nous casos cada
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any. A les Illes Balears, 6.200 casos cada any, 16 persones al dia.

La crisi provocada per la pandèmia de la Covid-19 no ha fet sinó agreujar la
situació de fragilitat social i sanitària de les persones amb càncer i les seves
famílies com a col·lectiu doblement vulnerable, pel càncer i per la Covid-19. 

Les persones amb càncer i les seves famílies estan vivint diversos i severs
impactes d'aquesta crisi: 

• Impacte sanitari: proves diagnòstiques i tractaments demorats, incertesa i
necessitat d'informació que ajudi a reduir la por al contagi. 

•  Impacte  emocional  i  social  (personal  i  familiar):  solitud  no  desitjada,
ansietat per retards en tractaments i/o proves diagnòstiques, por al contagi
i a tornar als hospitals, sofriment davant les dificultats per acompanyar i ser
acompanyats en el  procés de final  de la vida i per l'agreujament de les
dificultats econòmiques i laborals. 

Aquest  Ajuntament  de  Felanitx,  amb  motiu  del  Dia  Mundial  contra  el
Càncer,  que  se  celebra  anualment  dia  4  de  febrer,  manifesta  la  seva
solidaritat amb totes les persones afectades per aquesta malaltia i declara
el seu compromís per contribuir a respondre a les seves necessitats i pal·liar
l'impacte de la pandèmia en les seves vides. 

En aquest sentit, aquest Ajuntament de Felanitx advoca perquè es duguin a
terme  les  accions  pertinents  per  pal·liar  la  seva  situació  d'especial
vulnerabilitat, així com garantir, en condicions d'equitat,  els drets de les
persones amb càncer i les seves famílies. 

Així  mateix,  aquest Ajuntament de Felanitx manifesta el  seu suport a la
recerca  del  càncer,  com a  instrument  imprescindible  en  la  lluita  contra
aquesta malaltia, i trasllada el seu reconeixement a totes les associacions i
entitats  que  acompanyen  les  persones  afectades  pel  càncer  pel  seu
compromís i labor continuada.»

El  batle  agraeix  la  intervenció  de  la  Sra.  +++  i  la  Corporació,  per
assentiment unànime, aprova aquesta declaració institucional amb motiu de
la celebració del dia mundial contra el càncer.

1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

En primer lloc, es veu l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de dia 18
de gener de 2021, la qual, sotmesa a votació, s’aprova per unanimitat.

2. EXPEDIENT 671/2019. APROVACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI
DE  COL·LABORACIÓ  AMB  L’ESCOLA  BALEAR  D’ADMINISTRACIÓ
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PÚBLICA,  DE  DELEGACIÓ  DE  LA  COMPETÈNCIA  PER  A  LA
CONVOCATÒRIA  I  LA  GESTIÓ  DEL  PROCÉS  SELECTIU
EXTRAORDINARI PER A L’INGRÉS EN EL COS DE POLICIA LOCAL EN
LA CATEGORIA DE POLICIA

2.1 Proposta d’aprovació de l’addenda al Conveni de col·laboració
amb  l’Escola  Balear  d’Administració  Pública,  de  delegació  de  la
competència  per  a la  convocatòria  i  la  gestió  del  procés selectiu
extraordinari per a l’ingrés en el cos de Policia Local en la categoria
de policia

L’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora Catalina Soler,
d’aprovació de l’addenda al  Conveni de col·laboració  amb l’Escola Balear
d’Administració  Pública,  de  delegació  de  la  competència  per  a  la
convocatòria i la gestió del procés selectiu extraordinari per a l’ingrés en el
cos de Policia Local en la categoria de policia, prèviament dictaminada per la
Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes Generals de dia 1
de febrer de 2021, que seguidament es transcriu:

Antecedents de fet

1.  L’Escola  Balear  d’Administració  Pública  de  la  Conselleria  d’Hisenda  i
Administracions Públiques ha remès a l’Ajuntament de Felanitx l’esborrany
de  l’addenda  al  conveni  de  col·laboració  entre  l’Escola  Balear
d’Administració  Pública  i  l’Ajuntament  de  Felanitx,  de  delegació  de  la
competència  per  a  la  convocatòria  i  la  gestió  del  procés  selectiu
extraordinari  per  a l’ingrés en el  cos  de policia  local  en la  categoria de
policia. 

2.- Aquesta addenda té com a objecte:

-Per  una  banda,  establir  la  necessitat  de  subscriure  una  pròrroga  de
l’esmentat conveni per un any més des del moment de la seva finalització,
perquè l’Ajuntament pugui dur a terme la fase de pràctiques del  procés
selectiu.

-I, per altra banda, modificar la delegació en el director gerent de l’EBAP
per  a  les  resolucions  dels  recursos  administratius  que,  si  s’escau,  es
presentin i que derivin del procés selectiu, per tal d’excloure’n la resolució
dels  recursos  d’alçada  o  de  reposició  interposats  contra  els  actes
administratius dictats com a resultat de les pràctiques, atès que aquesta
fase no està centralitzada en l’EBAP, sinó que correspon íntegrament a cada
ajuntament la confecció, execució, supervisió i valoració d’aquesta fase del
procés selectiu.

3.- El secretari de l’Ajuntament ha emès informe jurídic favorable.
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4.-  S’ha redactat  la  corresponent  memòria  justificativa  de  l’addenda del
Conveni en data 27 de gener de 2021.
Fonaments de dret

1.- L’Ajuntament de Felanitx està habilitat a subscriure la present addenda
en atenció a l’art. 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases
de règim local; l’art. 68 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i
de règim local  de les Illes Balears; i  l’article 30.3 de la Llei 4/2013, en
relació a l’article 174.1 del Decret 28/2015.

2.- Pel que fa al règim jurídic del conveni i la present addenda, s’ha d’estar
al  disposat  al  Capítol  VI  del  Títol  Preliminar  de  la  Llei  40/2015,  d’1
d’octubre, de règim jurídic del sector públic.

En base  als  fets  i  fonaments  de dret  exposats,  i  vists  els  informes i  la
memòria  justificativa  que  consten  a  l’expedient,  PROPÒS  al  Ple  de
l’Ajuntament  de  Felanitx,  després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió
Informativa d’Economia i Assumptes Generals, l’adopció del següent

A C O R D

Primer. Aprovar l’addenda al Conveni de col·laboració entre l’Escola Balear
d’Administració  Pública  i  l’Ajuntament  de  Felanitx,  de  delegació  de  la
competència  per  a  la  convocatòria  i  la  gestió  del  procés  selectiu
extraordinari  per  a l’ingrés en el  cos  de policia  local  en la  categoria de
policia, tal com es redacta a continuació.

Segon. Facultar el batle de l’Ajuntament de Felanitx, Sr. Jaume Monserrat
Vaquer,  per  a  la  signatura  de  l’addenda  al  Conveni  i  dels  documents
necessaris per a l’execució del present acord.

«Addenda  al  Conveni  de  col·laboració  entre  l’Escola  Balear  d’Administració  Pública  i
l’Ajuntament de Felanitx de delegació de la competència per a la convocatòria i la gestió del
procés selectiu extraordinari per a l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia

Parts

Carmen Palomino Sánchez, nomenada directora general de Funció Pública i Administracions
Públiques mitjançant el Decret 27/2020, de 28 d’agost, pel qual es disposa el nomenament
d’un alt càrrec de la Conselleria d’Administracions Públiques i Modernització (BOIB núm. 150,
de  29  d’agost),  actuant  com a  vicepresidenta  de  l’Escola  Balear  d’Administració  Pública
(EBAP) en virtut  del  que disposen els  articles 10.1 i  10.2.c) del  Decret  31/2012,  de 13
d’abril,  pel  qual s’aproven els Estatuts de l’EBAP, i  d’acord amb el que estableix l’article
188.1 del Reglament marc de coordinació de les policies locals de les Illes Balears, aprovat
pel Decret 40/2019, de 24 de maig.

Jaume  Monserrat  Vaquer,  batle  de  l’Ajuntament  de  Felanitx,  en  representació  d’aquest
Ajuntament, en virtut de la competència que li atribueixen les lletres b), g) i s) de l’article 21
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de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i del que preveu
l’article 21 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes
Balears, d’atribucions del batle en matèria de convenis.

Antecedents 

1. En data 13 de març de 2019 es va signar el Conveni de col·laboració entre l’Escola
Balear  d’Administració  Pública  (EBAP)  i  l’Ajuntament  de  Felanitx  de  delegació  de  la
competència  per  a la  convocatòria  i  la gestió  del  procés  selectiu  extraordinari  per  a
l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia. 

2. La clàusula primera del conveni determina l’objecte del conveni dient:

En el  marc  d’aquest conveni,  el  batle  de l’Ajuntament de Felanitx delega en el
director  gerent  de  l’EBAP  la  competència  per  dur  a  terme  el  procés  selectiu
extraordinari que estableix la disposició transitòria primera del Decret llei 1/2017,
per a la cobertura de set (7) places de la categoria de policia local, corresponents a
l’oferta  d’ocupació  pública  per  a  l’any  2017,  que  compleixen  els  requisits  que
estableix la disposició transitòria primera del Decret llei 1/2017, sempre respectant
el límit que estableix l’article 70.1 del TREBEP.

Amb la signatura d’aquest conveni, el director gerent de l’EBAP accepta la delegació
de la competència efectuada del batle de l’Ajuntament de Felanitx.

Concretament, aquesta delegació es fa a l’empara de l’article 30.3 de la Llei 4/2013
i de l’article 174.1 del Decret 28/2015, i no suposa l’alteració de la titularitat de la
competència atribuïda a l’Ajuntament.

El  procés selectiu extraordinari  que preveu aquest conveni s’ha de dur a terme
mitjançant el sistema de concurs oposició.

3. La clàusula tercera del conveni, que recull el contingut de la delegació i obligacions de
les parts, indica en l’apartat primer que «La delegació en el director gerent de l’EBAP
comprèn les funcions següents: [...] les resolucions dels recursos administratius que, si
s’escau, es presentin i que derivin del procés selectiu, amb la col·laboració jurídica de
l’Institut de Seguretat Pública de les Illes Balears». 

4. A l’apartat segon de la clàusula tercera del conveni es fa referència al període de
pràctiques que hauran de superar les persones aspirants que hagin superat la fase de
concurs  oposició,  el  desenvolupament  del  qual  anirà  a  càrrec  de  l’Ajuntament.  Les
persones aspirants que acabin i superin la fase de pràctiques seran nomenats personal
funcionari de carrera de l’Ajuntament.

5. La clàusula sisena del conveni estableix que el seu termini de vigència és de dos anys
a partir del moment de la signatura, que va ser el dia 13 de març de 2019, finalitzant,
per tant, el dia 12 de març de 2021. D’altra banda, indica que, en el cas que en aquest
termini no hagin finalitzat les actuacions contingudes en la delegació, es pot prorrogar
per acord unànime dels signants.

6. Mitjançant Resolució del director gerent de l’EBAP de 6 de maig de 2019 es varen
aprovar la convocatòria, les bases, els temaris, els exercicis i el barem de mèrits i es
designa el Tribunal Qualificador de les proves selectives del procés especial unificat per
cobrir  les  places  de  la  categoria  de  policia  dels  ajuntaments  d’Alaró,  Binissalem,
Ciutadella  de  Menorca,  Eivissa,  es  Castell,  Felanitx,  Ferreries,  Inca,  Manacor,  Maó,
Pollença, Sant Llorenç des Cardassar, Sant Lluís, Selva i Son Servera (BOIB núm. 63, de
9 de maig).
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De conformitat amb la base específica novena de la convocatòria (annex 1), 

Els ajuntaments nomenaran personal funcionari en pràctiques de la categoria de
policia local els aspirants que hagin superat la fase de concurs oposició del procés
selectiu  i  acreditin  que  compleixen els  requisits  que exigeix  la  convocatòria.  El
període de pràctiques tindrà una durada de sis mesos.

A la base específica desena s’estableix que 

El Tribunal Qualificador elevarà al director gerent de l’EBAP la llista definitiva de
persones aspirants declarats aptes i no aptes de la fase de pràctiques, perquè dicti
la resolució corresponent i n’ordeni la publicació en el BOIB, amb expressió de les
persones que han de ser nomenades personal funcionari  de carrera per a cada
ajuntament. 

Els ajuntaments dictaran les resolucions de nomenament de personal funcionari de
carrera amb la corresponent adjudicació del lloc de treball.

7. En data 28 de novembre de 2020 es va publicar en el  Butlletí Oficial de les Illes
Balears (núm. 201), la Resolució de la directora gerent de l’EBAP de 24 de novembre de
2020 per la qual s’aprova la relació de persones aspirants que han superat les proves
selectives del procés especial unificat per cobrir les places de la categoria de policia dels
ajuntaments  d’Alaró,  Binissalem,  Ciutadella  de  Menorca,  Eivissa,  es  Castell,  Felanitx,
Ferreries, Inca, Manacor, Maó, Pollença, Sant Llorenç des Cardassar, Sant Lluís, Selva i
Son Servera, separats per a cada ajuntament i que han de ser nomenats funcionaris en
pràctiques.

En aquesta resolució es fixa un termini de vint dies naturals comptadors a partir de
l'endemà  de  la  seva  publicació  per  a  la  presentació  d’una  sèrie  de  documentació
requerida a les persones aspirants que han superat la fase del concurs oposició. Aquest
termini va finalitzar el dia 18 de desembre de 2020.

8. La realització i superació de la fase de pràctiques per part de les persones aspirants
que han superat la fase de selecció, és obligatòria per poder ser nomenades personal
funcionari de carrera de l’Ajuntament de Felanitx. Atès que el termini de vigència previst
en el conveni de col·laboració per dur a terme el procés selectiu quasi bé s’ha exhaurit
amb la fase de selecció, es fa necessari prorrogar-ho perquè l’Ajuntament de Felanitx
pugui realitzar la fase de pràctiques. Aquesta circumstància està prevista en la clàusula
sisena del conveni, com s’ha indicat anteriorment.

9. Per tot això, la cap del Departament de Formació i Selecció de l'EBAP, en data 18 de
gener de 2021, va emetre una memòria sobre la necessitat de subscriure una pròrroga
del Conveni de col·laboració entre l’Escola Balear d’Administració Pública i l’Ajuntament
de Felanitx de delegació de la competència per a la convocatòria i la gestió del procés
selectiu extraordinari per a l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia.

En aquesta memòria també es considera adient modificar la delegació en el  director
gerent de l’EBAP per a les resolucions dels recursos administratius que, si s’escau, es
presentin i que derivin del procés selectiu, per tal d’excloure’n la resolució dels recursos
d’alçada o de reposició interposats contra els actes administratius dictats com a resultat
de  les  pràctiques,  atès  que  aquesta  fase  no  està  centralitzada  en  l’EBAP,  sinó  que
correspon íntegrament a cada ajuntament la confecció, execució, supervisió i valoració
d’aquesta fase del procés selectiu.

Ambdues  parts  ens  reconeixem mútuament  la  capacitat  legal  necessària  per  formalitzar
aquesta Addenda modificadora del Conveni de col·laboració, d’acord a la següent:
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Clàusules

Primera

Modificar la lletra c) de l’apartat primer de la clàusula tercera del conveni, «Contingut de la
delegació i obligacions de les parts», que queda redactada en els termes següents següent:

c) Aprovar i executar tots els actes materials i jurídics integrants del procediment
extraordinari segons les bases de la convocatòria, la disposició transitòria primera
del Decret llei 1/2017 i la resta de normes sobre policies locals i funció pública
aplicables. Aquests actes són, com a mínim, els següents:

—        Rebre  i  gestionar  les  sol·licituds  de  participació  i  la  documentació
acreditativa  del  compliment  dels  requisits  exigits  en  la  convocatòria,  i
cobrar les taxes previstes en la Llei 11/1998, de 14 de desembre, sobre el
règim específic de taxes de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

—        Dictar les resolucions d’aprovació de les llistes, tant provisionals com
definitives, de persones admeses i excloses.

—        Gestionar les operacions necessàries per al desenvolupament material
dels exercicis i de la fase de concurs.

—        Notificar i publicar els actes administratius i les resolucions relacionades
amb el procés selectiu.

—        Determinar  la  composició  del  tribunal  qualificador,  nomenar-ne  els
membres i resoldre les possibles recusacions.

—        Proposar  l’adjudicació  de  llocs  de  treball  als  aspirants  que  superin
l’oposició una vegada realitzada la fase de concurs, perquè l’Ajuntament de
Felanitx els nomeni personal funcionari en pràctiques.

—        La resta d’actuacions que siguin necessàries per al funcionament normal
del  procés  selectiu,  incloses  les  resolucions  dels  recursos  administratius
que,  si  s’escau,  es  presentin  i  que  derivin  del  procés  selectiu,  amb  la
col·laboració jurídica de l’Institut de Seguretat Pública de les Illes Balears. 

S’exceptuen  d’aquesta  darrera  actuació,  les  resolucions  dels  recursos
administratius  que  es  puguin  interposar  contra  els  actes  administratius
derivats de la fase de pràctiques, inclosos l’Acord del Tribunal Qualificador
pel qual s’elevi al director o directora gerent de l’EBAP la llista definitiva de
persones aspirants declarades aptes i no aptes en la fase de pràctiques i la
consegüent resolució de la direcció gerència per la qual s’aprovi la relació
de persones que han de ser nomenades personal funcionari de carrera per
l’ajuntament  corresponent,  per  correspondre  íntegrament  a  cada
ajuntament la confecció, execució, supervisió i valoració d’aquesta fase del
procés selectiu. 

Segona
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Modificar  la  clàusula  sisena  del  conveni,  «Termini  de  vigència  del  Conveni»,  que  queda

redactada en els termes següents següent:

El termini de vigència de dos anys del conveni quedarà prorrogat per un any més
en el moment de la seva finalització, perquè els ajuntaments puguin dur a terme la
fase de pràctiques del procés selectiu. En el cas que en aquest termini no hagin
finalitzat les actuacions contingudes en l’objecte del conveni, s’actuarà conforme al
que disposa l’apartat 2n de l’article 49.h) de la Llei 40/2015.

En qualsevol cas el conveni quedarà extingit un cop sigui ferma la resolució de la
direcció gerència de l’EBAP que determini les persones aspirants que han de ser
nomenats personal funcionari de carrera.

Palma, XX de XXXX de 2021

Per l’Escola Balear                                        Per l’Ajuntament de Felanitx”

d’Administració Pública

2.2 Debat

La Sra. Maria Vidal, atès que no va poder assistir a la Comissió Informativa
per motius de salut, voldria que el Sr. Adrover li expliqui per quin motiu es
du aquesta proposta i quines seran realment els seus avantatges.

El  Sr.  Sebastià  Adrover  explica  que es tracta  d’una pròrroga,  perquè el
conveni caducava i no s’havien duit a terme les incorporacions dels policies,
que estan com a interins.  El  que es modifica és que, si  es presenta un
recurs, l’ha de resoldre l’Ajuntament i no l’EBAP.

La  Sra.  Vidal  torna  a  demanar  quins  avantatges  té  realment,  o  quina
diferència hi haurà.

El Sr. Adrover contesta que si ho du l’Ajuntament, sempre serà més ràpid.
S’evitarà haver d’enviar la documentació a un altre organisme, que després
l’haurà de tornar a l’Ajuntament.

El Sr. Francisco Duarte manifesta que el Sr. Adrover ha dit que les places
fixes es cobriran internament i això no ho ha acabat d’entendre.

El Sr. Adrover diu que a les dues places fixes que arrossegam per jubilació,
s’hi pot presentar qualsevol. Per altra part, hi ha policies interins, i aquests
podran optar a una plaça fixa.

El batle explica que es trauran les places de policia. A aquesta convocatòria,
hi podrà optar gent del carrer. El gran avantatge d’aquesta convocatòria per
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als ajuntaments, és que la borsa s’obri per no haver de «robar» policies
entre ajuntaments, que és el gran problema. Es du al Ple amb la intenció
que a la convocatòria dels cursos del mes de setembre, ja hagin fet tot el
procés selectiu i els policies puguin fer el curs, cas que les places quedassin
cobertes  per  gent  de  fora.  Així  mateix,  com  ha  explicat  el  regidor,  la
intenció és eliminar el màxim de places interines dins la Policia. Com saben,
hi havia places d’oficial cobertes interinament i aquestes també es trauran
com a promoció interna,  així  com la plaça de subinspector.  També està
pendent de designació la plaça de cap de la Policia. La millor aportació que
es  pot  fer  a  qualsevol  col·lectiu  és  l’estabilitat  i  creuen  que,  amb  la
recol·locació de l’estructura dels comandaments per tal que quedi amb la
major  estabilitat  possible,  i  amb  la  incorporació  de  plantilla  per  cobrir
jubilacions i vacants, s’aconseguirà que la plantilla de la Policia Local quedi
molt més estable.

2.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació i  és aprovada per 14 vots a favor (5 del
Partit  Popular,  3 del  Partit  Socialista  de les  Illes Balears,  3 del  Bloc  per
Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor no adscrit) i 2
abstencions (1 d’Unides Podem i 1 de Vox-Baleares).

En coneqüència, per majoria, s’acorda:

Primer. Aprovar l’addenda al Conveni de col·laboració entre l’Escola Balear
d’Administració  Pública  i  l’Ajuntament  de  Felanitx,  de  delegació  de  la
competència  per  a  la  convocatòria  i  la  gestió  del  procés  selectiu
extraordinari  per  a l’ingrés en el  cos  de policia  local  en la  categoria de
policia, tal com es redacta a continuació.

Segon. Facultar el batle de l’Ajuntament de Felanitx, Sr. Jaume Monserrat
Vaquer,  per  a  la  signatura  de  l’addenda  al  Conveni  i  dels  documents
necessaris per a l’execució del present acord.

«Addenda  al  Conveni  de  col·laboració  entre  l’Escola  Balear  d’Administració  Pública  i
l’Ajuntament de Felanitx de delegació de la competència per a la convocatòria i la gestió del
procés selectiu extraordinari per a l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia

Parts

Carmen Palomino Sánchez, nomenada directora general de Funció Pública i Administracions
Públiques mitjançant el Decret 27/2020, de 28 d’agost, pel qual es disposa el nomenament
d’un alt càrrec de la Conselleria d’Administracions Públiques i Modernització (BOIB núm. 150,
de  29  d’agost),  actuant  com a  vicepresidenta  de  l’Escola  Balear  d’Administració  Pública
(EBAP) en virtut  del  que disposen els  articles 10.1 i  10.2.c) del  Decret  31/2012,  de 13
d’abril,  pel  qual s’aproven els Estatuts de l’EBAP, i  d’acord amb el que estableix l’article
188.1 del Reglament marc de coordinació de les policies locals de les Illes Balears, aprovat
pel Decret 40/2019, de 24 de maig.
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Jaume  Monserrat  Vaquer,  batle  de  l’Ajuntament  de  Felanitx,  en  representació  d’aquest
Ajuntament, en virtut de la competència que li atribueixen les lletres b), g) i s) de l’article 21
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i del que preveu
l’article 21 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes
Balears, d’atribucions del batle en matèria de convenis.

Antecedents 

1.En data 13 de març de 2019 es va signar el Conveni de col·laboració entre l’Escola
Balear  d’Administració  Pública  (EBAP)  i  l’Ajuntament  de  Felanitx  de  delegació  de  la
competència  per  a la  convocatòria  i  la gestió  del  procés  selectiu  extraordinari  per  a
l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia. 

2. La clàusula primera del conveni determina l’objecte del conveni dient:

En el  marc  d’aquest conveni,  el  batle  de l’Ajuntament de Felanitx delega en el
director  gerent  de  l’EBAP  la  competència  per  dur  a  terme  el  procés  selectiu
extraordinari que estableix la disposició transitòria primera del Decret llei 1/2017,
per a la cobertura de set (7) places de la categoria de policia local, corresponents a
l’oferta  d’ocupació  pública  per  a  l’any  2017,  que  compleixen  els  requisits  que
estableix la disposició transitòria primera del Decret llei 1/2017, sempre respectant
el límit que estableix l’article 70.1 del TREBEP.

Amb la signatura d’aquest conveni, el director gerent de l’EBAP accepta la delegació
de la competència efectuada del batle de l’Ajuntament de Felanitx.

Concretament, aquesta delegació es fa a l’empara de l’article 30.3 de la Llei 4/2013
i de l’article 174.1 del Decret 28/2015, i no suposa l’alteració de la titularitat de la
competència atribuïda a l’Ajuntament.

El  procés selectiu extraordinari  que preveu aquest conveni s’ha de dur a terme
mitjançant el sistema de concurs oposició.

3. La clàusula tercera del conveni, que recull el contingut de la delegació i obligacions de
les parts, indica en l’apartat primer que «La delegació en el director gerent de l’EBAP
comprèn les funcions següents: [...] les resolucions dels recursos administratius que, si
s’escau, es presentin i que derivin del procés selectiu, amb la col·laboració jurídica de
l’Institut de Seguretat Pública de les Illes Balears». 

4. A l’apartat segon de la clàusula tercera del conveni es fa referència al període de
pràctiques que hauran de superar les persones aspirants que hagin superat la fase de
concurs  oposició,  el  desenvolupament  del  qual  anirà  a  càrrec  de  l’Ajuntament.  Les
persones aspirants que acabin i superin la fase de pràctiques seran nomenats personal
funcionari de carrera de l’Ajuntament.

5. La clàusula sisena del conveni estableix que el seu termini de vigència és de dos anys
a partir del moment de la signatura, que va ser el dia 13 de març de 2019, finalitzant,
per tant, el dia 12 de març de 2021. D’altra banda, indica que, en el cas que en aquest
termini no hagin finalitzat les actuacions contingudes en la delegació, es pot prorrogar
per acord unànime dels signants.

6. Mitjançant Resolució del director gerent de l’EBAP de 6 de maig de 2019 es varen
aprovar la convocatòria, les bases, els temaris, els exercicis i el barem de mèrits i es
designa el Tribunal Qualificador de les proves selectives del procés especial unificat per
cobrir  les  places  de  la  categoria  de  policia  dels  ajuntaments  d’Alaró,  Binissalem,
Ciutadella  de  Menorca,  Eivissa,  es  Castell,  Felanitx,  Ferreries,  Inca,  Manacor,  Maó,
Pollença, Sant Llorenç des Cardassar, Sant Lluís, Selva i Son Servera (BOIB núm. 63, de
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9 de maig).

De conformitat amb la base específica novena de la convocatòria (annex 1), 

Els ajuntaments nomenaran personal funcionari en pràctiques de la categoria de
policia local els aspirants que hagin superat la fase de concurs oposició del procés
selectiu  i  acreditin  que  compleixen els  requisits  que exigeix  la  convocatòria.  El
període de pràctiques tindrà una durada de sis mesos.

A la base específica desena s’estableix que 

El Tribunal Qualificador elevarà al director gerent de l’EBAP la llista definitiva de
persones aspirants declarats aptes i no aptes de la fase de pràctiques, perquè dicti
la resolució corresponent i n’ordeni la publicació en el BOIB, amb expressió de les
persones que han de ser nomenades personal funcionari  de carrera per a cada
ajuntament. 

Els ajuntaments dictaran les resolucions de nomenament de personal funcionari de
carrera amb la corresponent adjudicació del lloc de treball.

7. En data 28 de novembre de 2020 es va publicar en el  Butlletí Oficial de les Illes
Balears (núm. 201), la Resolució de la directora gerent de l’EBAP de 24 de novembre de
2020 per la qual s’aprova la relació de persones aspirants que han superat les proves
selectives del procés especial unificat per cobrir les places de la categoria de policia dels
ajuntaments  d’Alaró,  Binissalem,  Ciutadella  de  Menorca,  Eivissa,  es  Castell,  Felanitx,
Ferreries, Inca, Manacor, Maó, Pollença, Sant Llorenç des Cardassar, Sant Lluís, Selva i
Son Servera, separats per a cada ajuntament i que han de ser nomenats funcionaris en
pràctiques.

En aquesta resolució es fixa un termini de vint dies naturals comptadors a partir de
l'endemà  de  la  seva  publicació  per  a  la  presentació  d’una  sèrie  de  documentació
requerida a les persones aspirants que han superat la fase del concurs oposició. Aquest
termini va finalitzar el dia 18 de desembre de 2020.

8. La realització i superació de la fase de pràctiques per part de les persones aspirants
que han superat la fase de selecció, és obligatòria per poder ser nomenades personal
funcionari de carrera de l’Ajuntament de Felanitx. Atès que el termini de vigència previst
en el conveni de col·laboració per dur a terme el procés selectiu quasi bé s’ha exhaurit
amb la fase de selecció, es fa necessari prorrogar-ho perquè l’Ajuntament de Felanitx
pugui realitzar la fase de pràctiques. Aquesta circumstància està prevista en la clàusula
sisena del conveni, com s’ha indicat anteriorment.

9. Per tot això, la cap del Departament de Formació i Selecció de l'EBAP, en data 18 de
gener de 2021, va emetre una memòria sobre la necessitat de subscriure una pròrroga
del Conveni de col·laboració entre l’Escola Balear d’Administració Pública i l’Ajuntament
de Felanitx de delegació de la competència per a la convocatòria i la gestió del procés
selectiu extraordinari per a l’ingrés en el cos de policia local en la categoria de policia.

En aquesta memòria també es considera adient modificar la delegació en el  director
gerent de l’EBAP per a les resolucions dels recursos administratius que, si s’escau, es
presentin i que derivin del procés selectiu, per tal d’excloure’n la resolució dels recursos
d’alçada o de reposició interposats contra els actes administratius dictats com a resultat
de  les  pràctiques,  atès  que  aquesta  fase  no  està  centralitzada  en  l’EBAP,  sinó  que
correspon íntegrament a cada ajuntament la confecció, execució, supervisió i valoració
d’aquesta fase del procés selectiu.
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Ambdues  parts  ens  reconeixem mútuament  la  capacitat  legal  necessària  per  formalitzar
aquesta Addenda modificadora del Conveni de col·laboració, d’acord a la següent:

Clàusules

Primera

Modificar la lletra c) de l’apartat primer de la clàusula tercera del conveni, «Contingut de la
delegació i obligacions de les parts», que queda redactada en els termes següents següent:

c) Aprovar i executar tots els actes materials i jurídics integrants del procediment
extraordinari segons les bases de la convocatòria, la disposició transitòria primera
del Decret llei 1/2017 i la resta de normes sobre policies locals i funció pública
aplicables. Aquests actes són, com a mínim, els següents:

— Rebre i gestionar les sol·licituds de participació i la documentació acreditativa
del compliment dels requisits exigits en la convocatòria, i cobrar les taxes
previstes en la Llei 11/1998, de 14 de desembre, sobre el règim específic
de taxes de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

— Dictar  les  resolucions  d’aprovació  de  les  llistes,  tant  provisionals  com
definitives, de persones admeses i excloses.

— Gestionar les operacions necessàries per al desenvolupament material dels
exercicis i de la fase de concurs.

— Notificar i publicar els actes administratius i les resolucions relacionades amb
el procés selectiu.

— Determinar la composició del tribunal qualificador, nomenar-ne els membres
i resoldre les possibles recusacions.

— Proposar l’adjudicació de llocs de treball als aspirants que superin l’oposició
una vegada realitzada la fase de concurs, perquè l’Ajuntament de Felanitx
els nomeni personal funcionari en pràctiques.

— La resta d’actuacions que siguin necessàries per al funcionament normal del
procés selectiu, incloses les resolucions dels recursos administratius que, si
s’escau, es presentin i que derivin del procés selectiu, amb la col·laboració
jurídica de l’Institut de Seguretat Pública de les Illes Balears. 

S’exceptuen  d’aquesta  darrera  actuació,  les  resolucions  dels  recursos
administratius  que  es  puguin  interposar  contra  els  actes  administratius
derivats de la fase de pràctiques, inclosos l’Acord del Tribunal Qualificador
pel qual s’elevi al director o directora gerent de l’EBAP la llista definitiva de
persones aspirants declarades aptes i no aptes en la fase de pràctiques i la
consegüent resolució de la direcció gerència per la qual s’aprovi la relació
de persones que han de ser nomenades personal funcionari de carrera per
l’ajuntament  corresponent,  per  correspondre  íntegrament  a  cada
ajuntament la confecció, execució, supervisió i valoració d’aquesta fase del
procés selectiu. 
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Segona

Modificar  la  clàusula  sisena  del  conveni,  «Termini  de  vigència  del  Conveni»,  que  queda

redactada en els termes següents següent:

El termini de vigència de dos anys del conveni quedarà prorrogat per un any més
en el moment de la seva finalització, perquè els ajuntaments puguin dur a terme la
fase de pràctiques del procés selectiu. En el cas que en aquest termini no hagin
finalitzat les actuacions contingudes en l’objecte del conveni, s’actuarà conforme al
que disposa l’apartat 2n de l’article 49.h) de la Llei 40/2015.

En qualsevol cas el conveni quedarà extingit un cop sigui ferma la resolució de la
direcció gerència de l’EBAP que determini les persones aspirants que han de ser
nomenats personal funcionari de carrera.

Palma, XX de XXXX de 2021

Per l’Escola Balear                                             Per l’Ajuntament de Felanitx

d’Administració Pública»

3. EXPEDIENT 1672/2019. RESOLUCIÓ DEL RECURS DE REPOSICIÓ
INTERPOSAT CONTRA L’ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DIA
19 D’OCTUBRE DE 2020 DE MODIFICACIÓ DE LA COMPOSICIÓ DE LES
COMISSIONS INFORMATIVES

3.1 Proposta de resolució del recurs de reposició interposat contra
l’acord  del  Ple  de  l’Ajuntament  de  dia  19  d’octubre  de  2020  de
modificació de la composició de les comissions informatives

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle Sr. Jaume
Monserrat, de resolució del recurs de reposició interposat contra l’acord del
Ple  de  l’Ajuntament  de  dia  19  d’octubre  de  2020  de  modificació  de  la
composició de les comissions informatives, prèviament dictaminada per la
Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes Generals de dia 1 de
febrer de 2021

ANTECEDENTS

1. Acord de Ple de dia 25 de juny de 2019

El  Ple  de  l’Ajuntament  de  Felanitx,  arran  de  la  constitució  de  la  nova
corporació  sorgida de  les  Eleccions Locals  realitzades  el  26  de  maig  de
2019,  en sessió de dia 25 de juny de 2019 va adoptar, entre d’altres, el
següent acord:

«Primer.- Constituir les següents comissions:
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-Comissió  Especial  de Comptes. La seva comesa serà l'examen, estudi  i
informe de tots els comptes, pressupostaris i extrapressupostaris, que hagi
d'aprovar el Ple, particularment els comptes generals de la corporació.
-Comissió Informativa d'Economia i Assumptes Generals. La seva comesa
serà informar i emetre propostes sobre els assumptes relacionats amb la
gestió  econòmico-pressupostària,  recaptació,  ingressos  de  dret públic,
compres  i  despeses,  endeutament,  obres  públiques,  recursos  humans,
platges,  camins,  turisme,  comerç  i  indústria,  policia,  protecció  civil,
mobilitat i circulació, cultura, patrimoni, fires i mercats, mercat municipal,
comunicació  i  transparència,  activitats,  esports,  brigada,  espais  públics,
edificis  municipals,  parc  municipal,  cementeri,  formació  i  ocupació,
urbanisme, salut i benestar, festes, joventut, infància, adolescència i gent
gran, educació, neteja i residus, aigua, clavegueram, enllumenat, benestar
animal,  sostenibilitat  i  ecologia,  arxius,  biblioteques,  política  lingüística,
participació ciutadana,  en matèria d’igualtat,  ...  entre d’altres assumptes
que hagin de ser sotmesos a aprovació del Ple.

Segon.-  Constituir  les  esmentades  comissions  per  tretze  membres.  Per
mantenir la proporcionalitat respecte de la representació que han obtingut
els partits polítics arran de les darreres eleccions locals, la composició de les
comissions serà la següent:
a) PP: 4 membres
b) Partit Socialista de les IB: 3 membres
c) BLOC per Felanitx: 2 membres
d) PI-Proposta per les Illes: 2 membres
e) UNIDES PODEM: 1 membre
f) VOX: 1 membre

(...).»

2.  Escrit  del  Sr.  Juan  Aznar  Hernández  d'abandonament  grup  municipal
d’origen

El  Sr.  Juan  Aznar  Hernández,  regidor  de  l’Ajuntament  de  Felanitx,  va
presentar  un  escrit  (NRGE  2020-E-RC-3657;data  registre  21/09/2020)  on
exposa que fa saber la seva decisió d’abandonar el grup municipal socialista i
la intenció de seguir com a regidor a l’Ajuntament de Felanitx. També adjunta
un escrit on manifesta que comunica al seu partit i a la secretaria general del
Partit Socialista de Mallorca la seva decisió d’abandonar el grup municipal
socialista amb la intenció de seguir com a regidor a l’Ajuntament de Felanitx.

3. Acord de Ple de dia 19 d’octubre de 2020

3.1. En la sessió plenària de dia 19 d’octubre de 2020, en el punt segon de
l’ordre  del  dia  relatiu  a  la  modificació  de  la  composició  de  la  Comissió
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Informativa d’Economia i Assumptes Generals i de la Comissió Especial de
Comptes, el batle explica, d’acord l’acta de la sessió:

«(...)
-Que, en primer lloc, i en relació a l’escrit de 13 d’octubre que va presentar
el  portaveu  del  grup  municipal  socialista,  vol  explicar  que  la  REGLA
GENERAL  per  a  la  composició  de  les  comissions  informatives  és  que  a
aquestes hi han d'estar representats tots els grups municipals en proporció
dels regidors que cada grup té al Ple. 

Així, a l’inici de la legislatura:
-El grup del PP tenia un  35% de representació al Ple. (6 regidors /17)
-El grup socialista tenia un 24 % (4/17)
-El grup del BLOC un 18% (3/17)
-El grup del PI un 12% (2/17)
-El grup Unides Podem un 6% (1/17)
-El grup VOX un 6% (1/17)

-Que a la comissió la representaven 13 membres, i d'acord amb aquests
percentatges:

 -El PP: havia de tenir 4,55 membre (35% de 13)
 -El grup socialista: 3,12 (24% de 13)
 -El BLOC: 2,34 (18% de 13)
 -El PI: 1,56 (12% de 13)
 -El grup Unides Podem: 0,78 (6% de 13)
 -El grup VOX: 0,78. (6% de 13)

Així,  a  l’inici  de  la  legislatura  es  Ple  va  acordar  que  les  comissions
informatives estarien formades per 4 membres del PP, 3 del grup socialista,
2 del BLOC, 2 del PI, 1 d’Unides Podem, i 1 de VOX. 

-Que ara, el grup socialista ha passat de 4 a 3 membres al Ple, fet que fa
que, per mantenir la proporcionalitat a les comissions informatives, el grup
socialista ha de passar de 3 a 2 membres a la Comissió, ja que la seva
representació al Ple ha passat d’un 24% a un 18%, i ha quedat igual que el
BLOC, que tenen 3 membres al Ple i 2 a les comissions.
 
-Que, pel que fa al regidor no adscrit, en atenció a l’article 76.6 de la llei
balear, el Sr. Juan Aznar  perd automàticament  la condició de membre de
la comissió informativa com a representant del grup municipal socialista.

En segon lloc,  l’article  76.7 reconeix  als  regidors  no adscrits  els  drets  i
deures  individuals  que  formen  part  de  l’estatut  dels  membres  de  les
corporacions  locals,  i  les  darreres  sentències  del  Tribunal  Constitucional
s’han pronunciat en el sentit que el dret del regidor no adscrit a participar  a
les comissions informatives forma part de les funcions del càrrec de regidor
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individualment considerat, i no com a dret que tendríem els regidors com a
part d’un grup municipal.  Per tant, el regidor no adscrit també ha de tenir
dret a formar part de la Comissió, però amb dret a veu, però no a vot, ja
que la legislació balear així ho estableix.

-Conclou dient que, per tant, amb la proposta que es du al Ple simplement
s’intenta  mantenir  la  proporcionalitat  entre  tots  els  grups  municipals  de
l’Ajuntament seguint  el  criteri que es va acordar a l’inici de la legislatura, i
que es va aprovar per tots els regidors.
(...)»

3.2. El Ple de l’Ajuntament de Felanitx, en sessió de dia 19 d’octubre de
2020, va adoptar, entre d’altres, el següent acord:

“Modificar l’apartat segon de l’acord adoptat pel Ple en sessió celebrada dia
25 de juny de 2019 de creació i composició de les comissions informatives i
especificat als antecedents de fet, conforme al següent criteri de distribució,
i d’acord ès detalla a continuació:

Constituir la Comissió Informativa d’Economia i  Assumptes Generals, i  la
Comissió  Especial  de  Comptes,  per  tretze  membres.  Per  mantenir  la
proporcionalitat existent entre els distints grups polítics representats en la
Corporació, i el regidor no adscrit, la composició de les comissions serà la
següent:

a) PP: 4 membres
b) Partit Socialista de les IB: 2 membres
c) BLOC per Felanitx: 2 membres
d) PI-Proposta per les Illes: 2 membres
e) UNIDES PODEM: 1 membre
f) VOX: 1 membre
g)Regidor no adscrit (amb veu, sense vot) 1 membre
   (Sr. Juan Aznar Hernández)»

El present acord va ser adoptat per 9 vots a favor (6 del Partit Popular, 2
del Pi-Proposta per les Illes i 1 del regidor no adscrit), 3 abstencions (del
Bloc per Felanitx-APIB) i  5 en contra (3 del  Partit  Socialista de les Illes
Balears, 1 de Vox-Baleares i 1 d’Unides Podem).

4. Recurs de reposició

Contra l'acord del Ple de dia 19 d’octubre de 2020, relatiu a modificació de
la Comissió Informativa d’Economia i Assumptes Generals i de la Comissió
Especial de Comptes, el Sr. Francisco Duarte Barceló, en representació del
grup municipal socialista a l’Ajuntament de Felanitx, ha presentat en data
18  de  novembre  de  2020,  NREG  1946,  recurs  de  reposició  en  base  al
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següent:

1. Que en data 7 d’octubre de 2020, li va ser notificada convocatòria a la
Comissió  Informativa  d’Economia  i  Assumptes  General  i  de  la  Comissió
Especial de Comptes, a la qual amb el número d’expedient 1672/2019, se li
donava  trasllat  de  la  proposta  de  modificació  de  la  composició  de
l’esmentada comissió.

Justificant que la  modificació  es fonamenta amb l’abandonament  del  Sr.
Juan Aznar Hernández del grup municipal socialista i de la seva continuació
com a regidor a l’Ajuntament de Felanitx, així com de la nova constitució de
la Junta de Govern.

2. Que l’acord consisteix en la modificació de l’acord de Ple de dia 25 de
juny de 2019 en el que les esmentades comissions venien constituïdes per
un total de tretze membres. Pe mantenir la proporcionalitat respecte de la
representació  obtinguda  pels  partits  polítics  després  de  les  darreres
eleccions locals, la composició era:

a) PP: 4 membres
b) Partit Socialista de les IB: 3 membres
c) BLOC per Felanitx: 2 membres
d) PI-Proposta per les Illes: 2 membres
e) UNIDES PODEM: 1 membre
f) VOX: 1 membre

Que en base a la proporcionalitat adduïda interpretant, al seu entendre de
manera errònia, dit sigui en estrictes termes de defensa, el que s'estableix
en els articles 73.4 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, dels arts. 76.5, 6 i 7 de la
Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes
Balears, es va proposar la següent composició de les comissions:

a) PP: 4 membres
b) Partit Socialista de les IB: 2 membres
c) BLOC per Felanitx: 2 membres
d) PI-Proposta per les Illes: 2 membres
e) UNIDES PODEM: 1 membre
f) VOX: 1 membre
g) Regidor no adscrit (amb veu, sense vot) 1 membre
(Sr. Juan Aznar Hernández)

3. Que el Grup municipal socialista a l’Ajuntament de Felanitx, des de l’inici
ha  vingut  mostrant  la  seva  total  disconformitat  amb  la  proposada
composició de les comissions. Que així s’ha fet saber fins a tres ocasions, de
forma verbal al secretari de l’Ajuntament, posteriorment mitjançant escrit
presentat  mitjançant  Registre  dia  13  d’octubre  de  2020  i  novament
interessant  la  retirada  de  la  proposta  de  l’ordre  del  dia  del  ple  en dita
plenària de dia 19 d’octubre de 2020.
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4.  Reiteren  l'oposició  a  l'acord  impugnat  que  entenen  no  ajustada  a  la
distribució dels membres amb dret a veu i  vot,  en concret s'atorguen 2
membres amb dret a veu i vot al grup socialista els qui, en funció de la seva
representació, ha d'ostentar 3 membres, decisió fonamentada, erròniament
al seu entendre, com ja s'ha indicat en el fet que l'altre regidor del grup
socialista Sr. Juan Aznar Hernández va abandonar aquest grup emportant-
se el dret a ser membre de les comissions, circumstància que no pot ser
admesa  perquè el  dret  a  pertànyer  a  la  comissió  ve  derivada  de  la
representativitat obtinguda pel grup socialista de Felanitx no pel nombre de
regidors adscrits puntualment.

A més, consideren que aquesta interpretació vulnera el dret de participació
política dels nostres electors 23 CE i el dret a la igualtat de l’article 14 CE, ja
que  els  sostreu  poder  de  decisió  en  les  comissions  en  tant  que  veuen
reduïda la seva representació per la decisió individual d'un trànsfuga i pel
suport interessat del PI i el PP, no estant legitimats cap d'ells per a triar als
membres del Grup Municipal Socialista en Felanitx, i sent la Llei electoral la
que estableix la representativitat fixada després de les eleccions, un acord
municipal sustentat per un trànsfuga, no pot agredir la proporcionalitat i
igualtat de tracte entre grups que estableix la llei respecte de l'electorat.

El dret que assisteix, en tot cas, al regidor no adscrit (trànsfuga), és el dret
a  la  informació  que  té  tot  regidor,  no  podent  mantenir  la  condició  de
membre de les comissions, per quant aquest regidor ho és per pertànyer en
el seu moment a un partit polític, i no haver-se celebrat noves eleccions el
PSOE continua comptant amb la mateixa representativitat que tenia dia 26
de maig de 2019, per la qual cosa no pot ser-li sostret el tercer membre de
la comissió, que ha de correspondre a Damiana Massutí.

Segons l’establert a l'article 76.6 de la Llei 20/2006 de 15 de desembre,
municipal i de règim local de les illes Balears, "el membre de la corporació
que deixa de pertànyer al seu grup perd el lloc que ocupa en les comissions
per a les quals va ser designat per aquest grup". L'article 125 c)  de la
LRBRL,  estableix  que  és  el  grup  polític  qui  nomena  les  persones  que
formaran part a aquesta comissió, per la qual cosa des d'ara els membres
designats pel PSOE de Felanitx en les comissions informatives d’economia i
assumptes generals i comissió especial de comptes són Francisco Duarte
Barceló, Mª Gràcia González López i Damiana Massutí Gómez.

5. Que la regulació citada anteriorment, abunda en la desqualificació que la
regulació actual té respecte a la figura del trànsfuga i va ser inclosa a les
lleis de règim Local a partir de l’Acord sobre el codi de conducta política en
relació amb el transfuguisme a les corporacions local” (versió més recent de
23 de maig de 2006), on, després de denunciar la naturalesa  patològica de
tals comportaments incompatibles amb el funcionament d’una democràcia
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representativa  a  nivell  local,  es  defineix  com  a  trànsfugues  “a  los
representantes locales que, traicionando a sus compañeros de lista y/o de
grupo manteniendo estos últimos su lealtad con la formación política que los
presentó  en  las  correspondientes  elecciones  locales,  o  apartándose
individualmente o en grupo del criterio fijado por los órganos competentes
de  las  formaciones  políticas  que  los  han  presentado,  o  habiendo  sido
expulsados de éstas, pactan con otras fuerzas para cambiar o mantener la
mayoría  gobernante  en  una  entidad  local,  o  bien  dificultan  o  hacen
imposible a dicha mayoría el gobierno de la entidad” afegint que en el cas
que sorgissin dubtes sobre quin membres d’una llista i/o grup polític han
incorregut en transfuguisme, serà la formació política que els ha presentat
la que haurà d'aclarir per escrit quins d’ells s’han apartat de la disciplina de
partit, a efectes de la seva qualificació com a trànsfugues, com així ha estat
qualificat  el  regidor  Joan Aznar pel  PSIB-PSOE de Felanitx i  de les Illes
Balears.

Que  l'actual  govern  del  PI,  PP  (i  el  regidor  (trànsfuga  Joan  Aznar),
incompleix els pactes signats en contra del transfuguisme en els ens locals
en el si de les Illes Balears.

6. Que la doctrina constitucional (STC 9/2012 de 18 de gener), no només
admet la possibilitat d’aquesta regulació diferenciada per als membres no
adscrits en la interpretació que fa de l’article 73.3 LBRL, en permetre que es
restringeixin els drets econòmics i polítics dels regidors no adscrits impedint
que siguin superiors als que els hagués correspost de romandre en el grup
de procedència, sinó que a més ho considera compatible amb el dret de
representació política dels ciutadans, en donar-ser cobertura a la figura del
grup  municipal  preferentment  en  tot  allò  que  no  correspongui  al  nucli
essencial de la representativitat d’un regidor no adscrit.

El TC no considera nucli essencial: ni la possibilitat d'ostentar nous càrrecs,
ni la de percebre nous emoluments, ni per descomptat la de participar en la
filiació de les comissions en condicions que, com resen tant la legislació
bàsica estatal  com la de règim municipal  balear, només corresponen als
grups polítics.

I, per tant, demana que s’acordi la nul·litat de l’acord de Ple de data 19
d’octubre  de  2020,  efectuant  proposta  de  composició  de  la  comissió
informativa d'Economia i Assumptes Generals i de la Comissió Especial de
Comptes,  ajustada  a  la  responsabilitat  dels  grups  polítics  obrants  en  el
consistori.

5. Informe jurídic municipal de dia 26 de gener de 2021

El secretari de l’Ajuntament de Felanitx ha emès l'informe jurídic de dia 26
de gener de 2021.

FONAMENTS DE DRET
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I. Recurs de reposició.

El Real Decret 2568/1986, de 28 de novembre, que aprova el reglament
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, pel que fa
al recurs de reposició interposat per regidors o membres de la Corporació
Local contra els actes i acords d’aquesta, regula:

“(...)

Articulo 211.

...

3.  El  plazo  para  interponer  recurso  de  reposición  por  los  Concejales  o
miembros de las Corporaciones locales que hubieran votado en contra del
acuerdo se contará desde la fecha de la sesión en que se hubiera votado el
acuerdo.

(...)”

En el cas que ens ocupa el recurs s’ha formulat en termini i forma.

II. Motiu d’impugnació: representació a les comissions informatives.

El Grup municipal socialista s’oposa a l'acord impugnat perquè entenen no
ajustada a la distribució dels membres amb dret a veu i vot, ja que en
concret s'atorguen 2 membres amb dret a veu i vot al grup socialista els
qui, en funció de la seva representació, ha d'ostentar 3 membres, decisió
fonamentada, erròniament al seu entendre, com ja s'ha indicat en el fet que
l'altre regidor del grup socialista Sr. Juan Aznar Hernández va abandonar
aquest  grup  emportant-se  el  dret  a  ser  membre  de  les  comissions,
circumstància  que  no  pot  ser  admesa  ja  que el  dret  a  pertànyer  a  la
comissió ve derivada de la representativitat obtinguda pel grup socialista de
Felanitx no pel nombre de regidors adscrits puntualment.

A més, consideren que aquesta interpretació vulnera el dret de participació
política dels nostres electors 23 CE i el dret a la igualtat de l’article 14 CE, ja
que  els  sostreu  poder  de  decisió  en  les  comissions  en  tant  que  veuen
reduïda la seva representació per la decisió individual d'un trànsfuga i pel
suport interessat del PI i el PP, no estant legitimats cap d'ells per triar els
membres del grup municipal socialista en Felanitx, i sent la Llei electoral la
que estableix la representativitat fixada després de les eleccions, un acord
municipal sustentat per un trànsfuga, no pot agredir la proporcionalitat i
igualtat de tracte entre grups que estableix la llei respecte de l'electorat.

El  grup  municipal  socialista  al·lega  que  en  no  haver-se  celebrat  noves
eleccions, el PSOE continua comptant amb la mateixa representativitat que
tenia dia 26 de maig de 2019, per la qual cosa no pot ser-li sostret el tercer
membre de la comissió.

Davant  l’al·legat,  cal  atendre,  per  una  banda,  a   l’article  125  del  ROF.
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Aquest regula que en l’acord de creació de les comissions informatives es
determinarà  la  composició  concreta  d’aquestes,  tenint  en  compte,  entre
d’altres  regles,  que  la  composició  s’ha  d’acomodar  a  la  proporcionalitat
existent entre els distints grups polítics representats a la Corporació. 

Per una altre banda, l’article 20 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora
de  les  bases  de  règim  local  (en  endavant,  LRBRL)  determina  que  “Als
municipis de més de 5.000 habitants, i als de menys en què així ho disposi
el  seu  reglament  orgànic  o  ho  acordi  el  ple,  hi  ha  d’haver,  si  la  seva
legislació  autonòmica  no  preveu  en  aquest  àmbit  una  altra  forma
organitzativa, òrgans que tinguin per objecte l’estudi, l’informe o la consulta
dels assumptes que han de ser sotmesos a la decisió del ple, així com el
seguiment de la gestió de l’alcalde, la junta de govern local i els regidors
que tinguin delegacions, sense perjudici de les competències de control que
corresponen al ple. Tots els grups polítics integrants de la corporació tenen
dret a participar en aquests òrgans, mitjançant la presència de regidors que
hi pertanyen en proporció amb el nombre de regidors que tinguin al ple.·”

Per tant, la normativa ressenyada atén al dret dels grups polítics a participar
en  les  comissions  informatives  en  proporció  al  nombre  de  regidors  que
aquests tenen en el ple. 

El Ple de l’Ajuntament de Felanitx està integrat per 17 regidors, distribuïts, a
dia d’avui i  amb l’abandonament del regidor Sr. Juan Aznar del  seu grup
municipal d’origen (el grup municipal socialista), per grups municipals de la
següent manera: 

-grup municipal Partit Popular:6 regidors

-grup municipal Partit Socialista de les Illes Balears: 3 regidors

-grup municipal Bloc per Felanitx-APIB: 3 regidors

-grup municipal Pi-Proposta per les Illes Balears: 2 regidors

-grup municipal Unides Podem: 1 regidor

-grup municipal Vox-Actúa Balears: 1 regidor

-1 regidor no adscrit 

Per  tant,  a  dia  d’avui  i  ateses  les  circumstàncies,  dels  17  regidors  que
constitueixen el Ple de l’Ajuntament de Felanitx, 3 són del grup municipal
Partit Socialista de les Illes Balears, atès l’abandonament del Sr. Aznar del
grup municipal i adquirir aquest la condició de regidor no adscrit, passant el
grup  municipal  socialista  de  4  a  3  membres.  D’aquesta  forma,  el  grup
municipal socialista té, en aquests moments, el mateix nombre de membres
que el grup municipal Bloc per Felanitx-APIB. Així, aquests fets poden implicar
modificar la composició de les comissions informatives als efectes de guardar
una  millor  proporcionalitat  entre  els  diversos  grups  municipals  amb
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representació a la Corporació.

En conseqüència,  escau desestimar la present al·legació.

III. Motiu d’impugnació: el Sr. Juan Aznar, regidor no adscrit, no té
dret  a  ser  membre  de  les  comissions  informatives,  dret  que
corresponen als grups polítics.

El grup municipal socialista al·lega que segons l’establert a l'article 76.6 de la
Llei  20/2006 de  15 de  desembre,  municipal  i  de  règim local  de  les  illes
Balears, "el membre de la corporació que deixa de pertànyer al seu grup perd
el lloc que ocupa en les comissions per a les quals va ser designat per aquest
grup". 

També argumenten que el dret que assisteix, en tot cas, al regidor no adscrit,
és el dret a la informació que té tot regidor, i no pot mantenir la condició de
membre de les comissions, ja que aquest regidor ho és per pertànyer, en el
seu moment, a un partit polític. 

S’al·lega que la  doctrina  constitucional  (STC 9/2012 de  18 de  gener)  no
només admet la possibilitat d’aquesta regulació diferenciada per als membres
no adscrits en la interpretació que fa de l’article 73.3 LBRL, en permetre que
es  restringeixin  els  drets  econòmics  i  polítics  dels  regidors  no  adscrits
impedint que siguin superiors als que els hagués correspongut de romandre
en el grup de procedència, sinó que a més ho considera compatible amb el
dret  de representació  política  dels  ciutadans,  en donar-ser  cobertura  a  la
figura del grup municipal preferentment en tot allò que no correspongui al
nucli  essencial  de  la  representativitat  d’un  regidor  no  adscrit.   El  TC  no
considera nucli essencial: ni la possibilitat d'ostentar nous càrrecs, ni la de
percebre nous emoluments, ni per descomptat la de participar en la filiació de
les comissions en condicions que, com resen, tant la legislació bàsica estatal
com la de règim municipal balear, només corresponen als grups polítics.

Davant l’al·legat, cal fer referència en primer lloc que l’article 76.6 de la Llei
20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears
(en endavant, LMRLIB), determina que «el membre de la corporació que
deixa  de  pertànyer  al  seu  grup  d’origen  perd  el  lloc  que  ocupa  a  les
comissions per a les quals ha estat designat per dit grup.» Per tant,  s'entén
que quan un regidor abandona el seu grup municipal d’origen, passa a ser
considerat regidor no adscrit, i per disposició legal (art. 76.6 LMRLIB) es perd
la condició de membre de la comissió informativa, si bé com a representant
del seu grup municipal d’origen.

Per una altra banda, l’article 76.7 de la LMRLIB regula que els regidors i
regidores  no  adscrits  seran  informats  i  podran  assistir  a  les  comissions
informatives en què estiguin representats els grups polítics municipals, amb
veu i sense vot. 
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Juntament amb l’anterior precepte legal, cal fer referència que són diverses
les sentències del Tribunal Constitucional que s’han pronunciat respecte a la
participació dels regidors no adscrits en les comissions informatives. 

A títol d’exemple, la sentència 246/2012, de 20 de desembre, del Tribunal
Constitucional  (BOE  núm.  19,  de  22  de  gener  de  2013),  respecte  a  la
participació  dels  regidors  no  adscrits  en  les  comissions  informatives,  ha
assenyalat, en el seu fonament de dret 9, que “..., ha de entenderse que el
derecho  a  participar,  con  voz  y  voto,  en  las  comisiones  informativas
municipales forma parte del núcleo inherente a la función representativa
que  ex  art.  23.2  CE  corresponde  a  los  miembros  de  la  corporación
individualmente considerados, sin perjuicio de que en la composición y en
las  reglas  de  voto  de  dichas  comisiones  deba  garantizarse  la
proporcionalidad con la representación que ostenten los diferentes grupos
políticos y los miembros no adscritos, como exige nuestra doctrina.

En efecto, excluir absolutamente a los concejales no adscritos a assistir a
las comisiones informativas y participar en sus deliberaciones (con voz y
voto)  supondría  entorpecer  y  dificultar  la  posterior  defensa  de  sus
posiciones  políticas  mediante  la  participación  en  las  deliberaciones  y  la
votación de los asuntos en el Pleno, incidiendo por ello de forma negativa
en el núcleo de las funciones de representación que son propias del cargo
de concejal individualmente considerado,...”

Finalment,  aquesta sentència declara inconstitucional i anul·la l’art. 33.3 de
la  Llei  2/2003,  d’11  de  març,  d’administració  local  de  la  comunitat  de
Madrid, que reservava la participació a les comissions informatives només a
aquells regidors designats pels grups polítics.

En  termes  semblants  es  pronuncien  les  STC  20/2011,  de  14  de  març,
53/2011, de 28 d’abril, 114/2011, de 4 de juliol, 122/2011, de 12 de juliol,
o 14/2012, de 6 de febrer. Totes elles anul·len sengles convocatòries de les
distintes comissions informatives de l’Ajuntament de Majadahonda (Madrid),
en  allò  que  respecta  a  la  privació  dels  recurrents  (convocats  a  les
comissions informatives com a regidors no adscrits) del dret a votar a dites
comissions.

També cal atendre a la STC 169/2009, de 9 de juliol, que anul·la l’acord
adoptat pel Ple de la Diputació d’Alacant respecte a la privació als diputats
provincials  considerats  com  a  membres  no  adscrits  de  votar  a  les
comissions informatives. 

Si bé, aquestes sentències no tenen una eficàcia erga omnes, és a dir, no
suposen per si mateixos l’anul·lació de qualsevol altre acte, acord o norma
que  privi  els  regidors  no  adscrits  del  dret  de  vot  a  les  comissions
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informatives,  com és el  cas  de l’article  de referència,  article  76.7 de la
LMRLIB, que regula que els regidors i regidores no adscrits seran informats i
podran assistir a les comissions informatives en què estiguin representats
els grups polítics municipals, amb veu i sense vot. 

Per  tant,  s’ha  de  concloure  que  els  regidors  no  adscrits  tenen  dret  a
participar a las comissions informatives municipals. Si bé,  la participació
serà en veu, però no amb vot, ja que, avui per avui, l’article 76.7 de la
LMRLIB està en vigor i s’ha d’aplicar. Així, el dret a participar, amb veu i
vot, en las comissions informatives municipals es considera per la doctrina
constitucional que forma part del nucli inherent a la funció representativa
que ex art. 23.2 CE  correspon als membres de la corporació individualment
considerats.  

En conseqüència, es pot concloure que el Sr. Juan Aznar, regidor no adscrit,
té dret a participar a les comissions informatives, i per tant , ser membre
d’aquestes, si bé amb dret de veu, però no pot votar d’acord amb l’article
76.7 de la LMRLIB.

Per tant, s’ha de desestimar la present al·legació.

IV. Motiu d’impugnació: supòsit de transfuguisme.

El grup municipal socialista al·lega que la regulació citada, abunda en la
desqualificació que la regulació actual té respecte a la figura del trànsfuga i
va ser inclosa a les lleis de règim local a partir de l’”Acord sobre el codi de
conducta política en relació amb el transfuguisme a les corporacions locals”
(versió més recent de 23 de maig de 2006), on, després de denunciar la
naturalesa   patològica  de  tals  comportaments  incompatibles  amb  el
funcionament  d’una  democràcia  representativa  a  nivell  local,  es  defineix
com  a  trànsfugues  “els  representants  locals  que,  traicionant  als  seus
companys de llista i/o grup mantenint aquests darrers la seva lleialtat amb
la  formació  política  que  els  va  presentar  a  les  corresponents  eleccions
locals, o apartant-se individualment o en grup del criteri fixat pels òrgans
competents de les formacions polítiques que els han presentat, o havent
estat expulsats d’aquestes, pacten amb altres forces per canviar o mantenir
la majoria governant a una entitat local, o bé dificulten o fan impossible a
aquesta majoria el govern de l’entitat” afegint que en el cas que sorgissin
dubtes sobre quins membres d’una llista i/o grup polític han incorregut en
transfuguisme, serà la formació política que els ha presentat la que haurà
d'aclarir  per escrit  quins d’ells  s’han apartat  de la disciplina de partit,  a
efectes  de  la  seva  qualificació  com  a  trànsfugues,  com  així  ha  estat
qualificat  el  regidor  Joan Aznar pel  PSIB-PSOE de Felanitx i  de les Illes
Balears.

El grup municipal socialista continua al·legant que l'actual govern del PI, PP
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(i el regidor trànsfuga Joan Aznar), incompleix els pactes signats en contra
del transfuguisme en els ens locals en el si de les Illes Balears.

Pel que fa a la present al·legació, en relació a la petició d’anul·lar  l’acord de
ple de 19 d’octubre de 2020 de modificació de les comissions informatives,
cal afegir que la recent sentència del Tribunal Suprem, Res. 1401/2020, de
26 d’octubre de 2020,  es refereix a la interpretació de l’article 73.3 de la
LRBRL, en el seu fonament «cinquè» .3, i  manifesta:

«(...)
3. De lo dicho se deduce que, al margen de que su regulación pivote sobre
la  figura  del  grupo  político,  la  voluntad  de  las  normas  es  que  estén
presentes  todos  los  grupos,  luego  también  el  concejal  no  adscrito  al
ejercerse en tales órganos funciones ligadas al mandato representativo que
ostenta como concejal, luego funciones propias del contenido indisponible al
que se ha hecho referencia....» 
 
Seguint amb la sentència de referència, aquesta exposa, en el seu fonament
de dret sisè, que l’alcanç del límit previst a l’article 73.3.3er de la LRBRL
s’interpreta en el sentit que les limitacions que imposa al regidor no adscrit
no pot afectar els drets polítics i econòmics lligats a l’exercici del mandat
representatiu  atorgat  pels  electors  com  a  regidor  electe.   Segueix  el
Tribunal manifestant que el pas a condició de regidor no adscrit, si bé com a
conseqüència  o  per  raó  d’un  supòsit  de  transfuguisme,  s’impedeix  que
s’assumeixin càrrecs o que es percebin retribucions que abans no exercia o
percebia i impliquin millores personals, polítiques o econòmiques, quedant
exclosa d’aquesta limitació la incorporació a les comissions informatives. 

Per tant, s’entén que un regidor no adscrit, amb independència que ho sigui
per  un  supòsit  o  no  de  transfuguisme,  com  al·lega  el  grup  municipal
socialista, té dret a formar part de les comissions informatives. Si bé, en el
present cas, i com s’ha conclòs en el fonament de dret anterior, el Sr. Juan
Aznar,  com a  regidor  no  adscrit,  té  dret  a  participar  a  les  comissions
informatives, però no pot votar en aquestes  d’acord amb l’article 76.7 de la
LMRLIB.

D’acord amb els antecedents de fet i fonaments de dret exposats, PROPÒS
al Ple de l’Ajuntament de Felanitx, després de dictamen previ de la Comissió
Informativa, l’adopció del següent

ACORD:

Primer.  Desestimar  el  recurs  de  reposició  presentat  pel  Sr.  Francisco
Duarte  Barceló,  en  representació  del  grup  municipal  socialista  a
l’Ajuntament de Felanitx, en data 18 de novembre de 2020 (NREG 1946),
interposat contra l’acord de Ple de dia 19 d’octubre de 2020, relatiu a la
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modificació  de  la  composició  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals i de la Comissió Especial de Comptes.

Segon. Confirmar l’acte administratiu impugnat per ser ajustat a Dret.

Tercer. Notificar el present acord als interessats en forma legal.

3.2 Debat

La Sra. Gràcia González anuncia que, evidentment, el seu grup votarà en
contra de la proposta de desestimar el recurs que varen presentar, ja que
entenen que els motius argumentats al recurs són absolutament legítims i
legals, i que la interpretació que es fa per part de l’òrgan resolutori no és
ajustada a Dret.  Per tant,  ja manifesten aquí i  ara,  que interposaran el
pertinent recurs contenciós-administratiu contra l’Ajuntament.

El batle li contesta que està en tot el seu dret de fer-ho.

3.3 Votació

Se sotmet la proposta a votació i  s’obtenen 8 vots a favor (5 del Partit
Popular, 2 del Pi i 1 del regidor no adscrit), 5 abstencions (3 del Bloc per
Felanitx-APIB, 1 d’Unides Podem i 1 de Vox-Baleares) i 3 vots en contra (del
Partit Socialista de les Illes Balears).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer.  Desestimar  el  recurs  de  reposició  presentat  pel  Sr.  Francisco
Duarte  Barceló,  en  representació  del  grup  municipal  socialista  a
l’Ajuntament de Felanitx, en data 18 de novembre de 2020 (NREG 1946),
interposat contra l’acord de Ple de dia 19 d’octubre de 2020, relatiu a la
modificació  de  la  composició  de  la  Comissió  Informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals i de la Comissió Especial de Comptes.

Segon. Confirmar l’acte administratiu impugnat per ser ajustat a Dret.

Tercer. Notificar el present acord als interessats en forma legal.

4.  EXPEDIENT  1696/2020.  APROVACIÓ  DEFINITIVA  DEL
REGLAMENT  D’ORGANITZACIÓ  I  FUNCIONAMENT  DE  LA  TAULA
LOCAL DE COORDINACIÓ CONTRA LA VIOLÈNCIA MASCLISTA,  LA
COMISSIÓ TÈCNICA I LA COMISSIÓ D’IGUALTAT DEL MUNICIPI DE
FELANITX

4.1 Proposta d’aprovació definitiva del  reglament d’organització  i
funcionament de la Taula local  de coordinació contra la violència
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masclista, la Comissió tècnica i la Comissió d’igualtat del municipi
de Felanitx

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta de la regidora, Sra.
Marta  Cano,  d’aprovació  definitiva  del  reglament  d’organització  i
funcionament de la Taula local de coordinació contra la violència masclista,
la  Comissió  tècnica  i  la  Comissió  d’igualtat  del  municipi  de  Felanitx,
prèviament dictaminada per la Comissió Municipal Informativa d’Economia i
Assumptes  Generals  de  dia  1  de  febrer  de  2021,  que  seguidament  es
transcriu:

Antecedents de fet

1. De la necessitat d’aprovar el Reglament.

Davant la necessitat de la regidoria d’Igualtat de l’Ajuntament de Felanitx
en donar solució al que s’assenyala a continuació:  

 Conveniència de regular la Comissió d’Igualtat.
 Recollir  en  un  únic  document  tots  els  òrgans  que  tenen  com  a

objectiu  principal  treballar  envers  la  igualtat  i  la  lluita  contra  la
violència  masclista:  Taula  Local,  Comissió  Tècnica  i  la  Comissió
d’Igualtat. 

 Garantir la continuïtat i la tasca envers la igualtat i la lluita contra la
violència masclista dels tres òrgans esmentats anteriorment.    

Atès  que  l’objectiu  principal  és  refermar  el  compromís  de  l’Ajuntament
envers la igualtat i la lluita contra la violència masclista a través d’aquest
reglament que garantirà que aquesta escomesa es compleixi. 

2. De la consulta pública.

Dia 29 de juliol de 2020 es va penjar a la web de l’Ajuntament de Felanitx
un  anunci  per  tal  de  recaptar  l’opinió  dels  ciutadans,  organitzacions  i
associacions que així ho considerin.

3. Del tràmit d’informació pública.

Dia  10  de  setembre  de  2020,  mitjançant  notícia  a  la  pàgina  web  de
l’Ajuntament  de  Felanitx,  on  es  va  publicar  l’esborrany  del  reglament
objecte d’aprovació, es va donar audiència als ciutadans, organitzacions i
associacions que puguin veure’s afectats amb la finalitat  de recaptar  les
aportacions addicionals que es puguin fer.

4. De l’aprovació inicial pel Ple de l’Ajuntament de Felanitx.
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El  projecte  de  reglament  fou  aprovat  inicialment  pel  Ple  de  dia  9  de
novembre de 2020, després de dictamen previ  favorable de la  Comissió
municipal  informativa  d’Economia  i  Assumptes  Generals  de  dia  2  de
novembre de 2020.

5. De les propostes presentades per l’Institut Balear de la Dona.

En data 16-12-2020, l’Institut Balear de la Dona va trametre a l’Ajuntament
de Felanitx informe d’impacte de gènere en el qual es recomana que en la
redacció de la norma s’introdueixi el següent:

a)  D’acord  amb  l’article  4  de  la  Llei  11/2016,  de  28  de  juliol,
d’igualtat de dones i homes, hi ha d’haver una composició equilibrada de la
Taula  local  de  Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de
Felanitx, de la Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat.

6. De l’informe de Secretaria de l’Ajuntament de Felanitx.

El secretari ha emès informe jurídic de dia 25 de gener de 2021.

Fonaments de dret

1r Informe Institut Balear de la Dona. 

De conformitat amb l'article 5 de la Llei 11/2016, de 28 de juliol, d'igualtat
de dones i homes, en totes les disposicions de caràcter general dictades per
les administracions públiques de les Illes Balears, s'ha d'adjuntar l'informe
d'avaluació d'impacte de gènere en base a les pautes que proposa l'Institut
Balear de la Dona. 

En data 16-12-2020, l’Institut Balear de la Dona va trametre a l’Ajuntament
de Felanitx informe d’impacte de gènere en el qual es recomana que en la
redacció de la norma s’introdueixi el següent:

a)  D’acord  amb  l’article  4  de  la  Llei  11/2016,  de  28  de  juliol,
d’igualtat de dones i homes, hi ha d’haver una composició equilibrada de la
Taula  local  de  Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de
Felanitx, de la Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat.

2  n  . Resolució de les reclamacions, objeccions o observacions.  

En  atenció  a  l’article  102.1.d)  de  la  Llei  20/2006,  la  resolució  de  les
reclamacions o suggeriments li correspon al Ple de l’Ajuntament.

3  r  . Aprovació definitiva pel Ple de l'entitat local, i entrada en vigor.   

L'acord d'aprovació definitiva correspon al Ple municipal i s'ha d'adoptar per
majoria simple dels membres presents,  segons disposa l'article 94 de la
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LMRLIB i l'article 47 de la LBRL. 

Finalment, i en aplicació de l'article 103 de la LMRLIB, el reglament entrarà
en vigor quan s'hagi publicat íntegrament en el Butlletí Oficial de les Illes
Balears i quan hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils que indica
l'article 113 de la LMRLIB.

En  base  als  fets  i  fonaments  de  dret  exposats,  es  PROPOSA al  Ple  de
l’Ajuntament  de  Felanitx,  després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió
Informativa, l’adopció del següent

A C O R D

Primer. Estimar la recomanació proposada per l’Institut Balear de la Dona,
en el sentit d’incloure a l’article 2.3 del Reglament el següent text:

«D’acord amb l’article 4 de la Llei 11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de
dones i homes, hi ha d’haver una composició equilibrada de la Taula local de
Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de  Felanitx,  de  la
Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat».

Segon. Aprovar definitivament el Reglament d’organització i funcionament
de la Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista, la Comissió
Tècnica i la Comissió d’Igualtat del municipi de Felanitx, amb la incorporació
de la recomanació proposada per l’Institut Balear de la Dona. El Reglament
s’inclou com a ANNEX a aquest acord.

Tercer.  Remetre còpia de la redacció definitiva del Reglament a l’Institut
Balear de la Dona. 

Quart.  Publicar íntegrament el present acord, juntament amb el text del
reglament, en el BOIB en forma legal.

«REGLAMENT  D'ORGANITZACIÓ  I  FUNCIONAMENT  DE  LA  TAULA  LOCAL  DE
COORDINACIÓ CONTRA LA  VIOLÈNCIA MASCLISTA,  LA  COMISSIÓ TÈCNICA I  LA
COMISSIÓ D'IGUALTAT DEL MUNICIPI DE FELANITX

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L’Organització de Nacions Unides, en la IV Conferència Mundial de 1995, va reconèixer que la
violència  contra  les  dones  és  un  obstacle  per  aconseguir  els  objectius  d’igualtat,
desenvolupament  i  pau,  i  que  viola  i  menyscaba  els  drets  humans  i  les  llibertats
fonamentals.

La Constitució espanyola incorpora a l’article 15 el dret de tothom a la vida i a la integritat
física i moral, sense que en cap cas ningú no pugui ser sotmès a tortures ni a penes o tractes
inhumans o degradants. 
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La Llei orgànica 1/2004, del 28 de desembre, de mesures de protecció integral contra la
violència de gènere, recull en la seva exposició de motius que <<La violència de gènere no
és un problema que afecta l’àmbit privat. Al contrari, es manifesta com el símbol més brutal
de la desigualtat existent en la nostra societat. Es tracta d’una violència que es dirigeix cap a
les dones pel fet mateix de ser-ho, per ser considerades, pels seus agressors, mancades dels
drets mínims de llibertat, respecte i capacitat de decisió>>.

La Llei  3/2007,de 22 de març,  per a la igualtat  efectiva entre homes i  dones,  inclou la
prevenció de la conductes discriminatòries i la previsió de polítiques actives per fer efectiu el
principi d’igualtat, així com un marc d’accions positives.

La Llei orgànica 2/1983, de 25 de febrer per la qual s’aprova l’Estatut d’Autonomia de les
Illes  Balears,  al  seu  article  9,  ordena  a  les  institucions  d’autogovern  la  promoció  de  la
llibertat, la justícia, la igualtat...

Respecte  a la normativa a la comunitat  autònoma de les Illes Balears,  és vigent  la Llei
11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de dones i homes, la finalitat de la qual és fer efectiu el
dret a la igualtat real i efectiva de dones i homes. La Llei té com a objectiu establir i regular
els mecanismes i dispositius, així com les mesures i els recursos, adreçats a promoure i a
garantir la igualtat d’oportunitats i la no discriminació per raó de sexe, en qualsevol dels
àmbits, etapes i circumstàncies de la vida. 

D’altra banda, la Llei 11/2016, en referència a la coordinació interinstitucional, en l’article 77,
estableix el següent: «El Govern de les Illes Balears, per mitjà de l’Institut Balear de la
Dona, ha d’elaborar i desenvolupar, juntament amb la resta d’administracions i institucions
competents, els protocols d’intervenció per a l’atenció a les víctimes de violència masclista,
en qualsevol de les fases del procés en què es trobi, que inclouran els mapes de processos,
els mapes de serveis i els mapes de cobertura de ràtios per evitar la doble victimització de
les dones i la duplicitat de serveis entre administracions». 

La  citada  normativa,  juntament  amb  la  d'àmbit  local,  concretament  la  Llei  7/1985,
reguladora de les bases del règim local, de les Illes Balears, al seu article 25.2.o) concreta
que els municipis exerciran en tot cas com a competències pròpies, en els termes de la
legislació de l’Estat i de les comunitats autònomes, en matèria de «actuacions en la promoció
de la igualtat entre homes i dones així com contra la violència de gènere.» 

1. OBJECTE DEL REGLAMENT 

És  objecte  del  present  reglament  regulador  municipal,  establir  l’organització  i  el
funcionament de la Taula de Coordinació contra la Violència Masclista, creada al novembre
del  2016,  i  concebuda  com  a  un  òrgan  de  treball  interdisciplinari  i  un  instrument  de
coordinació entre diferents agents i  institucions que actuen tant en la prevenció com en
l’atenció en el municipi de Felanitx. 

També és objecte del present reglament la regularització de la Comissió Tècnica, constituïda
amb l’objectiu  d’abordar  la  intervenció  directa  de  les  dones,  i  de  la  Comissió  d’Igualtat
creada amb la finalitat de treballar temes de prevenció i sensibilització. 

2.  TAULA  LOCAL  DE  COORDINACIÓ  CONTRA  LA  VIOLÈNCIA  MASCLISTA  DEL
MUNICIPI DE FELANITX
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2.1 Naturalesa i objectius

La Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista del municipi  de Felanitx, està
constituïda com un òrgan de treball, que té com a objectiu general promoure, en l’àmbit
local, polítiques i actuacions per a l'eradicació de la violència masclista. 

La Taula té els següents objectius específics: 

–Optimitzar la coordinació d’agents, actuacions i recursos del municipi implicats en la lluita
contra la violència masclista.

-Conèixer els diferents protocols generals d’actuació i agilitzar la derivació recíproca.

–Informar, formar i sensibilitzar en la matèria, tant professionals com la població en general.

-Visualitzar la violència de gènere com a un problema de salut pública.

–Proporcionar  una  atenció  i  una  resposta  àgil,  des  de  la  proximitat,  a  les  víctimes  de
violència i als seus fills i filles.

–Desenvolupar propostes de prevenció i coordinació conjuntes.

 –Millorar la detecció precoç de casos.

 –Millorar la protecció de les víctimes.

-Fomentar  la  coordinació  entre  recursos  i  entitats  especialitzats  i  no  especialitzats  en
violències masclistes. 

-Afavorir l’intercanvi d’experiències i bones pràctiques que contribueixen  a la prevenció i
sensibilització de la violència contra les dones. 

2.2 Funcions 

La  Taula  Local  de  Coordinació  contra  la  Violència  Masclista  té  competència  en  el
desenvolupament de les funcions següents:

–Impulsar  estratègies  de sensibilització  o prevenció  adreçades a  la població  general  o a
col·lectius específics. 
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–Analitzar el funcionament de les campanyes de sensibilització o prevenció realitzades.

-Donar a conèixer les línies concretes d’actuació de cada àmbit representat.

-Analitzar  estratègies  de  coordinació  entre  els  diferents  àmbits  i  realitzar  propostes  de
millora.

-Posar en comú i analitzar les dades sobre violència masclista de cada àmbit d’actuació.

2.3 Composició 

La Taula estarà integrada de manera ordinària pels següents membres:

–Batlia

-Presidència i secretaria de la Taula; composta per membres del departament de Serveis
Socials o del departament d’Igualtat

-Regidoria de Policia, Igualtat, Serveis Socials, Joventut, Cultura i Esports de l’Ajuntament 

–Representants de tots els partits polítics amb representació a l’Ajuntament de Felanitx

–Delegació de Govern

–Direcció General d’Igualtat, Consell de Mallorca. Espai de Dones de Felanitx

–Institut Balear de la Dona 

–Policia local

–Guàrdia Civil

–Centre de Salut 

–SOIB 

–Centres educatius de primària i secundària del municipi 

–Entitats i associacions feministes del municipi 

–Creu Roja 
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-Protecció Civil 

Es  preveu  la  possibilitat  d’incloure  o  convidar  de  manera  extraordinària,  desprès  de
convocatòria  prèvia   de  la  Presidència,  altres  membres  del  personal  de  l’Ajuntament,
persones assessores externes i associacions, organitzacions, institucions o fundacions que
treballin en la prevenció i l’atenció a víctimes de violència masclista. Aquesta participació es
durà a terme per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats
organitzatives i, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats. 

D’acord amb l’article 4 de la Llei 11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de dones i homes, hi ha
d’haver  una  composició  equilibrada  de  la  Taula  local  de  Coordinació  contra  la  violència
masclista del municipi de Felanitx, de la Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat.

2.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

Correspondrà a la Secretaria, per ordre de la Presidència, la convocatòria de la Taula amb
una antelació mínima de 7 dies hàbils. Les convocatòries s’enviaran als membres de la Taula
mitjançant correu electrònic,  que ha de contenir  necessàriament l’ordre del  dia,  la data,
l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà de l’acta de la sessió
anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

Per a la constitució de la Taula Local, a efectes de celebració de les sessions, deliberacions i
presa de decisions, es requerirà l’assistència presencial de la Presidència i la Secretaria o
dels seus suplents, així com la meitat, almenys, dels seus membres. 

La Taula  Local  de  Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de  Felanitx,  es
reunirà de manera ordinària dos cops a l’any. De manera extraordinària, a petició motivada
de qualsevol membre, i quan la Presidència ho consideri necessari, la Taula es podrà reunir
seguint les pautes de convocació esmentades anteriorment.  

3. LA COMISSIÓ TÈCNICA

3.1 Naturalesa i objectius 

A la Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista de l’Ajuntament de Felanitx, es
va constituir  la  Comissió  Tècnica amb l’objectiu  d’abordar  la  intervenció  en violència  de
gènere  des  de  la  multidisciplinarietat  i  la  coordinació  amb  altres  serveis  municipals  i
supramunicipals: Servei de Salut, departaments de Serveis Socials i d’Igualtat, cossos de
seguretat i altres recursos especialitzats. 

La Comissió Tècnica és un instrument operatiu de treball en què hi ha representats tots els
àmbits  implicats  directament  en  la  lluita  contra  la  violència  de  gènere,  amb  l’objectiu
d’optimitzar les actuacions que es requereixin.

La Comissió Tècnica té com a objectiu general millorar la coordinació entre els diferents
agents que intervenen directament en casos de violència de gènere. 

La Comissió Tècnica té els següents objectius específics: 
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–Establir o millorar les vies de comunicació entre els serveis per garantir una resposta àgil i
coordinada de tots els i les professionals davant casos concrets de violència de gènere.

 –Dur a terme el seguiment i la supervisió de casos.

 –Assegurar  a  les  víctimes  una  resposta  unànime  des  de  tots  els  àmbits,  i  evitar  la
desorientació i la doble victimització. 

–Establir accions i metodologies comunes.

–Millorar i/o revisar el protocol local d’actuació.

3.2 Funcions

La Comissió Tècnica té competència en el desenvolupament de les funcions següents:

–Donar a conèixer les línies concretes d’actuació de cada àmbit representat.

–Determinar criteris per a la detecció precoç de casos de violència de gènere en cadascun
dels àmbits. 

–Acordar criteris comuns per a la detecció i atenció en casos d’alt risc.

–Analitzar casos d’alt risc i fer-ne el seguiment.

–Analitzar situacions de descoordinació entre els diferents àmbits i realitzar propostes de
millora. 

–Posar en comú i analitzar les dades sobre violència de gènere de cada àmbit d’actuació.

3.3 Composició

De manera ordinària aquesta Comissió Tècnica estarà formada per membres dels següents
serveis:

-Policia Local

-Guàrdia Civil

-Personal  tècnic  del  departament  de  Serveis  Socials  i/o  departament  d’Igualtat  de
l’Ajuntament de Felanitx 

-Centre de Salut 

-Direcció Insular d’Igualtat del Consell de Mallorca

-Institut Balear de la Dona

A proposta dels serveis que formen part de la Comissió, es valorarà la participació puntual
d’altres  agents  i  entitats  que  treballin  en  el  foment  de  la  igualtat,  la  prevenció  de  les
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violències masclistes i la intervenció amb víctimes de la violència de gènere; com Creu Roja,
el servei d’acompanyament, els professionals de casa d’acollida, els centres educatius, etc.
Aquesta participació extraordinària es durà a terme quan ho requereixi l’assumpte a tractar,
per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats organitzatives
i, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats. 

3.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

La  Comissió  Tècnica,  es  reunirà  de  manera  ordinària  amb  caràcter  trimestral,  per  a
l’elaboració de les propostes en referència a les funcions i objectius plantejats en aquest
reglament. 

La presidència de la Comissió Tècnica, estarà composta per membres del departament de
Serveis Socials o del departament d’Igualtat, i seran els responsables de convocar la reunió, i
elaborar-ne l’acta.

La convocatòria de la Comissió Tècnica es realitzarà amb una antelació mínima de tres dies
hàbils, mitjançant correu electrònic que ha de contenir necessàriament l’ordre del dia, la
data, l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà de l’acta de la
sessió anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

De manera extraordinària, es podrà convocar la Comissió per al seguiment d’algun cas, quan
la gravetat o les particularitats d’aquest ho requereixin. 

4.LA COMISSIÓ D’IGUALTAT 

4.1 Naturalesa i objectius

A la Taula celebrada a l’octubre de 2018 es va acordar la creació d’una Comissió d’Igualtat
amb la  finalitat  de  treballar  temes de prevenció  i  sensibilització  en diferents  àmbits  del
municipi de Felanitx. 

La Comissió  d’Igualtat  es  constitueix  com a un òrgan consultiu  i  valoratiu  en temes de
sensibilització, prevenció de la violència i promoció de la igualtat.

L’objectiu  principal  de  la  Comissió  d’Igualtat  és  fomentar  iniciatives  per  sensibilitzar  i
conscienciar a la ciutadania, en matèria d’igualtat i no violència entre dones i homes.

La Comissió d’Igualtat té els següents objectius específics:

-Impulsar estratègies de prevenció i sensibilització dirigides a la població en general i als
col·lectius específics.

-Implementar  mesures  de  coordinació  i  col·laboració  entre  els  organismes  dels  diferents
àmbits  d’actuació  implicats  en  el  foment  de  la  igualtat  i  en la  lluita  contra  la  violència
masclista  en  el  municipi  de  Felanitx,  per  garantir  l’eficaç  desenvolupament  d’accions
preventives.   

-Promoure  l’intercanvi  continuat  de  bones  pràctiques  entre  els  diferents  organismes
(Administració, associacions, centres educatius....).
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-Establir  canals de comunicació i  afavorir  la participació de les entitats i  associacions de
dones que lluiten contra la violència masclista i reivindiquen la igualtat. 

-Participar en el disseny, execució i avaluació de les polítiques municipals.

4.2 Funcions

La Comissió d’Igualtat té competència en el desenvolupament de les funcions següents:

-Coordinar les iniciatives referents a la prevenció de la violència masclista i el foment de la
igualtat al municipi de Felanitx.

-Realitzar un calendari d’actuació per a les accions previstes en matèria de prevenció de
violència masclista i el foment de la igualtat. 

-Dissenyar campanyes de prevenció i sensibilització.

-Impulsar accions coordinades amb els mitjans de comunicació locals per la difusió de les
accions i fomentar la sensibilització. 

-Realització  de  plans  de formació  i  sensibilització  en les  diferents  àrees  del  municipi  de
Felanitx. 

-Promoure la participació de  la  dona en la vida social,  econòmica,  cultural  i  política del
municipi. 

-Proporcionar  assistència  tècnica  i  estratègica  en  matèria  de  prevenció  de  la  violència
masclista i el foment de la igualtat a les diferents associacions i/o entitats.

4.3 Composició 

Aquesta  comissió  estarà  formada  ordinàriament  per  representants  de  les  següents
institucions: 

-Regidoria d’Igualtat i/o Serveis Socials

-Personal tècnic dels departaments d’igualtat, serveis socials,  joventut  i  cultura  de
l’Ajuntament de Felanitx

-Agent d’igualtat de l’ Espai de Dones de Felanitx

-Representants dels diferents centres educatius del municipi

-Representants de les entitats i associacions feministes del municipi

-Representants de l’associació de Creu Roja de Felanitx 

Es  preveu  la  possibilitat  d’incloure  o  convidar  de  manera  extraordinària,  desprès  de
convocatòria  prèvia  de  la  Presidència,  altres  membres  del  personal  de  l’Ajuntament,
persones assessores externes i associacions, organitzacions, institucions o fundacions que
treballin en la prevenció i l’atenció a víctimes en violència masclista. Aquesta participació es
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durà a terme per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats
organitzatives, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats.

4.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

La Comissió d’Igualtat es reunirà amb caràcter semestral de manera ordinària.

La coordinació d’aquesta Comissió i convocatòria d’aquesta serà assumida per la presidència,
que estarà composta per membres del departament de Serveis Socials i/o del departament
d’Igualtat, i seran també els responsables d’elaborar-ne l’acta.

Les  convocatòries,  s’enviaran  als  membres  de  la  Comissió  d’Igualtat  amb una  antelació
mínima de tres dies hàbils mitjançant correu electrònic, que ha de contenir necessàriament
l’ordre del dia, la data, l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà
de l’acta de la sessió anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

Per al desenvolupament de les seves funcions i els objectius establerts en aquest reglament,
la Comissió podrà establir una subcomissió de treball o una Comissió permanent de dones.

5. Entrada en vigor.

En aplicació de l'article 103 de la LMRLIB, el reglament entrarà en vigor quan s'hagi publicat
íntegrament en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i quan hagi transcorregut el termini de
quinze dies hàbils que indica l'article 113 de la LMRLIB.»

4.2 Votació

En no haver-hi intervencions per part dels presents, se sotmet a votació la
proposta i, per unanimitat, s’acorda:

Primer. Estimar la recomanació proposada per l’Institut Balear de la Dona,
en el sentit d’incloure a l’article 2.3 del Reglament el següent text:

«D’acord amb l’article 4 de la Llei 11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de
dones i homes, hi ha d’haver una composició equilibrada de la Taula local de
Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de  Felanitx,  de  la
Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat».

Segon. Aprovar definitivament el Reglament d’organització i funcionament
de la Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista, la Comissió
Tècnica i la Comissió d’igualtat del municipi de Felanitx, amb la incorporació
de la recomanació proposada per l’Institut Balear de la Dona. El Reglament
s’inclou com a ANNEX a aquest acord.

Tercer.  Remetre còpia de la redacció definitiva del Reglament a l’Institut
Balear de la Dona. 

Quart.  Publicar íntegrament el present acord, juntament amb el text del
reglament, en el BOIB en forma legal.
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«REGLAMENT  D'ORGANITZACIÓ  I  FUNCIONAMENT  DE  LA  TAULA  LOCAL  DE
COORDINACIÓ CONTRA LA  VIOLÈNCIA MASCLISTA,  LA  COMISSIÓ TÈCNICA I  LA
COMISSIÓ D'IGUALTAT DEL MUNICIPI DE FELANITX

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

L’Organització de Nacions Unides, en la IV Conferència Mundial de 1995, va reconèixer que la
violència  contra  les  dones  és  un  obstacle  per  aconseguir  els  objectius  d’igualtat,
desenvolupament  i  pau,  i  que  viola  i  menyscaba  els  drets  humans  i  les  llibertats
fonamentals.

La Constitució espanyola incorpora a l’article 15 el dret de tothom a la vida i a la integritat
física i moral, sense que en cap cas ningú pugui ser sotmès a tortures ni a penes o tractes
inhumans o degradants. 

La Llei orgànica 1/2004, del 28 de desembre, de mesures de protecció integral contra la
violència de gènere, recull en la seva exposició de motius que <<La violència de gènere no
és un problema que afecta l’àmbit privat. Al contrari, es manifesta com el símbol més brutal
de la desigualtat existent en la nostra societat. Es tracta d’una violència que es dirigeix cap a
les dones pel fet mateix de ser-ho, per ser considerades, pels seus agressors, mancades dels
drets mínims de llibertat, respecte i capacitat de decisió>>.

La Llei  3/2007,de 22 de març,  per a la igualtat  efectiva entre homes i  dones,  inclou la
prevenció de la conductes discriminatòries i la previsió de polítiques actives per fer efectiu el
principi d’igualtat, així com un marc d’accions positives.

La Llei orgànica 2/1983, de 25 de febrer per la qual s’aprova l’Estatut d’Autonomia de les
Illes  Balears,  al  seu  article  9,  ordena  a  les  institucions  d’autogovern  la  promoció  de  la
llibertat, la justícia, la igualtat...

Respecte  a la normativa a la comunitat  autònoma de les Illes Balears,  és vigent  la Llei
11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de dones i homes, la finalitat de la qual és fer efectiu el
dret a la igualtat real i efectiva de dones i homes. La Llei té com a objectiu establir i regular
els mecanismes i dispositius, així com les mesures i els recursos, adreçats a promoure i a
garantir la igualtat d’oportunitats i la no discriminació per raó de sexe, en qualsevol dels
àmbits, etapes i circumstàncies de la vida. 

D’altra banda, la Llei 11/2016, en referència a la coordinació interinstitucional, en l’article 77,
estableix el següent: «El Govern de les Illes Balears, per mitjà de l’Institut Balear de la
Dona, ha d’elaborar i desenvolupar, juntament amb la resta d’administracions i institucions
competents, els protocols d’intervenció per a l’atenció a les víctimes de violència masclista,
en qualsevol de les fases del procés en què es trobi, que inclouran els mapes de processos,
els mapes de serveis i els mapes de cobertura de ràtios per evitar la doble victimització de
les dones i la duplicitat de serveis entre administracions». 

La  citada  normativa,  juntament  amb  la  d'àmbit  local,  concretament  la  Llei  7/1985,
reguladora de les bases del règim local, de les Illes Balears, al seu article 25.2.o) concreta
que els municipis exerciran en tot cas com a competències pròpies, en els termes de la
legislació de l’Estat i de les comunitats autònomes, en matèria de «actuacions en la promoció
de la igualtat entre homes i dones així com contra la violència de gènere.» 
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1. OBJECTE DEL REGLAMENT 

És  objecte  del  present  reglament  regulador  municipal,  establir  l’organització  i  el
funcionament de la Taula de Coordinació contra la Violència Masclista, creada al novembre
del  2016,  i  concebuda  com  a  un  òrgan  de  treball  interdisciplinari  i  un  instrument  de
coordinació entre diferents agents i  institucions que actuen tant en la prevenció com en
l’atenció en el municipi de Felanitx. 

També és objecte del present reglament la regularització de la Comissió Tècnica, constituïda
amb l’objectiu  d’abordar  la  intervenció  directa  de  les  dones,  i  de  la  Comissió  d’Igualtat
creada amb la finalitat de treballar temes de prevenció i sensibilització. 

2.  TAULA  LOCAL  DE  COORDINACIÓ  CONTRA  LA  VIOLÈNCIA  MASCLISTA  DEL
MUNICIPI DE FELANITX

2.1 Naturalesa i objectius

La Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista del municipi  de Felanitx, està
constituïda com un òrgan de treball, que té com a objectiu general promoure, en l’àmbit
local, polítiques i actuacions per a l'eradicació de la violència masclista. 

La Taula té els següents objectius específics: 

–Optimitzar la coordinació d’agents, actuacions i recursos del municipi implicats en la lluita
contra la violència masclista.

-Conèixer els diferents protocols generals d’actuació i agilitzar la derivació recíproca.

–Informar, formar i sensibilitzar en la matèria, tant professionals com la població en general.

-Visualitzar la violència de gènere com a un problema de salut pública.

–Proporcionar  una  atenció  i  una  resposta  àgil,  des  de  la  proximitat,  a  les  víctimes  de
violència i als seus fills i filles.

–Desenvolupar propostes de prevenció i coordinació conjuntes.

 –Millorar la detecció precoç de casos.

 –Millorar la protecció de les víctimes.
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-Fomentar  la  coordinació  entre  recursos  i  entitats  especialitzats  i  no  especialitzats  en
violències masclistes. 

-Afavorir l’intercanvi d’experiències i bones pràctiques que contribueixen  a la prevenció i
sensibilització de la violència contra les dones. 

2.2 Funcions 

La  Taula  Local  de  Coordinació  contra  la  Violència  Masclista  té  competència  en  el
desenvolupament de les funcions següents:

–Impulsar  estratègies  de sensibilització  o prevenció  adreçades a  la població  general  o a
col·lectius específics. 

–Analitzar el funcionament de les campanyes de sensibilització o prevenció realitzades.

-Donar a conèixer les línies concretes d’actuació de cada àmbit representat.

-Analitzar  estratègies  de  coordinació  entre  els  diferents  àmbits  i  realitzar  propostes  de
millora.

-Posar en comú i analitzar les dades sobre violència masclista de cada àmbit d’actuació.

2.3 Composició 

La Taula estarà integrada de manera ordinària pels següents membres:

–Batlia

-Presidència i secretaria de la Taula; composta per membres del departament de Serveis
Socials o del departament d’Igualtat

-Regidoria de Policia, Igualtat, Serveis Socials, Joventut, Cultura i Esports de l’Ajuntament 

–Representants de tots els partits polítics amb representació a l’Ajuntament de Felanitx

–Delegació de Govern

–Direcció General d’Igualtat, Consell de Mallorca. Espai de Dones de Felanitx

–Institut Balear de la Dona 
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–Policia local

–Guàrdia Civil

–Centre de Salut 

–SOIB 

–Centres educatius de primària i secundària del municipi 

–Entitats i associacions feministes del municipi 

–Creu Roja 

-Protecció Civil 

Es  preveu  la  possibilitat  d’incloure  o  convidar  de  manera  extraordinària,  desprès  de
convocatòria  prèvia   de  la  Presidència,  altres  membres  del  personal  de  l’Ajuntament,
persones assessores externes i associacions, organitzacions, institucions o fundacions que
treballin en la prevenció i l’atenció a víctimes de violència masclista. Aquesta participació es
durà a terme per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats
organitzatives i, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats. 

D’acord amb l’article 4 de la Llei 11/2016, de 28 de juliol, d’igualtat de dones i homes, hi ha
d’haver  una  composició  equilibrada  de  la  Taula  local  de  Coordinació  contra  la  violència
masclista del municipi de Felanitx, de la Comissió Tècnica i de la Comissió d’Igualtat.

2.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

Correspondrà a la Secretaria, per ordre de la Presidència, la convocatòria de la Taula amb
una antelació mínima de 7 dies hàbils. Les convocatòries s’enviaran als membres de la Taula
mitjançant correu electrònic,  que ha de contenir  necessàriament l’ordre del  dia,  la data,
l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà de l’acta de la sessió
anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

Per a la constitució de la Taula Local, a efectes de celebració de les sessions, deliberacions i
presa de decisions, es requerirà l’assistència presencial de la Presidència i la Secretaria o
dels seus suplents, així com la meitat, almenys, dels seus membres. 

La Taula  Local  de  Coordinació  contra  la  violència  masclista  del  municipi  de  Felanitx,  es
reunirà de manera ordinària dos cops a l’any. De manera extraordinària, a petició motivada
de qualsevol membre, i quan la Presidència ho consideri necessari, la Taula es podrà reunir
seguint les pautes de convocació esmentades anteriorment.  

3. LA COMISSIÓ TÈCNICA
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3.1 Naturalesa i objectius 

A la Taula Local de Coordinació contra la Violència Masclista de l’Ajuntament de Felanitx, es
va constituir  la  Comissió  Tècnica amb l’objectiu  d’abordar  la  intervenció  en violència  de
gènere  des  de  la  multidisciplinarietat  i  la  coordinació  amb  altres  serveis  municipals  i
supramunicipals: Servei de Salut, departaments de Serveis Socials i d’Igualtat, cossos de
seguretat i altres recursos especialitzats. 

La Comissió Tècnica és un instrument operatiu de treball en què hi ha representats tots els
àmbits  implicats  directament  en  la  lluita  contra  la  violència  de  gènere,  amb  l’objectiu
d’optimitzar les actuacions que es requereixin.

La Comissió Tècnica té com a objectiu general millorar la coordinació entre els diferents
agents que intervenen directament en casos de violència de gènere. 

La Comissió Tècnica té els següents objectius específics: 

–Establir o millorar les vies de comunicació entre els serveis per garantir una resposta àgil i
coordinada de tots els i les professionals davant casos concrets de violència de gènere.

 –Dur a terme el seguiment i la supervisió de casos.

 –Assegurar  a  les  víctimes  una  resposta  unànime  des  de  tots  els  àmbits,  i  evitar  la
desorientació i la doble victimització. 

–Establir accions i metodologies comunes.

–Millorar i/o revisar el protocol local d’actuació.

3.2 Funcions

La Comissió Tècnica té competència en el desenvolupament de les funcions següents:

–Donar a conèixer les línies concretes d’actuació de cada àmbit representat.

–Determinar criteris per a la detecció precoç de casos de violència de gènere en cadascun
dels àmbits. 

–Acordar criteris comuns per a la detecció i atenció en casos d’alt risc.

–Analitzar casos d’alt risc i fer-ne el seguiment.

–Analitzar situacions de descoordinació entre els diferents àmbits i realitzar propostes de
millora. 

–Posar en comú i analitzar les dades sobre violència de gènere de cada àmbit d’actuació.

3.3 Composició

De manera ordinària aquesta Comissió Tècnica estarà formada per membres dels següents
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serveis:

-Policia Local

-Guàrdia Civil

-Personal  tècnic  del  departament  de  Serveis  Socials  i/o  departament  d’Igualtat  de
l’Ajuntament de Felanitx 

-Centre de Salut 

-Direcció Insular d’Igualtat del Consell de Mallorca

-Institut Balear de la Dona

A proposta dels serveis que formen part de la Comissió, es valorarà la participació puntual
d’altres  agents  i  entitats  que  treballin  en  el  foment  de  la  igualtat,  la  prevenció  de  les
violències masclistes i la intervenció amb víctimes de la violència de gènere; com Creu Roja,
el servei d’acompanyament, els professionals de casa d’acollida, els centres educatius, etc.
Aquesta participació extraordinària es durà a terme quan ho requereixi l’assumpte a tractar,
per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats organitzatives
i, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats. 

3.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

La  Comissió  Tècnica,  es  reunirà  de  manera  ordinària  amb  caràcter  trimestral,  per  a
l’elaboració de les propostes en referència a les funcions i objectius plantejats en aquest
reglament. 

La presidència de la Comissió Tècnica, estarà composta per membres del departament de
Serveis Socials o del departament d’Igualtat, i seran els responsables de convocar la reunió, i
elaborar-ne l’acta.

La convocatòria de la Comissió Tècnica es realitzarà amb una antelació mínima de tres dies
hàbils, mitjançant correu electrònic que ha de contenir necessàriament l’ordre del dia, la
data, l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà de l’acta de la
sessió anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

De manera extraordinària, es podrà convocar la Comissió per al seguiment d’algun cas, quan
la gravetat o les particularitats d’aquest ho requereixin. 

4.LA COMISSIÓ D’IGUALTAT 

4.1 Naturalesa i objectius

A la Taula celebrada a l’octubre de 2018 es va acordar la creació d’una Comissió d’Igualtat
amb la  finalitat  de  treballar  temes de prevenció  i  sensibilització  en diferents  àmbits  del
municipi de Felanitx. 

La Comissió  d’Igualtat  es  constitueix  com a un òrgan consultiu  i  valoratiu  en temes de
sensibilització, prevenció de la violència i promoció de la igualtat.
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L’objectiu  principal  de  la  Comissió  d’Igualtat  és  fomentar  iniciatives  per  sensibilitzar  i
conscienciar a la ciutadania, en matèria d’igualtat i no violència entre dones i homes.

La Comissió d’Igualtat té els següents objectius específics:

-Impulsar estratègies de prevenció i sensibilització dirigides a la població en general i als
col·lectius específics.

-Implementar  mesures  de  coordinació  i  col·laboració  entre  els  organismes  dels  diferents
àmbits  d’actuació  implicats  en  el  foment  de  la  igualtat  i  en la  lluita  contra  la  violència
masclista  en  el  municipi  de  Felanitx,  per  garantir  l’eficaç  desenvolupament  d’accions
preventives.   

-Promoure  l’intercanvi  continuat  de  bones  pràctiques  entre  els  diferents  organismes
(Administració, associacions, centres educatius....).

-Establir  canals de comunicació i  afavorir  la participació de les entitats i  associacions de
dones que lluiten contra la violència masclista i reivindiquen la igualtat. 

-Participar en el disseny, execució i avaluació de les polítiques municipals.

4.2 Funcions

La Comissió d’Igualtat té competència en el desenvolupament de les funcions següents:

-Coordinar les iniciatives referents a la prevenció de la violència masclista i el foment de la
igualtat al municipi de Felanitx.

-Realitzar un calendari d’actuació per a les accions previstes en matèria de prevenció de
violència masclista i el foment de la igualtat. 

-Dissenyar campanyes de prevenció i sensibilització.

-Impulsar accions coordinades amb els mitjans de comunicació locals per la difusió de les
accions i fomentar la sensibilització. 

-Realització  de  plans  de formació  i  sensibilització  en les  diferents  àrees  del  municipi  de
Felanitx. 

-Promoure la participació de  la  dona en la vida social,  econòmica,  cultural  i  política del
municipi. 

-Proporcionar  assistència  tècnica  i  estratègica  en  matèria  de  prevenció  de  la  violència
masclista i el foment de la igualtat a les diferents associacions i/o entitats.

4.3 Composició 

Aquesta  comissió  estarà  formada  ordinàriament  per  representants  de  les  següents
institucions: 

-Regidoria d’Igualtat i/o Serveis Socials
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-Personal tècnic dels departaments d’igualtat, serveis socials,  joventut  i  cultura  de
l’Ajuntament de Felanitx

-Agent d’igualtat de l’ Espai de Dones de Felanitx

-Representants dels diferents centres educatius del municipi

-Representants de les entitats i associacions feministes del municipi

-Representants de l’associació de Creu Roja de Felanitx 

Es  preveu  la  possibilitat  d’incloure  o  convidar  de  manera  extraordinària,  desprès  de
convocatòria  prèvia  de  la  Presidència,  altres  membres  del  personal  de  l’Ajuntament,
persones assessores externes i associacions, organitzacions, institucions o fundacions que
treballin en la prevenció i l’atenció a víctimes en violència masclista. Aquesta participació es
durà a terme per motius tècnics o d’incidència en les competències de determinades unitats
organitzatives, hi assistiran en qualitat de persones expertes o agents implicats.

4.4 Règim de sessions, convocatòries i funcionament

La Comissió d’Igualtat es reunirà amb caràcter semestral de manera ordinària.

La coordinació d’aquesta Comissió i convocatòria d’aquesta serà assumida per la presidència,
que estarà composta per membres del departament de Serveis Socials i/o del departament
d’Igualtat, i seran també els responsables d’elaborar-ne l’acta.

Les  convocatòries,  s’enviaran  als  membres  de  la  Comissió  d’Igualtat  amb una  antelació
mínima de tres dies hàbils mitjançant correu electrònic, que ha de contenir necessàriament
l’ordre del dia, la data, l’hora i el lloc on es durà a terme la sessió i, si escau, s’acompanyarà
de l’acta de la sessió anterior i la documentació necessària per conèixer els temes a tractar.

Per al desenvolupament de les seves funcions i els objectius establerts en aquest reglament,
la Comissió podrà establir una subcomissió de treball o una Comissió permanent de dones.

5. Entrada en vigor.

En aplicació de l'article 103 de la LMRLIB, el reglament entrarà en vigor quan s'hagi publicat
íntegrament en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i quan hagi transcorregut el termini de
quinze dies hàbils que indica l'article 113 de la LMRLIB.»

5.-  EXPEDIENT  2840/2020.  PROPOSTA  DE  BONIFICACIÓ  DE
L’IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL·LACIONS I OBRES. ES
SINDICAT

5.1  Proposta  de  bonificació  de  l’impost  sobre  construccions,
instal·lacions i obres. Es Sindicat

El Ple de l’ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat,  de bonificació  de l’impost  sobre construccions,  instal·lacions i
obres,  Es  Sindicat,  prèviament  dictaminada  per  la  Comissió  Municipal
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Informativa d’Economia i Assumptes Generals de dia 1 de febrer de 2021,
que seguidament es transcriu:

«Antecedents

Atesa la sol·licitud presentada en data 16/12/2020 per la Direcció Insular de
Coordinació  del  Consell  de  Mallorca,  relativa  a  la  realització  d’obres
d'urgència i d'emergència a l'edifici Es Sindicat de Felanitx, pressupostades
per un total de 969.083,78 euros, sol·licitant així mateix l’aplicació de les
exempcions corresponents, tenint en compte la catalogació com a BIC de
l’edifici des Sindicat.

Fonaments de dret

1.  L’Ordenança  reguladora  de  l’impost  de  construccions,  instal·lacions  i
obres, al seu article 6.2 de bonificacions, estableix que:

“Gaudiran d’una bonificació  fins  al  95 per  cent de la  quota,  després  de
sol·licitud prèvia de l’interessat, les construccions, instal·lacions i obres que
siguin declarades pel Ple de l’Ajuntament com d’especial interès o utilitat
municipal per concórrer circumstàncies socials, culturals, històric-artístiques
o de foment de l’ocupació. El percentatge concret de bonificació es fixarà al
mateix acord del Ple en funció de les anteriors circumstàncies, amb el vot
favorable de la majoria simple dels seus membres.”

2.  L’Ordenança  reguladora  de  l’impost  de  construccions,  instal·lacions  i
obres, al seu article 6.1 de bonificacions, disposa que:

“Per gaudir de les bonificacions regulades en el present article, que són de
caràcter  pregat,  l’interessat  caldrà  que  la  sol·liciti,  prèviament  al
meritament de l’Impost, acompanyant els documents necessaris per la seva
justificació.”

De conformitat amb tot l’anterior, vist l’informe d’intervenció favorable, i
després  de  dictamen  previ  de  la  Comissió  informativa  d’Economia  i
Assumptes Generals, propòs al Ple de l’Ajuntament de Felanitx l’adopció del
següent ACORD:

Primer.  Declarar  d’especial  interès  i  utilitat  municipal  per  concórrer
circumstàncies socials i de foment de l’ocupació, les obres que tenen com a
finalitat  actuacions  d'urgència  i  d'emergència  a  l'edifici  Es  Sindicat  de
Felanitx.

Segon. Concedir una bonificació del 95 per cent de la quota de l’impost de
construccions,  instal·lacions  i  obres  per  a  les  obres  assenyalades  en
l’apartat anterior, el que suposa una bonificació total de 27.618’88 euros.»
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5.2 Debat

El Sr. Francisco Duarte diu que, com han escoltat tots, són  969.083,78 €
per les tasques de condicionament, retirar l’amiant i arreglar dos pilars que
havien caigut. És la segona intervenció que es fa en menys d’un any i la
segona que l’Ajuntament bonifica. Ja es va fer un desbrossament i ara se
n’ha fet un altre i el perímetre està tancat. Des del Partit Socialista, espera i
convida el Partit Popular, especialment la Sra. Soler, a deixar de fer anuncis
que el Consell de Mallorca no fa res al Sindicat, perquè el Sindicat ja és
públic, les actuacions es fan i creu que 969.000 € són més que el que va fer
ella els 4 anys que va estar al Consell.

La Sra. Catalina Soler contesta que 969.000 € són molts de doblers, però
no són res devora la inversió que necessita el  Sindicat.  Com han pogut
veure a l’expedient, es tracta d’unes obres d’urgència, la qual cosa vol dir
que, si no es fessin, un tros de Sindicat se n’aniria per avall. No basten les
obres d’urgència, falta saber quin «planing» té el Consell de Mallorca per al
Sindicat. Suposa que amb la presidenta Cladera, del PSOE, el mateix partit
polític que el Sr. Duarte, i ara que el Sr. Duarte té més temps perquè no té
àrees delegades de l’Ajuntament de Felanitx, cada dia podrà anar al Consell
a demanar què en pensen fer del Sindicat. Assegura que l’equip de govern
no  n’ha  sabut  res.  No  saben  com està  el  tema  del  museu  marítim  de
Portocolom, ni del Sindicat de Felanitx, on només saben que hi fan obres
d’emergència. Diu al Sr. Duarte que han de tenir visió de futur, no es poden
quedar amb unes obres d’emergència, que s’han de quedar amb alguna
cosa més. A partir d’aquí, si el Sr. Duarte troba que ell farà la gestió millor,
a ella no li costa gens dir-li endavant. De fet, li demana que faci gestions
per saber què han de fer amb el Sindicat de Felanitx.

El Sr. Duarte manifesta a la Sra. Soler que sap bé quina és la seva tasca,
que ara és regidor de l’oposició. Quan va ser regidor de Patrimoni dins un
equip  de  govern,  es  va  aconseguir  la  compra del  Sindicat.  Però  ara  és
l’equip  de  la  Sra.  Soler  qui  gestiona,  per  tant,  que  facin  les  passes  i
s’informin, perquè la tasca que es fa, és la que s’ha de fer per consolidar el
Sindicat, que és públic i no ho va ser gràcies al govern de la Sra. Soler.

El batle explica que va llegir un escrit on es qüestionava la capacitat de
feina del  batle, de l’equip de govern de l’Ajuntament, perquè en segons
quins temes no eren molt àgils, no eren molt ràpids, dubtaven un poc, no
transmetien amb claredat les intencions de l’Ajuntament. Creu que quan
parlen del  Sindicat,  tot i  haver-hi  fet aquesta inversió perquè tenien els
doblers, ja que, cas contrari, probablement els haguéssim hagut de tornar o
perdut, s’ha d’admetre que el Govern ha perdut un poc el full de ruta del
que vol fer amb el Sindicat. Si no l’ha perdut, fa molt de temps que se’n
guarda bé de pronunciar-se al respecte. Diu que saben que són el germà
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pobre d’aquesta associació, però, al final, són el municipi que té el Sindicat.
Simplement vol recordar que els agradaria estar assabentats del que s’hagi
de  fer  al  Sindicat,  perquè resulta  que,  del  que  dóna més  problemes al
Govern  o  al  Consell  sí  que  se’n  han  d’assabentar  molt  aviat  i,  moltes
vegades amb raó, han sortit  a defensar el  projecte. Per tant,  convida a
seguir  amb  la  comunicació  bilateral  necessària  perquè  el  projecte  del
Sindicat  surti  per  envant.  Aquesta  bonificació  és,  una vegada més,  una
mostra de que quan els ajuntaments, en aquest cas el de Felanitx, han de
fer dues fues perquè els projectes del Govern i del Consell vagin per envant
en bé i interès de tots, les fan. Però no sempre els ajuntaments se senten
igual de secundats quan han de mester l’ajuda del seu Consell o del seu
Govern per tirar envant projectes que són tan grossos o més que el del
Sindicat.

5.3 Votació

Se sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

En conseqüència, per unanimitat, s’acorda:

Primer.  Declarar  d’especial  interès  i  utilitat  municipal  per  concórrer
circumstàncies socials i de foment de l’ocupació, les obres que tenen com a
finalitat  actuacions  d'urgència  i  d'emergència  a  l'edifici  Es  Sindicat  de
Felanitx.

Segon. Concedir una bonificació del 95 per cent de la quota de l’impost de
construccions, instal·lacions i obres per les obres assenyalades en l’apartat
anterior, el que suposa una bonificació total de 27.618’88 euros.

6.  EXPEDIENT  133/2021.  PROPOSTA  D’ADHESIÓ  A  LA  «XARXA
D’ENTITATS  LOCALS  PER DESENVOLUPAR ELS  ODS DE  L’AGENDA
2030» DE LA FEMP

6.1  Proposta  d’adhesió  a  la  «Xarxa  d’entitats  locals  per
desenvolupar els ODS de l’agenda 2030» de la FEMP

El Ple de l’Ajuntament està assabentat de la proposta del batle, Sr. Jaume
Monserrat, d’adhesió a la «Xarxa d’entitats locals per a desenvolupar els
ODS  de  l’agenda  2030»  de  la  FEMP,  prèviament  dictaminada  per  la
Comissió Municipal Informativa d’Economia i Assumptes Generals de dia 1
de febrer de 2021, que seguidament es transcriu:

«ANTECEDENTS
1.  L’Agenda  2030  dels  Objectius  de  Desenvolupament  Sostenible
(ODS),  va  ser  aprovada  per  l’Assemblea  General  de  les  Nacions
Unides el 25 de setembre de 2015, i es convertí en la primera agenda



 
Ajuntament de Felanitx

internacional  aprovada per  aquest organisme que integra aspectes
socials,  culturals,  econòmics  i  ambientals  a  nivell  global.  L’agenda
constitueix  una  fita  fonamental  per  afrontar  els  grans  reptes  del
nostre temps: posar fi a la pobresa, reduir la desigualtat, aprofundir
en la igualtat de gènere, atallar l’emergència climàtica i garantir unes
millors condicions laborals en els països que l’adoptin.

2. L’Ajuntament de Felanitx és membre de la Federació Espanyola de
Municipis i Províncies (FEMP)

3. El 21 de setembre de 2019, en el XII Ple de la FEMP, es va renovar
el compromís d’integrar els ODS a les ciutats i territoris, a través de
la Declaració específica en favor de l’Agenda 2030 i els Objectius de
Desenvolupament Sostenible.

4. El 26 de novembre de 2019 la Junta de Govern de la FEMP va
aprovar la creació de la «Xarxa d’entitats locals per a desenvolupar
els ODS de l’Agenda  2030».

5. La Xarxa es constituirà amb les entitats locals que es comprometin
a implementar els ODS de l'Agenda 2030 de manera transversal en
les polítiques públiques municipals.

6. La Xarxa serà l'instrument que oferirà eines a les Entitats Locals
perquè aconsegueixin els seus objectius oferint pautes, informació i
propostes d'actuació per a fer front a la crisi provocada per la COVID-
19.

7.  L’Agenda  2030  suposa  apostar  per  una  educació  i  sanitat  de
qualitat, per unes ciutats i pobles sostenibles, per una mobilitat i una
economia respectuosa amb el nostre entorn natural.

OBJECTIUS:

a) Promoure el coneixement, sensibilització i implantació del ODS de
l’agenda  2030  en  les  entitats  locals,  mitjançant  l’enfortiment
institucional i la implicació dels diferents actors locals.

b) Enfortir i  legitimar el paper estratègic que juguen les autoritats
locals  en  el  desenvolupament  de  l’Agenda  2030  de  cara  a
aconseguir  la  millor  incidència  política,  promovent  el  treball  en
xarxa i la cerca d’aliances que impulsin polítiques de cohesió a
nivell  local  i  una  adequada  articulació  multinivell  (central,
autonòmica i local) i multiactor per a la construcció i implantació
de l’agenda 2030 a nivell local.

c) Actuar com a fòrum d’intercanvi i experiències entre les entitats
locals que integren la Xarxa.

d) Oferir serveis d’assessorament i assistència per als seus membres,
formació de tècnics i la mútua cooperació entre les autoritats de
les entitats locals en la implantació dels ODS de l’Agenda 2030.
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e) Treballar  amb  les  entitats  locals  línies  d’actuació  concretes
després  de  la  crisi  provocada  per  la  Covid-19,  i  donar  una
resposta alineada amb l’Agenda 2030.

D’acord amb l’exposat, es proposa al Ple que adopti l’acord següent:

ACORD

Primer.  Que l’Ajuntament  de  Felanitx  s’adhereixi  a  la  «Xarxa  d’entitats
locals per al desenvolupament dels ODS de l’Agenda 2030» de la Federació
Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP),

Segon. Instar la Batlia a realitzar els tràmits oportuns a aquesta adhesió.

Tercer.  Instar el  govern local  a iniciar els treballs per a aprovar un Pla
d’Actuació o Estratègia local, en el qual s’elabori una anàlisi de situació i un
pla de localització i implementació dels ODS de l’Agenda 2030.»

6.2 Debat

El batle cedeix la paraula al Sr. Rafel Rubio i aquest manifesta que a la
reunió de la setmana passada va donar les explicacions la Sra. Soler, qui
passa a explicar la proposta.

La Sra. Maria Vidal agrairia al Sr. Rubio que, així com l’oposició s’ha de
preparar les sessions plenàries, ell, que està dins l’equip de govern, també
les planegi i les prepari. El fet que sigui per teleconferència, no lleva que
l’ha de preparar igual.  Quant a l’adhesió de l’Ajuntament de Felanitx a la
Xarxa d’Entitats Locals,  Vox està totalment en contra de l’agenda 2030.
Afirma que es tracta d’unes mesures totalment desconegudes pel ciutadà i
que realment l’únic que fan és venir desfressades d’ecologisme per dir-nos
com hem de viure, com hem de fer feina. S’argumenta que aquesta agenda
crearà riquesa, però fins avui, ningú no ha estat capaç de dir quan, com, ni
quina quantitat.  A més, la implantació d’aquesta agenda 2030, suposarà
una elevada despesa per al nostre municipi, en partides que realment no
abordaran els problemes reals de la greu crisi econòmica que afecta avui el
nostre municipi. Per aquest motiu, el seu vot serà en contra.

La Sra. Catalina Ramon exposa Unides Podem troba fonamental  que les
entitats  locals  s’impliquin  en  la  consolidació  dels  objectius  per  al
desenvolupament sostenible, que signifiquen realment un canvi de model
econòmic basat en la justícia social, en la cura del medi ambient i tenint en
compte que totes les actuacions municipals s’han d’abordar des d’aquest
punt de vista. No està d’acord amb el que diu la Sra. Vidal. Això no costa
més doblers, és un canvi d’enfocament de com estan plantejades les coses.
Per tant, el seu grup hi votarà a favor.

El Sr. Miquel Lluís Mestre, en contraposició a la postura de Vox, diu que, per
descomptat, donen suport a la iniciativa, tant a l’adhesió, com a qualsevol
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actuació  que dugui  l’Ajuntament  en el  marc  de l’agenda 2030,  i  que hi
votaran a favor.

El  Sr.  Rubio  diu  a  la  Sra.  Vidal  que  inicialment  du  les  seves  tasques
endavant i amb serietat. L’agenda 2030 és d’àmbit social i aquest tema el
du la Sra. Soler. A la reunió de portaveus es va voler implicar diferents
sectors  o  regidories,  per  tractar-se  de  temes  transversals  i  poder-los
compaginar amb una part econòmica. La seva tasca aquí és de comerç i
indústria, fires i mercats i, en la mesura que els pertoqui, ho gestionaran i
el  pròxim dimecres  faran  un curs  de  formació  per  veure  com hi  poden
intervenir des de la seva regidoria. És cert que, per motius personals, no és
a l’Ajuntament, és a casa, i és cert que el document que varen presentar
l’altre dia ha estat estudiat, però no tenia davant l’esborrany per poder-ho
explicar i defensar-ho al Ple. La Sra. Soler sí que el tenia.

El batle manifesta que normalment l’Administració ha de tocar amb els peus
a terra i ha d’estar amb els problemes d’aplicació immediata, dels quals ara
mateix ens n’han tocat un bon viatge. No es poden veure els resultats d’una
cosa que, precisament, s’anomena «objectius» i creu que s’han de centrar
que  necessiten  solucions  als  problemes  que  tenen  ara  i  objectius  ben
encaminats per als problemes que vendran.

6.3 Votació

Acabades les intervencions, se sotmet la proposta a votació i s’obtenen 15
vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Partit Socialista de les Illes Balears,
3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no
adscrit i 1 d’Unides Podem) i 1 vot en contra (de Vox).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer.  Que l’Ajuntament  de  Felanitx  s’adhereixi  a  la  «Xarxa  d’entitats
locals per al desenvolupament dels ODS de l’agenda 2030» de la Federació
Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP),

Segon. Instar la Batlia a realitzar els tràmits oportuns a aquesta adhesió.

Tercer.  Instar  el  govern  local  a  iniciar  els  treballs  per  aprovar  un  Pla
d’Actuació o Estratègia local, en el qual s’elabori una anàlisi de situació i un
pla de localització i implementació dels ODS de l’Agenda 2030.

7. EXPEDIENT 152/2021. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT
POPULAR EN DEFENSA DE LES NOSTRES INSTITUCIONS PRÒPIES
RECOLLIDES  A  LA  COMPILACIÓ  DE  DRET  CIVIL  DE  LES  ILLES
BALEARS  I  UNA  FISCALITAT  JUSTA  APLICABLE  ALS  ACTES
SUCCESSORIS
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7.1 Moció del grup municipal del Partit Popular en defensa de les
nostres institucions pròpies recollides a la compilació de Dret Civil
de  les  Illes  Balears  i  una  fiscalitat  justa  aplicable  als  actes
successoris

Seguidament es veu la moció amb núm RGE 104, de 20 de gener de 2021,
presentada  pel  grup  municipal  del  Partit  Popular,  que  es  transcriu  a
continuació:

«EXPOSICIÓ DE MOTIUS

En la  nostra  Compilació  de Dret  Civil  de les  Illes  Balears,  aprovada pel
Decret  legislatiu  79/1990,  es  recullen  diferents  pactes  successoris  que
permeten  donar  béns  en  vida,  sense  grans  obstacles  fiscals,  per  tal
d’equiparar-los a transmissions per causa de mort. 

Existeixen pactes, com la Definició (a Mallorca i a Menorca) i el finiment de
Legítima (a Eivissa),  en què els descendents legitimaris poden renunciar a
tots els drets successoris, o únicament a la legítima que en el seu moment
pogués correspondre'ls, a canvi d'una donació, atribució o compensació en
vida del causant. I existeixen altres pactes que es poden formalitzar a favor
de qualsevol persona, com la Donació Universal (a Mallorca i a Menorca) i
els Pactes d'Institució (a Eivissa). 

Segons el tractament fiscal actual, l’adquirent beneficiari rebria els béns pel
seu  valor  real,  de  manera que,  fins  i  tot,  podria  vendre'ls  algun temps
després per aquest mateix valor, sense cap benefici a l'efecte de la seva
tributació en l'Impost sobre la Renda de les Persones Físiques (IRPF). 

Doncs bé, una iniciativa promoguda pel Govern d'Espanya vol distorsionar el
nostre dret civil i la nostra autonomia fiscal, mitjançant la introducció, en el
projecte  de  llei,  de  mesures  per  prevenir  i  combatre  el  frau  fiscal,  -
actualment en tramitació en el Congrés-, amb un article, que modifica la
Llei 35/2006 de l'impost sobre la renda de les persones físiques, que en el
seu número Dos modifica l'article 36 de l’esmentada llei i equipara a un cas
de frau fiscal la transmissió d'actius dels hereus a un tercer, mentre que el
causant encara viu, per la qual cosa, es veuria obligat a tributar novament
per un increment patrimonial en l'IRPF.

Amb aquesta iniciativa legislativa, el Govern d'Espanya pretén anul·lar la
jurisprudència  i,  en  concret,  la  sentència  del  Tribunal  Suprem,  de  9  de
febrer  de  2016.  Aquesta  resolució  judicial  de  l'Alt  Tribunal  qualifica  la
naturalesa jurídica-tributària dels pactes successoris, per concloure que en
l'IRPF resulta d'aplicació la no subjecció de la “plusvàlua del mort”, que va
sortir al pas de la doctrina administrativa, que negava l'aplicació de la no
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subjecció  per  l'article  33  de  la  Llei  a  les  transmissions  en  l'IRPF  del
transmitent.  Resulta  evident  que  aquesta  reforma  ataca  la  substància  i
desnaturalitza aquests pactes, que són autènticament mortis causa. 

Per altre part, a la Disposició final quarta del Projecte de Llei s'estableix que
entrarà en vigor  l'endemà al  de la  seva publicació  en el  BOE i  que,  no
obstant això, aquell apartat que modifica la Llei 35/2006 de l’impost de la
renda de les  persones físiques,  tindrà  efectes  des  de l'entrada en vigor
d'aquesta Llei.

En conseqüència, si com sembla ser intenció i prioritat de l'actual Govern, la
llei  s'aprova  d'aquesta  manera,  o  sense  establir  un  règim  transitori,  la
modificació  en  l’IRPF  projectada,  en  relació  amb  els  pactes  successoris,
tindria un pervers efecte retroactiu. Aquest efecte retroactiu afectaria, no
sols als subjectes passius que transmetin el bé una vegada aprovada la Llei,
sinó que afectaria a tots aquells que haguessin transmès els béns fruit d'un
pacte  successori  amb  anterioritat  a  l'aprovació  de  la  Llei,  circumstància
aquesta  que  provoca  una  alarmant  inseguretat  jurídica  entre  els
contribuents. 

I és precisament, en aquest sentit, en el qual es pronuncia l'Agència Estatal
de l'Administració Tributària (AEAT), quan afirma en la resposta a les seves
consultes el següent:

“En definitiva, si en el año en que se produzca la entrada en vigor de la Ley
el beneficiario de un contrato o pacto sucesorio transmite un bien objeto del
mismo antes del fallecimiento del causante, la nueva redacción del artículo
36  de  la  Ley  de  IRPF  será  aplicable,  resultando  indiferente  que  dicha
transmisión se produzca antes o después de la entrada en vigor de la Ley”. 

Per tant, si aquesta llei s’aprova, en aquest mateix sentit, es produiria una
discriminació òbvia per restringir la capacitat de disposar dels hereus -que
haurien  d'esperar  a  la  mort  del  causant  per  disposar-;  distorsionaria  la
naturalesa  dels  pactes  successoris  contemplats  en  el  Dret  Civil  Balear;
generaria  una  greu  inseguretat  jurídica  en  no  preveure  cap  règim  de
transició; i per tant, afectaria seriosament l’autonomia de les Illes Balears,
tant en el desenvolupament del seu propi Dret Civil, quant a l'exercici de
l'autonomia financera de la comunitat autònoma, que utilitza, d'acord amb
la Constitució i l'Estatut, les seves competències en matèria tributària per a
desenvolupar polítiques econòmiques i socials específiques.

Per tot això, el grup Popular proposa l’adopció dels següents,

ACORDS
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1.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  respectar  la
capacitat  normativa  en  matèria  fiscal  que  la  Constitució,  l'Estatut
d'Autonomia i les lleis reconeixen al Govern de les Illes Balears.

2.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  Balear  a  defensar  les
institucions  pròpies  recollides  en  la  compilació  de  Dret  Civil  de  les  Illes
Balears i, en concret,  els pactes successoris, enfront la reforma fiscal que
proposa  el  Govern  d’Espanya,  i  que  suposa  una  clara  i  injustificada
vulneració de l'autonomia competencial de la comunitat autònoma de les
Illes Balears, i del principi de lleialtat institucional que ha de presidir les
relacions entre administracions públiques.

3.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya, dins la tramitació
parlamentària del Projecte de Llei de mesures per prevenir i combatre el
frau  fiscal,  actualment  en  tramitació  en  el  Congrés  dels  Diputats,  a  la
supressió o retirada de l'article que reforma la Llei 35/2006 de l'IRPF, que
introdueix  una  ficció  jurídica  consistent  en  declarar  com  a  conducta
fraudulenta, que no admet prova en cas contrari, qualsevol venda dels béns
rebuts a través dels pactes successoris en vida regulats en el Dret Civil de
les Illes Balears.

3.-  Traslladar  aquest  acord  al  Govern  d’Espanya,  i  a  la  presidenta  del
Govern Balear.

7.2 Debat

La  Sra.  Maria  Vidal  assegura  que  aquesta  moció  té  un  discurs  un  poc
autonomista.  Sí  que és cert  que beneficia  les Illes  Balears,  però aquest
assumpte supera totalment la competència municipal i Vox creu que no s’ha
de tractar a un ajuntament, s’ha de tractar al Congrés dels Diputats o, si
escau, al Parlament de les Illes Balears. Vox estudiarà la inconstitucionalitat
d’aquesta Llei al Congrés, cas que es presenti la reforma fiscal. Per tot això,
el seu vot serà l’abstenció.

Intervé la Sra. Caterina Ramon i manifesta que en aquesta moció es mescla
moltes coses i que no acaba d’entendre el sentit. Explica que el Dret Civil de
les  Balears  disposa  que  l’impost  de  successions  en  vida  és  un  1%.  La
donació en vida amb motiu de venda a tercers, ja està penada. El que es
canvia  és  una  llei  d’IRPF,  però  en  cap  cas  no  es  toquen  els  pactes
successoris  de  les  Illes  Balears,  que  continuen  essent  d’un  1%.  El  que
persegueix aquesta Llei és el frau que un rebi una herència en vida amb un
1%, amb la intenció de vendre. En aquests casos, el que permet la Llei i el
que es fa, és que, si un fill ha de vendre una cosa, que la vengui el seu pare
i li deixi els doblers. I en aquest cas, no hi hauria tot el problema que el
Partit Popular veu. Creu que han volgut mesclar dues coses, el Dret Civil i el
Dret Tributari, com si fos un problema. Avança que el seu grup hi votarà en
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contra, perquè pensen que no té cap ni peus.

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que també tenen dubtes quant a com està
formulada aquesta moció, però els acords els pareixen adequats, així com el
sentit que pareix que es dóna a la moció. Per tant, hi votaran a favor.

La Sra. Gràcia González anuncia que, en principi,  el seu grup votarà en
contra d’aquesta moció, perquè pensen que no han entès massa bé el que
significa  la  proposta  de  modificació  de  l’article  35 de la  Llei  que  regula
l’impost de la renda de les persones físiques, per dos motius. El primer,
perquè creu que no entenen què és un pacte successori i el segon, perquè
no entenen les fiscalitats del pacte successori. Un pacte successori és un
pacte inter vius que es fa amb efectes mortis causa, és a dir, una persona
dóna a un hereu que ha de ser legitimari, no pot ser un hereu qualsevol, ha
de ser un hereu que hereda en concepte de legítima,  un bé concret en
concepte de legítima i pot renunciar a la resta de la legítima, o pot quedar
exactament igual. La modificació que es proposa de la Llei de l’IRPF a l’únic
que afecta és que, si un fa un pacte successori i la persona que rep els béns
els utilitza per a si mateix i no els transmet a un tercer i no se beneficia,
aquesta persona únicament i exclusivament pagarà l’impost de successions i
donacions,  que  és  un  1% i  que  regula  i  gestiona  la  nostra  comunitat
autònoma, perquè és un tribut cedit. Si aquesta persona, s’ha beneficiat de
l’adquisició d’un bé mitjançant el pagament d’un impost ínfim, com és un
1%, la ven a un tercer, aquesta venda no se sanciona. El que es té en
compte amb aquesta modificació de la Llei, és únicament i exclusivament el
valor de venda, el benefici que hi ha damunt aquest bé a efectes de l’impost
de  la  renda,  és  a  dir,  el  benefici  que  ha  obtingut  la  persona  que  s’ha
beneficiat d’aquesta venda. No sap on li veuen la intromissió en el Dret Civil
de les Balears, entre altres raons, perquè la compilació balear no fa cap
tipus de regulació de caràcter fiscal, sinó que és una regulació de caràcter
civil, que no afecta en cap moment les transmissions, que es fan amb el
nostre Dret propi. Diu que de totes maneres, entenen que és una manera
més de «llamar al lobo» i d’intentar generar alarma social d’una cosa que té
uns efectes minúsculs a nivell de l’Estat. Per tant, entenen que no és cert
que s’hagi de perjudicar el Dret Civil balear en aquest sentit i que, per tant,
aquesta reforma fiscal no té cap efecte, en principi, sempre i que es respecti
el pacte successori que s’ha pactat. Per altra part, entenen que, com ha dit
la Sra. Cano i han argumentat, tot això ve arran d’una Sentència que va
dictar el nostre Tribunal Suprem, que, efectivament, tenia conseqüències
respecte d’un cas molt concret i era que aquesta Sentència que va crear
precedents fa referència únicament i exclusivament en el cas d’un frau, com
ha comentat la Sra. Ramon, en el cas de fer una donació per a una venda a
tercers,  que  és  aquí  on  la  solidaritat  de  les  persones,  dels  nostres
conciutadans, cau un poc. Idò per evitar aquest possible frau, la gent que
no vulgui defraudar, no tendrà cap problema amb aquesta modificació. En
tot cas, només afectaria els que volen defraudar, que en aquest país és
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costum. Per  tot això, entenen que aquesta moció ha de ser rebutjada, ja
que no s’ajusta a la realitat.  En darrer lloc,  la moció també diu que té
efectes retroactius. Li pareix mentida que les companyes d’Ajuntament que
han estudiat  la mateixa carrera que ella,  no sàpiguen que les qüestions
fiscals no tenen efectes retroactius, per tant, aquesta normativa tampoc no
la tendria.

El batle conclou dient que, si l’efecte era tan petit, tal vegada no l’havien
d’haver tocat.

7.3 Votació

Se sotmet la moció a votació i, per majoria d’11 vots a favor (5 del Partit
Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi i 1 del regidor no adscrit), 4
en contra (3 del Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem) i 1
abstenció (de Vox-Baleares), s’acorda:

1.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  d’Espanya  a  respectar  la
capacitat  normativa  en  matèria  fiscal  que  la  Constitució,  l'Estatut
d'Autonomia i les lleis reconeixen al Govern de les Illes Balears.

2.-  L’Ajuntament  de  Felanitx  insta  el  Govern  Balear  a  defensar  les
institucions  pròpies  recollides  en  la  compilació  de  Dret  Civil  de  les  Illes
Balears i, en concret,  els pactes successoris, enfront la reforma fiscal que
proposa  el  Govern  d’Espanya,  i  que  suposa  una  clara  i  injustificada
vulneració de l'autonomia competencial de la comunitat autònoma de les
Illes Balears, i del principi de lleialtat institucional que ha de presidir les
relacions entre administracions públiques.

3.- L’Ajuntament de Felanitx insta el Govern d’Espanya, dins la tramitació
parlamentària del Projecte de Llei de mesures per a prevenir i combatre el
frau  fiscal,  actualment  en  tramitació  en  el  Congrés  dels  Diputats,  a  la
supressió o retirada de l'article que reforma la Llei 35/2006 de l'IRPF, que
introdueix  una  ficció  jurídica  consistent  en  declarar  com  a  conducta
fraudulenta, que no admet prova en cas contrari, qualsevol venda dels béns
rebuts a través dels pactes successoris en vida, regulats en el Dret Civil de
les Illes Balears.

3.-  Traslladar  aquest  acord  al  Govern  d’Espanya,  i  a  la  presidenta  del
Govern Balear.

8.  EXPEDIENT  184/2021.  MOCIÓ  DEL  PI  FELANITX  PER  A  LA
VACUNACIÓ  IMMEDIATA  DE  LES  TREBALLADORES  FAMILIARS
MUNICIPALS

8.1  Moció  del  Pi  Felanitx  per  a  la  vacunació  immediata  de  les
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treballadores familiars municipals

Acte seguit, es veu la moció amb núm RGE 174, de 27 de gener de 2021,
presentada pel grup municipal del Pi Felanitx, que a continuació es transcriu:

«Exposició de motius

Com a conseqüència de la pandèmia de la Covid 19, els poders públics han
iniciat el procés de vacunació per a la immunització de la població, protegir
la salut pública i acabar amb els efectes devastadors de tot tipus que ha
generat aquesta epidèmia. 

Dins el procés de vacunació, entre els col·lectius que està previst que han de
ser vacunats prioritàriament, hi ha tot el personal adscrit o que fa feina a
sectors essencials. 

Molts d’ajuntaments compten amb un servei d’ajuda a domicili, la finalitat
del qual és atendre en el propi habitatge persones o famílies en situació de
manca  d’autonomia  personal,  malaltia,  dificultats  de  desenvolupament  o
altres  problemàtiques.  Aquest  servei  normalment  el  duen  a  terme
treballadors/res familiars.

Aquests/tes  treballadors/res  familiars  es  dediquen  a  la  neteja  i  cures
bàsiques dels usuaris d’aquest servei públic. Realitzen, per tant, una feina
amb contacte  directe  amb persones  grans  o  en  risc  que són clarament
persones  vulnerables  a  la  Covid  19.  Aquest  treballadors  fan  una  tasca
clarament  sociosanitària  i  el  seu  lloc  de  feina té  aquesta  caracterització
sociosanitària. 

Sorprenentment però, resulta que aquests/tes treballadors/res familiars no
formen part del col·lectiu que serà vacunat prioritàriament per fer feina a
sectors  essencials.  És  a  dir,  que  els  treballadors  sociosanitaris  de
residències privades sí que són objecte de vacunació prioritària, però els/les
treballors/res  familiars  dels  ajuntaments  que  realitzen  tasques
sociosanitàries no són objecte de vacunació prioritària. Aquesta situació no
té cap lògica, ja que fan feina amb el mateix col·lectiu humà. 

ACORDS

Instar el Govern de l’Estat i el Govern de la comunitat autònoma a incloure
els/les treballadors/res familiars dels ajuntaments dins els sectors essencials
que
han de ser objecte de vacunació prioritària per la Covid 19, atès que fan feina
a primera línia amb el col·lectiu de persones vulnerables.»

8.2 Debat
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La Sra. Maria Vidal avança que el sentit del vot de Vox serà a favor de la
moció, ja que aquest personal és de risc. Però, tenint en compte que en el
punt núm. 4 s’ha aprovat la Comissió d’Igualtat de Felanitx, i que, així com,
per part del Partit Popular, Vox es va equivocar a una moció quan va posar
«llar» i «avi» i «migració il·legal» per part de la Sra. Mesquida, li agradaria
que al títol de la moció, on posa «de les treballadores familiars», es posàs
«treballadores  i  treballadors».  Veu  que  a  la  moció  ja  està  així,  però  li
agradaria que també el títol es referís als dos sexes.

La Sra. Caterina Ramon opina que qui ha de decidir qui es vacuna són les
autoritats  sanitàries  i  amb  criteris  sanitaris.  No  sap  què  fan  des  d’un
ajuntament reclamant la vacunació d’un col·lectiu. Diu que poden reclamar
que és un col·lectiu essencial, però demana qui és l’Ajuntament per reclamar
la vacunació, en base a quin criteri la poden demanar. Insisteix que només es
pot fer amb un criteri sanitari.

El Sr. Miquel Lluís Mestre avança el sentit positiu del seu grup a aquesta
moció, que va un poc amb la línia del que ha demanat el Govern Balear al
Govern  de  l’Estat,  és  a  dir,  que  tots/tes  aquests/tes  treballadors  i
treballadores estiguin dins el protocol de vacunació.

La Sra. Catalina  Soler anuncia que el seu grup votarà a favor de la moció, no
per qui la planteja, sinó per la preocupació que tenen els/les treballadors i les
treballadores  de  Serveis  Socials  per  aquest  tema.  A  la  passada  sessió
plenària ja va explicar a la Sra. Ramon que, com a ajuntament amb recursos
propis,  després  de  les  vacances  de  Nadal  havien  pagat  les  PCR  a  les
treballadores familiars, i diu treballadores perquè en aquest cas no hi ha cap
home  treballador,  abans  de  començar  a  anar  als  domicilis.  Però  elles
demanen  poder  ser  vacunades,  perquè  fan  feina  de  molt  prop  amb  els
nostres padrins i padrines, amb les nostres persones majors. Per tant, creu
que els governs, abans de pensar que s’han de vacunar els gerents dels
hospitals, o la directora insular de la Tercera Edat, etc, tot i respectant els
criteris sanitaris, haurien de saber que hi ha un col·lectiu de treballadors i
treballadores familiars que va a la casa dels padrins i padrines i els renten,
els  aixequen...  Per  tant,  per  fer  la  seva feina és  impossible  mantenir  la
distància,  imprescindible  segons  el  criteri  sanitari.  Per  això  reclamen
urgentment que dins el pla de vacunació del govern es tenguin en compte
aquestes  persones,  el  servei  de  les  quals  evita  tenir  les  residències
saturades.

8.3 Votació

Finalitzades les intervencions, se sotmet la moció a votació i s’obtenen 12
vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-
Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox) i 4 abstencions (3
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del Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem).

En conseqüència, per majoria, s’acorda instar el Govern de l’Estat i el Govern
de la comunitat autònoma a incloure els/les treballadors/res familiars dels
ajuntaments dins els sectors essencials que han de ser objecte de vacunació
prioritària per la Covid 19, atès que fan feina a primera línia amb el col·lectiu
de persones vulnerables.

En aquest moment, el batle anuncia un recés de 3 minuts.

9.  ESTUDI  I  RESOLUCIÓ  DE  LES  MOCIONS  QUE  PUGUIN  SER
PRESENTADES I LA URGÈNCIA DE LES QUALS SIGUI DECLARADA DE
FORMA LEGAL

9.1.1 Moció del grup municipal Bloc per Felanitx de propostes per
millorar el nou sistema del TIB

Represa  la  sessió,  es  veu  la  següent  moció  del  grup  municipal  Bloc  per
Felanitx de propostes per millorar el nou sistema del TIB:

«Vista la necessitat de millorar el sistema de transport, la Direcció General
de Transport ha fet una bona feina per canviar l’antic sistema que depenia
de les empreses privades. Així, el passat 1 de gener entrà en funcionament
el nou sistema tarifari i de targeta moneder, impulsat per la Conselleria de
Mobilitat i Habitatge, amb un sistema que planteja canvis de calat, que han
provocat una certa confusió entre els usuaris més habituals dels serveis de
transport del TIB, que inclou bus, tren i metro.

Aquest  nou sistema tarifari  es  fonamenta en  la  conversió  de  la  targeta
intermodal,  que  s’emprava  amb  abonaments  de  20  i  40  viatges  o
descomptes sobre el bitllet senzill per als usuaris de perfil social, en una
targeta moneder en què cal carregar saldo. La forma d’emprar la targeta
pretén trencar les barreres que presentaven els anteriors abonaments fixos
vinculats només a un nombre específic de salts, així com establir eines per a
la fidelització dels usuaris més habituals. Per a això, estableix un conjunt
molt divers de tarifes, que depenen del perfil de cada usuari i que tenen un
preu decreixent vinculat a un sistema de punts que s’acumulen a mesura
que es viatja. Aquest sistema de descompte suposa que cada nou viatge té
un preu diferent a l’anterior, i es reinicia cada mes per tornar al preu de
referència establert. Malgrat la bona voluntat de voler premiar i fidelitzar els
usuaris més habituals, el nou sistema resulta ser entre un 10 i un 15% més
car, principalment pels usuaris de 2 salts. Els de zero salts i els de quatre es
veuen beneficiats pel nou sistema, i és molt d’agrair.

Si  bé  aquest  nou  sistema  suposa  un  avanç  tecnològic  considerable,  ha
provocat en alguns casos dificultats i  confusió per als usuaris, avesats a
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l’anterior sistema. La variabilitat dels preus, la manca de coneixement amb
detall  de  totes  les  tarifes  existents,  així  com  el  desconeixement  dels
sistemes d’accés a la informació sobre saldo i nombre de viatges realitzats,
fan que sigui imprescindible millorar els canals de comunicació, així com fer
un seguiment de l’impacte del nou sistema entre el conjunt d’usuaris que
permeti valorar-ne el grau de satisfacció i ús.

Una qüestió que ha causat molèsties, ha estat el fet que amb el nou sistema
de  targeta  moneder,  les  càrregues  fetes  amb  anterioritat  al  31  de
desembre, queden congelades fins a dia 28 de febrer, i no es permet l’ús
dels diners de dins les targetes fins a dia 1 de març, a no ser que l’usuari ho
reclami presencialment a les oficines del Consorci de Transports, situades
únicament a l’Estació Intermodal.

Per altra banda, amb el nou sistema de targeta moneder no apareixen en
les  pantalles,  en  el  moment  de  l'ús  d’aquesta  a  través  dels  torns,  els
cobraments realitzats, ni tampoc el romanent existent.

Aquesta opció només és possible, o bé fent ús de les màquines de venda de
les estacions, o bé mitjançant l’àrea d’usuaris de la web del TIB. No tots els
usuaris del transport públic tenen els coneixements d’ús informàtic per a
manejar aquesta àrea d’usuaris. També s’han detectat algunes dificultats
per carregar saldo a la targeta en els usuaris del tren.

Així mateix, s’han rebut queixes respecte a la comparativa de preus entre
els anteriors abonaments T20 i T40 i el preu dels mateixos viatges amb el
nou  sistema  en  cas  de  comparar-se  amb  el  perfil  general  i  sense  fer
variacions  en  el  nombre  de  salts,  que  alguns  usuaris  consideren  un
increment de preus.

A més de tot l’exposat, cal afegir que, malgrat l’augment de freqüències i
connexions entre pobles en la majoria de casos, hi ha línies llançadora, com
la 512 (Portocolom - Felanitx) o la 514 (Cala d’Or - Felanitx amb aturades a
s’Horta, es Carritxó i Cas Concos) que, amb més baixa freqüència que la
línia principal 501 (Manacor - Campos – Palma), fa que a certes hores del
migdia o de l’horabaixa el usuaris no trobin connexions cap a Portocolom o
cap a s’Horta si provenen de Manacor o Palma i hagin d’esperar hores a
l’aturada de Felanitx.

Per tot això, el Bloc per Felanitx , proposa al Ple de l'Ajuntament de Felanitx
que s'aprovi el següent

A C O R D

1. Sol·licitar a la Conselleria de Mobilitat i Habitatge que ampliï els canals i
campanyes de comunicació, per tal que tots els usuaris coneguin els detalls
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del nou sistema tarifari establert a la xarxa TIB.

2. Demanar a la Conselleria de Mobilitat i Habitatge que ampliï la xarxa de
punts on poder realitzar l’emissió i renovació de la targeta intermodal.

3. La possibilitat de sol·licitar la targeta de forma telemàtica per accelerar el
procés i evitar aglomeracions i pèrdues de temps en coes.

4. Instar la Conselleria de Mobilitat i Habitatge a dur a terme una rebaixa de
tarifes, de manera que no es vegin perjudicats en cap cas usuaris habituals
i esporàdics respecte al sistema anterior d'abonaments T-20 o T-40.

5.  Demanar  al  Govern  de  les  Illes  Balears  que  millori  els  sistemes  per
conèixer els preus del viatge i el saldo de les targetes, tant a les estacions
de tren, com a la xarxa de busos.

6. Demanar al Govern de les Illes Balears que valori, una vegada s’hagi
consolidat  el  sistema  tarifari  recentment  implantant,  l’impacte  que  ha
tengut sobre el  nombre d’usuaris  i  la seva satisfacció,  plantejant,  si  fos
necessari, canvis en aquest sistema, per tal que serveixi per a l’impuls de la
mobilitat sostenible i l’ús del transport públic.

7. Demanar al Govern de les Illes Balears que valori un augment de les
freqüències de les línies 512 (Portocolom - Felanitx) i 514 (Cala d’Or -
Felanitx) per evitar problemes de connectivitat amb la línia 501 (Manacor -
Campos - Palma).»

9.1.2 Debat

La Sra. Maria Vidal manifesta que Vox està totalment d’acord amb tots i cada
un dels punts de la moció. S’ha de fer la vida més fàcil als ciutadans i més
amb les circumstàncies i  la  situació que estan molts  d’ells.  Si  els  acords
d’aquesta moció no impliquen una pujada dels costs per als ciutadans, el seu
vot serà a favor.

El Sr. Francisco Duarte també hi està d’acord, malgrat que el seu grup vol
posar a consideració una sèrie de matisacions:
- Quant al  punt 1, en el  moment de rebre la moció, han consultat  i  les
campanyes de difusió es fan i es preveu que se’n faran unes altres.
- Quant al punt 2, si l’Ajuntament ho sol·licita, també podrà ser un dels punts
d’emissió i renovació de les targetes intermodals.
- Quant al punt 3, és cert que, així com estan actualment les coses, poder fer
les targetes de manera telemàtica agilitzaria molt el procés, però s’ha de
reconèixer  que  són  personalitzades  i  per  això  cal  acreditar  físicament  la
identitat de l’usuari.
- Quant al punt 4, el seu grup no hi pot votar a favor, perquè l’increment no
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s’ha produït, tot al contrari, en total ha baixat un 12% des de 2020 a 2021.
Poden considerar si es pot retirar o votar per separat. És cert que el tiquet
senzill puja de manera puntual, en consideració al que hi havia fins ara, però
es bonifica moltíssim i baixa el preu de qualsevol altre tipus de trajecte, de
manera que, com més es viatja, més econòmic surt. Si consideren que poden
retirar aquest punt 4, o votar-ho separadament, el seu grup podrà votar a
favor de la moció.

El batle, en representació de l’equip de govern, proposa incloure un punt a la
moció, que és la petició de la revisió de l’aturada de l’hospital de Manacor.
Aquests dies han rebut queixes de ciutadans que l’aturada de l’hospital de
Manacor potser no estigui enfora per a les persones sense limitacions de
moviments, però és complicada per a les persones que sí en tenen, i molt
més en un dia de pluja. Per això demanen la inclusió d’un punt núm. 8 que
sigui la revisió d’aquest punt d’aturada de l’hospital de Manacor, ja que molts
dels  usuaris  del  servei  públic  no  són  visitants,  sinó  pacients  que  tenen
dificultat per arribar a l’hospital. 
- Quant al punt 2, diu que l’Ajuntament ja tramita de forma indirecta les
peticions que arriben. No som emissors, però recollim la documentació del
ciutadà i la traslladam al punt d’emissió.
- Respecte al punt 3, el suport telemàtic, avui per avui, valida prèviament
l’usuari perfectament, amb la qual cosa creuen que, si hi hagués voluntat, es
podria fer.
- Quant a la votació per punts, no hi tenen cap inconvenient.

El Sr. Pau Massutí manifesta la conformitat del seu grup en la votació per
punts. A continuació explica:
-  Quant  al  punt  2,  que  tots  han  comentat,  el  podrien  modificar  per:
«Demanar  a  la  Conselleria  de  Mobilitat  i  Habitatge  que  l’Ajuntament  de
Felanitx sigui un punt on poder realitzar l’emissió i renovació de la targeta
intermodal.» És a dir, l’Ajuntament no només seria recol·lector, sinó emissor.
- Pel que fa al punt 3, vol comentar al Sr. Duarte que ara mateix tots estan
connectats al Ple de manera telemàtica i han utilitzat un certificat digital. Per
tant,  avui  en  dia  és  completament  factible  fer  tot  tipus  de  gestions
telemàticament,  perquè  molta  gent  té  el  certificat  digital,  claves,  DNI
electrònic ... No hi ha excusa.
-  Quant  al  punt  8  proposat  pel  batle,  demana  què  li  pareix  la  següent
redacció: 8. Demanar que la línia 501, Palma – Campos - Manacor, tengui
parada a l’hospital de Manacor».
- Per altra part, a darrera hora han pensat que podrien afegir un punt 9, que
és «Demanar al Govern Balear que ajusti els horaris a la línia 512 Portocolom
– Felanitx perquè els alumnes de batxillerat de l’IES Felanitx que viuen a
Portocolom,  puguin  utilitzar  aquesta  línia  per  anar  i  tornar  de  l’institut».
Explica que no posen la línia 514, que és la que passa per s’Horta, es Carritxó
i Cas Concos, perquè en aquests casos, sí que hi ha lloc per als alumnes de
batxiller als busos que duen els alumnes d’ESO a l’institut. Als busos que
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venen de Portocolom amb alumnes d’ESO, no hi caben els de batxillerat.

La Sra. Caterina Ramon manifesta que a la primera ronda no ha intervengut,
perquè pensava que el procediment era primer votar la urgència i després
discutir la moció, però ho han fet tot plegat. En tot cas, està conforme amb la
moció. No està d’acord amb el Sr. Duarte en el punt 4, perquè pensa que el
consum puntual del transport públic no està incentivat, ja que realment sí
que s’ha encarit respecte a abans. No vol dir que no estigui d’acord en que
s’ha  reduït  el  preu  per  als  grans  consumidors,  però  també  s’hauria
d’incentivar l’usuari puntual. 

El batle diu al Sr. Massutí que no sap si ha quedat clar el punt 8, relatiu a la
parada del bus a l’hospital de Manacor. Explica que el que demanden els
usuaris és que la parada sigui més a prop de l’entrada a l’hospital, perquè la
ubicació  actual  resulta  llunyana  per  a  les  persones  amb  problemes  de
mobilitat. 

El Sr. Pau Massutí proposa la següent redacció: «8. Demanar que la línia
501, Palma – Campos - Manacor, tengui parada més a prop del recinte de
l’hospital de Manacor».

9.1.3 Votació de la urgència

Seguidament, es passa a votació la urgència de la moció, i és aprovada per
unanimitat

9.1.4 Votació del fons de la moció

A continuació, per assentiment del grup municipal Bloc per Felanitx, es passa
a votar separadament cada punt de la moció, i s’obté el següent resultat:

- Per unanimitat s’acorda:
1. Sol·licitar a la Conselleria de Mobilitat i Habitatge que ampliï els canals i
campanyes de comunicació, per tal que tots els usuaris coneguin els detalls
del nou sistema tarifari establert a la xarxa TIB.

- Per unanimitat s’acorda:
2.  Demanar a la Conselleria de Mobilitat i  Habitatge que l’Ajuntament de
Felanitx sigui un punt on poder realitzar l’emissió i la renovació de la targeta
intermodal.

- Per unanimitat s’acorda:
3. La possibilitat de sol·licitar la targeta de forma telemàtica per accelerar el
procés i evitar aglomeracions i pèrdues de temps en coes.

- Per 13 vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del
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Pi-Proposta per les Illes, 1 del regidor no adscrit, 1 d’Unides Podem i 1 de
Vox) i 3 abstencions (del Partit Socialista de les Illes Balears), s’acorda:
4. Instar la Conselleria de Mobilitat i Habitatge a dur a terme una rebaixa de
tarifes, de manera que no es vegin perjudicats en cap cas usuaris habituals
i esporàdics respecte al sistema anterior d'abonaments T-20 o T-40.

- Per unanimitat s’acorda:
5.  Demanar  al  Govern  de  les  Illes  Balears  que  millori  els  sistemes  per
conèixer els preus del viatge i el saldo de les targetes, tant a les estacions
de tren, com a la xarxa de busos.

- Per unanimitat s’acorda:
6. Demanar al Govern de les Illes Balears que valori, una vegada s’hagi
consolidat  el  sistema  tarifari  recentment  implantant,  l’impacte  que  ha
tengut sobre el  nombre d’usuaris  i  la seva satisfacció,  plantejant,  si  fos
necessari, canvis en aquest sistema, per tal que serveixi per a l’impuls de la
mobilitat sostenible i l’ús del transport públic.

- Per unanimitat s’acorda:
7. Demanar al Govern de les Illes Balears que valori un augment de les
freqüències de les línies 512 (Portocolom - Felanitx) i 514 (Cala d’Or -
Felanitx) per evitar problemes de connectivitat amb la línia 501 (Manacor -
Campos – Palma).

- Per unanimitat s’acorda:
8. Demanar que la línia 501, Palma – Campos - Manacor, tengui parada més
a prop del recinte de l’hospital de Manacor.

- Per unanimitat s’acorda:
9. Demanar al Govern Balear que ajusti els horaris a la línia 512 Portocolom
– Felanitx perquè els alumnes de batxillerat de l’IES Felanitx que viuen a
Portocolom, puguin utilitzar aquesta línia per anar i tornar de l’institut.

9.2.1 Moció del grup municipal Unides Podem per crear una targeta
moneder d’impacte social

A continuació, es veu la següent moció del grup municipal Unides Podem per
crear una targeta moneder d’impacte social:

« Exposició de motius: 

La targeta moneder d’impacte social és una iniciativa que té com a objectiu
dotar d'un instrument nou els ajuts econòmics per a alimentació i productes
de  primera  necessitat,  que  atorguen  els  Serveis  Socials  municipals  a
persones que es troben en una situació de necessitat o vulnerabilitat. 
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Aquesta targeta ja funciona amb èxit a diferents ajuntaments de Mallorca.
De  fet,  s’ha  potenciat  la  seva  distribució  arran  de  les  noves  situacions
generades  per  la  Covid-19.  La  targeta  moneder  social  afavoreix  la
normalització de l'ajuda superant l'estigmatització d'haver d'acudir a centres
benèfics i caritatius. Repartir aliments en espècie, o roba, en comptes de
dotar  els  ciutadans  de  doblers  per  anar  a  comprar  ells  mateixos  els
productes que necessiten, és un model que, tot i que no n’estam en contra,
resta dignitat a les persones, que poden sentir la vergonya de ser vist fent
coes  per  haver  de  recollir  els  aliments.  Els  situa  en  unes  condicions
d’inferioritat  que  no  els  ajuda  a  recuperar-se  emocionalment  i
psicològicament de l’estrès provocat per aquesta pandèmia.
 
A més de poder escollir els aliments a consumir, la targeta moneder també
els  permetria  comprar  altres  productes  necessaris  com,  per  exemple,
sabates, i  això tendria un benefici  en el  comerç local,  afavorint un altre
sector com és el comerç que també s’ha vist perjudicat per l’actual situació.
Així, les persones beneficiàries podran escollir les botigues de proximitat i
confiança. Per altra banda, l'Ajuntament podrà establir acords amb diferents
comerços per a l'aplicació de descomptes en productes bàsics, un fet que
pot relacionar-se amb un conveni signat amb aquells comerços petits, locals
i de proximitat. 

Mitjançant estratègies d’atenció i distribució com aquesta targeta moneder,
que normalitza l’ajuda i permet una alimentació de qualitat, equilibrada i
saludable, es millora la gestió local de les polítiques de distribució d’ajuts
econòmics  per  part  de  Serveis  Socials,  però  el  més  important  és  que
garantim els drets més bàsics, necessaris i humans des de la generació de
polítiques que fomenten l’autonomia, la promoció i la coresponsabilitat. 

El funcionament d’una targeta moneder és ben senzill, tot i que els detalls
seran  determinats  pels  criteris  tècnics  i  professionals  dels  treballadors  i
treballadores  de  l’Ajuntament,  i  facilitarà  la  gestió  d’uns  serveis  socials
col·lapsats.  La targeta moneder, com el seu nom indica,  serà carregada
amb  aquell  import  determinat  al  pla  de  treball  respectiu  perquè  sigui
destinat  a  la  compra  d’aliments.  En  municipis  que  estan  en  marxa,  ha
dignificat l’ajuda a les famílies i persones que ho necessiten i que potencien
l’apoderament i l’autonomia per sobre de l’estigmatització de la caritat. 

Aquesta targeta hauria de ser una targeta bancària normal, sense logotips
de cap tipus, que permet l’anonimat del usuari i no l’identifica com a usuari
de Serveis Socials,  la qual cosa suposaria de nou una estigmatització.  A
més, podria ser d’utilitat per a aquelles persones que actualment no tenen
compte corrent, o per diversos motius el tenen bloquejat, en una entitat
bancària,  la qual cosa no els permet accedir als ajuts en els que és un
requisit disposar de compte corrent. 



 
Ajuntament de Felanitx

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament adopta els següents: 

ACORDS: 

Primer.-  La  creació  d’una  targeta  moneder  d’impacte  social,  per  tal  de
carregar-hi l’import econòmic acordat al pla de treball entre les persones
beneficiàries de Serveis Socials i les professionals. Aquesta targeta només
podrà  ser  utilitzada  per  comprar  productes  de  primera  necessitat  i  en
comerços locals i de proximitat. 

Segon.- Elaborar un conveni amb el comerç local i de proximitat perquè la
targeta moneder d’impacte social s’hagi d’utilitzar en aquests establiments .

Tercer. – Valorar la possibilitat que en aquest conveni determinats productes
de primera necessitat puguin tenir una rebaixa de preu.»

9.2.2 Debat

La Sra. Catalina Soler explica que, en primer lloc, el seu grup no veu la
urgència d’aquesta moció en cap cas. En segon lloc, el seu criteri, no tant
polític, sinó basat en els tècnics de les àrees de Serveis Socials, pensen que
una targeta moneder precisament el que no fa és el que ha explicat la Sra.
Ramon, dignificar les persones. Des de l’àrea de Serveis Socials i  des de
l’Ajuntament  de  Felanitx  s’atenen  les  persones  que,  per  diferents
circumstàncies, no disposen d’ingressos econòmics suficients per poder cobrir
les  seves necessitats  bàsiques quotidianes.  Com saben es fa una reunió,
evidentment privada, amb ells i han de complir uns requisits que l’ordenança
municipal  preveu  per  ser  susceptibles  de  l’ajuda  econòmica  que  dóna
l’Ajuntament. Després, la persona interessada ha de desenvolupar un pla de
feina per afavorir la seva inserció sociolaboral. L’ajuda econòmica s’adapta
als membres de la família, si tenen o no altres ingressos, i la temporalització
de l’ajuda, que s’explica al concepte de per què es dóna. Però per a l’equip de
govern, el més fonamental és el tema de fer l’ingrés bancari, que compleix
cinc requisits imprescindibles:
1r. Agilitat en el pagament de l’ajuda.
2n. No es condiciona l’alimentació de qui rep l’ajuda.
3r.  Es  garanteix  el  producte  fresc,  perquè  la  persona  necessitada  va  a
comprar el dia que té necessitat.
4t. I molt important per a l’equip de govern, que va en contra del que ha dit
la Sra. Ramon, que dignifica les persones. Per a l’equip de govern, fer l’ingrés
bancari  evita  l’estigmatització  de  la  persona,  perquè  amb  una  targeta
moneder,  en pagar  a qualsevol  tenda,  sabran que aquella  targeta  és  de
l’Ajuntament de Felanitx. Per tant, estigmatitza la persona. 
5è. Amb l’ingrés bancari donen suport al comerç local, perquè afavoreixen,
condicionen, que vagin principalment a establiments del municipi.
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Segueix  la  Sra.  Soler,  i  diu  a  la  Sra.  Ramon  que  és  cert  que  en  les
circumstàncies  actuals,  qualsevol  recurs  en  benefici  de  les  persones
necessitades, s’ha de tenir en compte. Assegura que, per a l’equip de govern,
és fonamental el tema de l’estigmatització de les persones usuàries, i també
tenen  previst,  com també  preveu  l’ordenança,  que  les  persones  que  no
poden obrir un compte per les circumstàncies que sigui, tampoc no queden
sense l’ajuda econòmica que els puguin donar. Diu que ha fet una recerca
des que la Sra. Ramon va presentar aquesta moció, i creu que l’Ajuntament
de Son Servera té la targeta moneder, però no creu que la tenguin molts
d’altres. Per tant, anuncia que no votaran a favor de la urgència de la moció,
perquè no la consideren urgent, i ja ha aprofitat per explicar els motius del
per què no a la moció.

La Sra. Ramon accepta que el grup de la Sra. Soler no voti a favor de la
urgència,  perquè veu  que no ha  llegit  gens  la  moció,  perquè el  que  ha
contestat,  no té res a veure amb el  que diu  la moció.  Precisament,  una
targeta moneder està amb un pla de feina, controlat per Serveis Socials, no
té  cap  identificació  de  l’Ajuntament,  per  tant,  sí  que  queda  garantit
l’anonimat. També es demana fer un conveni perquè aquests productes de
primera necessitat es comprin en el comerç local. Per altra part, la tenen
Manacor,  Palma,  Calvià  i  molts  d’altres  pobles.  Avança  que la  tornarà a
presentar  per  via  ordinària,  perquè  creu  que  s’ho  haurien  de  tornar  a
plantejar. Diu a la Sra. Soler que, si la vol llegir tranquil·lament, veurà que el
que ha dit ella i el que diu la moció, no es correspon.

La Sra. Soler diu a la Sra. Ramon que està en tot el seu dret de tornar-la
presentar, però l’equip de govern troba que Serveis Socials funciona molt bé.
A més, en honor a la transparència, creu que la Sra. Ramon ja va fer aquesta
pregunta a l’àrea de Serveis  Socials,  ja va demanar per aquesta targeta
moneder i va obtenir per resposta que no pensaven que fos una necessitat
en  aquest  moment,  perquè  funcionen  molt  bé  així.  En  conseqüència,  no
desmuntaran l’actual  sistema, que funciona molt  bé, per crear la  targeta
moneder. La Sra. Ramon pot presentar la moció quantes vegades vulgui, i
ella continuarà rebatent la creació o no de la targeta moneder. Manté que
una targeta moneder estigmatitza l’usuari d’aquesta targeta.

9.2.3 Votació de la urgència

Se sotmet a votació la urgència de la moció, i s’obtenen 8 vots a favor (3 del
Partit Socialista de les Illes Balears, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 1 d’Unides
Podem i 1 de Vox) i 8 en contra (5 del Partit Popular, 2 del Pi i 1 del regidor
no adscrit).

En conseqüència, en no obtenir-se la majoria absoluta legalment requerida,
el Ple de l’Ajuntament no aprecia la urgència de la moció del grup municipal
Unides Podem per crear una targeta moneder d’impacte social.
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9.3.1 Moció dels grups municipals Partit Popular, Pi-Proposta per les
Illes  i  el  regidor  no  adscrit  per  fer  modificacions normatives  que
permetin als ajuntaments reduir taxes i imposts

A continuació es veu la següent moció dels grups municipals Partit Popular,
Pi-Proposta  per  les  Illes  i  el  regidor  no  adscrit  per  fer  modificacions
normatives que permetin als ajuntaments reduir taxes i imposts:

«ANTECEDENTS

Des de l’inici  de l’actual  crisi  sanitària i  econòmica  l’equip de govern de
l’Ajuntament de Felanitx ha estat al costat dels ciutadans, associacions i
empreses, els quals manifesten la seva inquietud sobre les ajudes que s’han
posat en marxa, per ser del  tot insuficients.  Les ajudes directes són un
import fix per unitat empresarial, sense tenir en compte barems tals com el
volum de negoci o el nombre de treballadors. Per a molts, aquestes ajudes
no són més que retxes dins l’aigua, ja que no suposen un cop d’aire a la
seva malparada economia. 

El passat 15 de gener el Govern Balear va anunciar una sèrie de mesures
per pal·liar els efectes de la crisi. Una d’elles, destinar 3,5 milions d’euros
per reduir taxes municipals, tals com la d’ocupació de via pública o la de
gestió de residus.

L’article  12  del  Reial  Decret  Legislatiu  2/2004,  de  5  de  març,  pel  qual
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL)
diu  “la  gestió,  liquidació,  inspecció  i  recaptació  dels  tributs  locals  es
realitzarà  en la  forma, terminis  i  condicions que s'estableixen en la  Llei
general tributària i en les altres lleis de l'Estat reguladores de la matèria, i
en les disposicions dictades per al seu desenvolupament”.

Això vol dir que les ordenances fiscals no es poden interpretar de manera
contrària al que regula la LGT o el TRLRHL, doncs la seva finalitat és el
desenvolupament i l'adaptació del que es disposa en aquests textos legals.

Aquest fet és important a l’hora d’analitzar possibles beneficis als imposts i
les taxes municipals, com poden ser les de la recollida de fems, ja que,
igual  que  passa  amb  els  imposts,  no  es  poden  establir  condonacions,
reduccions,  bonificacions  o  exempcions  al  marge  de  les  normes  i  del
procediment establert. 
D’aquesta forma, en les taxes per a la  recollida de fems,  no es podran
establir prorratejos, rebaixes, exempcions o bonificacions que no estiguin
recollides prèviament a la seva meritació a la corresponent ordenança fiscal
reguladora de la taxa.
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En definitiva, hi ha d’haver canvis normatius per dotar de més autonomia,
garanties  jurídiques  i  recursos  els  ajuntaments  per  fer  modificacions
d’imposts, taxes i preus públics.

Hem  de  gestionar  amb  garanties  aquesta  nova  realitat  que  se’ns  ha
plantejat amb la COVID i necessitam valentia i anticipació en la presa de
decisions. Els  empresaris i  autònoms necessiten facilitats i  liquiditat,  per
això,  s’han  de  prendre  mesures  per  ciutadans  i  empreses  a  l’àmbit
institucional. Ara més que mai hem d’estar units i no utilitzar la situació per
fer-ne una batalla política.

Per  tot  el  que  s'ha  exposat,  proposam  al  Ple  d’aquest  Ajuntament  de
Felanitx l'adopció del següent

ACORD

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Felanitx instarà el Govern de l’Estat a
modificar  les  normes  oportunes,  entre  elles  la  Llei  reguladora d’hisendes
locals  i  la  llei  general  tributària,  per  donar  autonomia  i  garanties  als
ajuntaments per poder fer rebaixes i /o condonacions de taxes i imposts dins
l’any 2021.»

9.3.2 Debat

La Sra. Melania Mesquida explica que, des del primer moment, els equips de
govern d’aquest Ajuntament han estat al costat dels ciutadans i empresaris
des del començament de la pandèmia. Tenen demandes de les empreses
locals  per  tal  d’obtenir  rebaixes  o  condonacions  en  els  imposts  i  taxes
municipals. Alguns els han pogut condonar, però d’altres, com la recollida de
fems,  no  han  trobat  la  manera  de  poder-ho  fer.  Tant  la  FELIB,  com
l’associació  d’altres  municipis  i,  fins  i  tot,  d’altres  comunitats  autònomes,
s’han trobat en el  mateix punt i,  mentre no es modifiqui  la  Llei  general
tributària i el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, una sèrie
de  taxes  i  imposts  municipals,  com  la  recollida  de  fems,  no  poden  ser
condonades. Per tant, presenten aquesta moció per tal que el Govern de
l’Estat  modifiqui  totes  les  normes  per  donar  autonomia  i  garanties  als
ajuntaments  per  poder  fer  rebaixes  i  condonacions  dels  imposts  i  taxes
municipals  durant  2021 i  donar  compliment,  d’alguna manera,  al  que va
prometre la presidenta del Govern Balear, Sra. Francina Armengol, de reduir
la taxa d’ocupació de la via pública, que aquest Ajuntament ja ha pogut fer, i
la de gestió de residus, que no ha pogut fer perquè les lleis estatals no ho
deixen.

Intervé el Sr. Miquel Lluís Mestre i manifesta que, com ja saben, el Bloc, des
del principi de la pandèmia, va intentar, actuant des de l’anterior equip de
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govern, trobar una solució a aquesta problemàtica derivada del tancament de
molts de negocis, o de la baixada de la seva activitat, i va ser impossible pels
canals  municipals.  Sempre  topaven amb aquest  obstacle,  que era  la  Llei
d’hisendes locals. Per tant, el seu grup se suma a aquesta petició i votaran a
favor de la moció.

El Sr. Francisco Duarte diu que, tot i que és cert que la motivació d’aquesta
moció és tenir la capacitat de gestionar els imposts i taxes per part dels
ajuntaments en casos d’urgència, com ho és ara la Covid, s’ha de dir que
aquesta possibilitat ja existeix. Diu que al seu grup li costa bastant entendre
el fons d’aquesta moció. Davant de tot, estan a favor de la municipalitat i de
mesures com aquesta. Ara bé, entenen que les taxes d’ocupació, com ha
indicat la regidora Melania Mesquida, les ha pogut gestionar l’Ajuntament,
però li costa entendre que culpi el Govern de no poder rebaixar la taxa per
recollida  de  fems  a  causa  del  tancament  d’establiments,  ja  que  altres
ajuntaments sí que ho han fet, han bonificat les empreses o negocis que han
tancat durant un temps. Fins i  tot,  des del  Consell  varen intentar  cercar
solucions perquè els ajuntaments poguessin afrontar, de manera conjunta,
aquest tema tributari. També li xoca el tema de «gestionar amb garanties».
Diu que el que pot garantir una garantia, és el recull d’una llei d’aplicació
estatal, i no el que pugui regular temporalment un ajuntament, segons uns
criteris, o segons uns altres. Tot i això, no votaran en contra de la moció.

El  batle  agraeix  a  tots  la  intenció  de  vot  manifestada.  Comparteix  que,
efectivament hi ha ajuntaments que no sap com s’han atrevit a pronunciar-se
respecte de tot això, i està molt endarrer de saber com acabarà, perquè està
clar que, ara per ara, els ajuntaments fan el màxim que poden, el Govern fa
el màxim que pot, el Consell fa el màxim que pot. Però hi havia una feina que
només la  podia  fer  un,  i  és que tots els  ajuntaments  no s’haguessin  de
rompre les banyes per una qüestió en comú. Avui per avui, aquesta qüestió
no està resolta i es presenta com a moció al Ple perquè, pels canals de debat
ordinari,  intercanvis  i  reunions,  s’ha  manifestat  que,  avui  per  avui,  els
ajuntaments no tenen una garantia clara perquè la Llei reguladora d’hisendes
locals els permeti fer aquestes rebaixes o bonificacions de taxes i imposts. La
culpa no és de ningú, però el tema està així. Aquesta Llei està pensada amb
un altre sentit i ara, que toca fer maniobrar el barco aviat, a qui toquen les
portes, després d’haver fet anuncis en premsa, és als ajuntaments. Amb la
taxa de fems tenen un problema i és ben hora que es doni una solució per a
tots els ajuntaments. Per tant, creu que és de justícia reclamar que l’Estat es
pronunciï. No demanen que ho pagui l’Estat, els ajuntaments ho assumiran,
perquè la majoria tenen recursos per assumir aquesta bonificació i si no els
tenen,  probablement  assumiran  els  compromisos  necessaris.  Simplement
volen que l’Estat, després d’un any, doni un camí.

9.3.3 Votació de la urgència
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Se sotmet a votació la urgència de la moció, i és aprovada per 12 vots a
favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-Proposta per
les Illes, 1 del regidor no adscrit i 1 de Vox Baleares) i 4 abstencions (3 del
Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem).

9.3.4 Votació del fons de la moció

Se sotmet a votació el fons de la moció, que resulta aprovada per majoria de
12 vots a favor (5 del Partit Popular, 3 del Bloc per Felanitx-APIB, 2 del Pi-
Proposta  per  les Illes,  1 del  regidor  no adscrit  i  1  de Vox Baleares)  i  4
abstencions (3 del Partit Socialista de les Illes Balears i 1 d’Unides Podem).

En conseqüència, per majoria, s’acorda:

Primer.- El Ple de l’Ajuntament de Felanitx instarà el Govern de l’Estat a
modificar  les  normes  oportunes,  entre  elles  la  Llei  reguladora d’hisendes
locals  i  la  llei  general  tributària,  per  donar  autonomia  i  garanties  als
ajuntaments per poder fer rebaixes i /o condonacions de taxes i imposts dins
l’any 2021. 

10. DONAR COMPTE DEL COMPLIMENT DE LA LLEI 27/2013 PEL QUE
FA  A  LA  PUBLICACIÓ  DEL  NOMBRE  DE  LLOCS  DE  TREBALL
RESERVATS A PERSONAL EVENTUAL

Es dóna compte del compliment de la Llei 27/2013 pel que fa a la publicació
del nombre de llocs de treball reservats a personal eventual, i els presents en
queden assabentats.

11.  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  ADOPTADES  PER  LA
BATLIA

Es dóna compte de les resolucions adoptades per la Batlia, que van des de la
2020-930 fins a la 2020-1110 i des de la 2021-17 fins a la 2021-76, i els
presents en queden assabentats.

Abans d’iniciar el torn de precs i preguntes, el batle assabenta el Consistori
que es vol dur al pròxim Ple una proposta per iniciar l’expedient  de canvi de
nom del polígon industrial Son Colom de Felanitx, com a Polígon Industrial
Son Colom – Antoni Fontanet, en reconeixement a la importància que va
tenir  dins  el  teixit  empresarial,  especialment  dins  Felanitx,  el  Sr.  Antoni
Fontanet.

Per altra banda, vol fer constar l’agraïment de la Corporació a la persona que
anònimament ha fet una donació d’aliments als ajuntaments de Ses Salines i
de Felanitx. 
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12. PRECS I PREGUNTES

12.1 Contestació de la Sra. Soler a preguntes de la sessió anterior

12.1.1 Adob del carrer Soler

La Sra. Caterina Ramon va fer una pregunta sobre el carrer Soler. La Sra.
Soler explica que l’aparelladora hi va anar i, per arreglar-ho com cal, s’ha de
fer  un  projecte  global,  amb  aixecament  d’asfalt,  canvi  de  canonades  de
clavegueram,  canvi  de  canonades  d’aigua,  voravies,  etc.  Per  tant,  abans
d’haver de fer tot aquest projecte global, que no descarten, hi varen anar i
varen adobar tots es clots que hi havia a les voravies i creu que el tema està
arreglat.

12.1.2 Portal de la residència d’assistits

Quant al pany del portal de l’entrada de la residència d’assistits que estava
espenyat, explica que ha costat molt esbrinar si el Consorci havia pagat o no
la factura d’aquesta porta al fuster. Avui han confirmat que està tot pagat i el
fuster també ha confirmat que anirà a arreglar-ho, que està en garantia i
d’aquí poc estarà arreglat.

12.1.3 Inventari i repartiment d’aliments

Quant a les manifestacions del batle i en honor a la transparència, vol dir
que, des de Serveis Socials, s’ha fet un inventari de tots els aliments que ens
ha entregat aquesta persona anònima, que amb tot el que tenen estaran
coberts fins a finals d’any, que entreguen aliments a 7 famílies, que en el
darrer  repartiment  s’han  utilitzat  també  els  aliments  entregats  per
l’associació de comerciants, els recollits per l’Ajuntament a les campanyes de
Nadal i també els de Creu Roja. També vol dir que el mes de gener han
donat doblers a 35 famílies,  78 persones,  que puja a 10.298,15 €.  Dels
aliments  entregats,  volen  donar  les  gràcies  a  la  residència  d’assistits
Bartomeu  Quetglas,  perquè  els  fuets  i  el  bacon  necessitaven  geleres,
l’Ajuntament no en tenia i ens han deixat utilitzar les seves. Són els dos únics
productes, dels que els han donat, que tenien data de caducitat. Per això han
repartit  aquests  aliments  també  amb  les  entitats  que  col·laboren  amb
l’Ajuntament, com Càritas, etc. El sobrant d’aquests dos productes, degut a
la seva data de caducitat, es varen dur al banc d’aliments per tal que els
pogués distribuir.

12.2 Adobs a voravies de Portocolom

La Sra. Maria Vidal demana per uns adobs, o intents, o reformes, d’unes
voravies de Portocolom, devora l’església. No entén molt bé la inversió o la
idea dels adobs, però li han passat imatges i ha anat personalment a veure-
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ho i creu que ha estat malgastar els doblers. No sap si hi ha una justificació a
que s’hagi reparat d’aquesta manera o hi ha hagut un error. Demana que li
expliquin.

La Sra. Catalina Soler diu a la Sra. Vidal que no hi ha anat avui i haurà de
rectificar, perquè avui estan en condicions. Afirma que el que no poden fer
els  polítics  és  dir  que estan  al  costat  de les  persones necessitades,  que
necessiten  una  mà,  i  després  fer  tot  el  contrari.  Efectivament,  aquesta
voravia es va començar a arreglar divendres, com moltes altres de Felanitx i
Portocolom. Les persones que varen anar a arreglar aquesta voravia tenen el
títol d’oficial 1ª de picapedrer, però són persones que en aquests moments
estan a l’Ajuntament amb un programa, perquè són de llarga durada d’atur i
fan feina amb nosaltres mitjançant el SOIB. A partir d’aquí vol dir que tots
som humans, que no tot serveix per fer política i anar en contra d’un equip
de govern i que la persona que va penjar aquestes imatges a la xarxa social,
probablement sense el consentiment de la propietària de la casa, no ho sap,
ells ho sabran, són família, diu que ella té la seva opinió, perquè s’ha mogut i
s’ha preocupat, dins la seva professió segurament és defensora de la llei i no
ha comès cap errada mai. Per tant, si creuen que han d’estar devora les
persones  que  ho  necessiten,  i  pensen  que  tothom és  humà i  té  dret  a
equivocar-se,  abans de fer  aquestes publicacions hi  ha línia  verda,  hi  ha
telèfons d’encarregats de brigades i,  fins i  tot,  telèfons de regidors.  Avui
aquesta voravia s’ha arreglat i demà estarà acabada. Convida la Sra. Vidal
que vagi a veure-la. Per tant, l’Ajuntament sí ha encarregat aquesta feina a
dues persones i ella, Catalina Soler, regidora de la Brigada, dóna la cara per
aquestes persones. I si la Sra. Vidal troba que el ciment que han posat a
aquesta voravia és un cost desmesurat, ella s’ofereix a pagar-ho de la seva
butxaca, perquè respon per aquesta gent que ha anat a fer aquesta voravia i
no l’ha feta així com calia la primera vegada. Per això ella en respon.

La Sra. Maria Vidal diu que avui no ha a anat a veure la voravia, però com a
persona humana, rectificarà. Però demana a la Sra. Soler que no mescli ous
amb caragols. En cap moment no ha menyspreat la gent que ho ha fet. Està
clar que hi ha gent molt necessitada i està molt contenta que la Sra. Soler els
hagi agafat del SOIB i que ara mateix es vulgui penjar la medalla. Però quan
es fa una feina, la faci un o la faci l’altre, s’ha de fer ben feta. Quan un
decideix fer una feina, es responsabiltza. Si la Sra. Soler ho vol pagar de la
seva butxaca, està molt bé, però creu que aquesta voravia l’han pagada els
contribuents i haver-la haguda de refer, també. 

El batle vol fer una reflexió sobre aquest tema. Diu que no és discutible que
aquesta voravia no va quedar així com havia d’haver quedat. Tal vegada del
que es podria culpar les persones que la varen fer és de massa voluntat o
massa intenció de fer coses i d’estar agraïts per l’oportunitat que se’ls ha
donat per tenir 4 mesos de feina, perquè estarien a l’atur. Aquesta feina s’ha
revisat i s’ha vist que no havia de quedar així, però afortunadament aquest
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Ajuntament encara té capacitat per fer uns quants metres de voravia. Sense
dubte, haurà costat un parell de sacs més de ciment. Simplement, aquests
senyors, carregats de bona intenció, varen voler fer la voravia. Probablement
la  següent  ja la  faran millor.  Tenen l’obligació  de recollir  la  crítica  de la
ciutadania, però també han de tenir capacitat per veure fins a quin punt han
de permetre que aquesta crítica ataqui la intenció, que no era altra més que
fer la feina el millor possible.

12.3 Voravies del carrer d’en Soler

La Sra. Caterina Ramon agraeix la resposta de la Sra. Soler, però diu que 10
minuts abans del Ple ha anat al carrer d’en Soler i potser sigui la Sra. Soler
qui no s’hi ha passejat, perquè afirma que la voravia no s’ha arreglat, no sap
per què la Sra. Soler li diu que sí.

La Sra. Catalina Soler explica que, si li demana si han arreglat la voravia de
dalt abaix, contesta que no, perquè ja li ha dit que necessita una reforma
integral. El que han tapat a aquesta voravia són els clots, sense fer-la nova.
Abans d’acabar el  Ple li  enviarà fotos perquè vegi que dijous i  divendres
varen fer aquesta feina i podrà comprovar la diferència.

12.4 Reforma de l’empedrat antic de la part de la Duana

El Sr. Pau Massutí suposa que tothom coneix la notícia que ha sortit que
Ports IB vol fer unes reformes a tota la zona de la Duana de Portocolom, a la
banda de l’empedrat antic. Voldria saber quina informació en té l’Ajuntament
i quina opinió té sobre aquestes obres.

El batle contesta que ja estaven assabentats de les obres amb anterioritat.
De fet,  Ports ja havia remès el  projecte on explica el  perill  que hi  ha a
l’actuació. L’actuació inicial és una actuació d’emergència, perquè davall el
moll és buit i la volen fer  abans que passi per ull. El projecte que han pogut
veure consisteix en un reforçament amb la retirada de les pedres que hi ha
ara, i posar la solera que a nivell tècnic s’ha considerat oportuna per poder
consolidar el moll, i després reposar l’empedrat com està ara, fins al punt que
el  projecte  contempla  haver  de marcar  les  pedres  per  després  poder-les
recol·locar  exactament  igual  que  estaven.  Aquesta  és  la  informació  que
tenen. Convida els grups municipals que, com a partits polítics, accedeixin a
l’expedient  i  si  ho  sol·liciten,  se’ls  compartirà  per  tal  que  n’estiguin
assabentats. Explica que la intenció del projecte és de consolidar, no de fer
una placa de formigó i  destrossar  el  port,  sinó  de fer  les  feines prèvies
perquè aquestes pedres puguin quedar per molts d’anys més amb la forma
que estan ara.

Segueix el batle, i aprofita per convidar els col·lectius que defensen el Port
perquè  passin  pena  pel  Port  d’una  forma  més  global,  perquè  ningú  no
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protesta perquè estam pendents d’informes d’altres administracions per fer el
clavegueram de sa Punta. Per solidaritat amb la responsabilitat política que
tenen els càrrecs de Ports de les Illes Balears, ningú no mereix dur la creu,
pel  fet  que qualsevol  pic  que intentis  invertir  dins un municipi,  hagis  de
passar una espècie de calvari  social per les actuacions que vulguis dur a
terme.  Ningú  no  ha  vengut  a  l’Ajuntament  a  demanar  per  compartir  el
projecte o a verificar que aquestes pedres no acabaran pintades de blau. Sí
que saben que la inversió estimada per PortsIB amb aquesta reforma és a
prop d’1 milió d’euros. Convida a fer un estudi un poc més detallat i amb un
poc més de profunditat, que no amb el sistema tradicional de pegar foc a tot
abans de saber de què hem de morir.

El  Sr.  Pau Massutí  diu  al  batle  que el  projecte és públic,  l’ha  vist  i  l’ha
estudiat. Per tant, sap per què fa la pregunta. Aquesta reforma que el batle
diu que és de consolidació, si miren el projecte veuran que l’empedrat arriba
des de la superfície, des de terra del moll, fins abaix de la mar, que són 2,30
m. d’ample de pedres, hi ha 1,40 m. En el projecte de reforma, de pedres en
queden 1 m x 60 cm. Demana què faran amb la resta de pedres, que, per
cert, provenen del jaciment dels Closos de Can Gaià. Torna a demanar quina
opinió té l’equip de govern respecte d’aquest projecte, perquè ell l’ha vist i
suposa que ells l’han vist i, a més, tenen un informe de Medi Ambient entrat
dia 10 de novembre, que demana la seva opinió del projecte i que no han
contestat.  I  ha  pogut  veure  que  avui  han  tornat  a  demanar  aquesta
informació.

El batle contesta que ha estat molt content de veure que quan a ells els
preocupa la resposta d’un expedient, ho demanen molt aviat. Diu que els
enviaran  còpia  de  quan  nosaltres  els  vàrem  demanar  informes  del
clavegueram de sa Punta. Espera que ells tenguin la paciència que ha de
tenir l’Ajuntament quan espera informes seus.  Per altra part, contesta al Sr.
Massutí que sobraran pedres, mirarà el projecte per veure on les posaran,
perquè no ho sap, potser les tornaran als Closos. Demanaran aclariments
d’on aniran aquestes pedres sobrants.

12.5 Direcció dels projectes d’ocupació

El Sr. Francisco Duarte diu que la intervenció de la Sra. Soler els ha plantejat
un dubte referent a les voravies. Diu que fins on ell tenia entès, i els anys
que  ha  estat  a  l’Ajuntament,  els  tallers  ocupacionals,  els  visibles,  els
projectes d’ocupació del SOIB, sempre van supervisats per un director de
projecte que s’encarrega de supervisar aquestes actuacions. Demana si ara,
en el pla Reacciona del Consell, ja no hi ha director i, si n’hi ha, si estan
supervisats.

La Sra. Catalina Soler contesta que entén que el Sr. Duarte, aquests anys de
regidor, no ha tengut les coses massa clares. Només tenen director els tallers
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d’ocupació, la resta, no. En aquest cas, no és un taller. L’Ajuntament té un
taller d’ocupació que es diu Enganxa’t, que va començar el novembre passat i
dura fins l’any que ve. Però el projecte del que ella parla no té res a veure
amb un taller, és un projecte Reactiva del SOIB de persones de llarga durada
a l’atur. Per tant, es veu que no va aprendre massa coses, perquè aquests
projectes no tenen director.

El  Sr.  Duarte  agraeix  l’aclariment  a  la  Sra.  Soler.  Diu  que  només  li  ha
plantejat el dubte de si tenia director o no. Per tant, ella li confirma que
aquestes actuacions s’han fet sense supervisió.  Per altra part, diu que amb
el temps de ser regidor ha après a ser moderat i a no xerrar amb faltes
constants de respecte, com les que ella té no tan sols amb ell, sinó fa uns
moments també amb la Sra. Vidal.

12.6 Anàlisi d’aigües fecals

La Sra. Vidal diu que a la passada plenària va demanar al Sr. Aznar sobre
l’anàlisi d’aigües fecals per a detecció de brots de Covid i li va contestar que
no sabia res del tema. Vol saber si ja s’ha informat.

El Sr. Juan Aznar diu que li va contestar que aquest és un tema que no hem
duit com a Ajuntament i entén que les anàlisis les fa l’empresa adjudicatària
de la depuradora.

La Sra. Vidal replica que el Sr. Aznar no ho ha mirat.

12.7 Sol·licitud del defensor del Poble de dades sobre prevenció de la
tortura i actes cruels

La  Sra.  Caterina  Ramon  voldria  saber  com és  que  hi  ha  una  sol·licitud
reiterada del defensor del Poble per conèixer les dades de l’Ajuntament de
Felanitx sobre la prevenció de la tortura i actes cruels. Demana com és que
aquestes dades són requerides una vegada i una altra.

El  batle  contesta  que  és  cert  que  han  demanat  aquestes  dades  vàries
vegades, perquè no havíem contestat. Però dimecres passat es va enviar tota
la informació requerida.

La Sra. Ramon diu al batle que no li ha contestat, la seva pregunta és per
què no s’havien enviat abans.

El batle contesta que no s’havia tramitat per una acumulació de tasques. És
cert  que a la Junta de Govern de la setmana passada es va decidir que
s’havia de resoldre aquest tema i que això no havia de passar pus, i es va
resoldre. 
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12.8 Neteja d’un solar del carrer Bartomeu Amengual

El Sr. Miquel Lluís Mestre demana si l’Ajuntament, bé amb mitjans propis, bé
mitjançant les persones del SOIB, ha netejat un solar del carrer Bartomeu
Amengual.

La Sra. Catalina Soler contesta que va ser a petició del policia tutor. Explica
que no és la primera vegada que el netegen, perquè el policia tutor hi ha
detectat una problemàtica i, de fet, no surt el propietari d’aquests terrenys.
Diu que és un solar devora el col·legi Es Lledoner on hi havia un problema de
joves.  Ja  hi  varen  anar  l’any  passat,  hi  han  tornat  enguany  i,  segons
l’aparelladora municipal, no saben de qui és, ningú no diu que és seu i no sap
si no ho diuen per no fer-ho net. Suposa que el Sr. Mestre es refereix a
aquest terreny.

El Sr. Mestre contesta que sí i que entén el que la Sra. Soler comenta. Però
creu que molta gent, si li fessin el solar net, tampoc no dirien que és seu, ja li
aniria bé que li netejassin. Només volia fer aquesta reflexió.

La Sra. Soler està d’acord, però suposa que entén que el criteri del policia
tutor preval damunt qualsevol altre. Era un problema de que s’amagaven
davall uns arbres, etc. A més, l’escola Es Lledoner ha donat les gràcies per
haver fet aquesta neteja i aquesta actuació.

12.9 Actuacions de l’Ajuntament a carrers fora d’ordenació de Cas
Concos

La Sra. Gràcia González diu que és costum habitual a aquest Ajuntament
desconèixer la titularitat dels solars que han de fer nets. Diu que en el darrer
Ple va demanar al batle i després ho va demanar per escrit, que li fes arribar
els informes, o li donàs vista de l’expedient en relació als carrers de Cas
Concos  fora  d’ordenació  en  els  que  s’han  fet  intervencions  per  part  de
l’Ajuntament,  no  per  part  de  Carreteres,  perquè ella  sap  diferenciar.   Li
agradaria que li fessin arribar aquests informes i, en tot cas, que li donassin
vista de l’expedient i no dels comentaris que fa l’aparelladora municipal.

El batle creu que li han remès còpia del que tenen. L’Ajuntament no ha fet
cap actuació a cap carrer d’aquests de Cas Concos. Per tant, la pregunta que
la Sra. González va fer al Ple i per escrit, ja s’ha contestat. La darrera i única
actuació que s’ha fet allà ha estat de Carreteres. Si la Sra. González és capaç
d’explicar on és que ha actuat l’Ajuntament, la convida que ho faci, perquè
no hi ha cap expedient d’haver actuat a cap carrer fora d’ordenació de Cas
Concos.

La Sra. González diu que, de totes formes, insistirà i tornarà a demanar al
batle  que li doni vista dels expedients.
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El batle replica que pot demanar el que vulgui, però ja li ha dit que no hi ha
cap expedient d’això. El que no farà serà inventar-se un expedient perquè la
Sra. González quedi contenta. Ja li han explicat i contestat per escrit que no
hi ha cap expedient.

12.10 Passos de vianants a s’Horta

La Sra. Maria Vidal comenta que, després de la darrera sessió plenària, on el
Sr. Adrover li va aconsellar fer un parell de voltes per s’Horta, n’ha fetes a
voler.  Li  va  comentar  que els  passos de vianants  del  carrer  principal  de
s’Horta  pertanyen al  Consell  i  ja  havia  demanat  informació sobre  aquest
tema. Li agradaria saber com està.

El Sr. Sebastià Adrover contesta que va anar a Junta de Govern, ja tenen els
informes  dels  arquitectes  i  suposa  que  aquesta  setmana  es  remetrà  al
Consell.

12.11  Adhesió  a  l’aniversari  de  la  proclamació  de  la  República
Sahrauí Democràtica

La Sra. Caterina Ramon manifesta que l’Ajuntament ha rebut una petició per
unir-se a l’aniversari de la proclamació de la República Sahrauí Democràtica
el dia 27 de febrer. Ja que el passat Ple varen votar a favor de la necessitat
d’arribar a una solució justa al conflicte, vol saber si l’Ajuntament de Felanitx
s’adherirà a aquest aniversari.

La Sra. Catalina Soler contesta que sí i penjaran la bandera al balcó, però
l’hauran de cercar i aconseguir-la, perquè no la tenen.

12.12 Formació en perspectiva de gènere 

La Sra. Maria Mesquida diu que, ja que a la passada sessió plenària va sortir
breument el tema de la formació relativa a Pressupost amb perspectiva de
gènere, que varen dir que farien els regidors, aprofita per fer una pregunta a
la Sra. Cano. Diu que el dia que les dues es varen reunir per fer el traspàs de
l’àrea, també varen parlar d’aquest pla de formació del Pla d’igualtat intern a
l’Ajuntament  i,  com va  poder  comprovar  la  Sra.  Cano,  hi  havia  aquesta
formació en relació als Pressuposts amb perspectiva de gènere i també hi
havia  altres  blocs  de  propostes,  com  la  redacció  de  documentació
administrativa i  normativa amb perspectiva de gènere, o també col·lectiu
LGTBI  i  administració  pública.  Vol  saber  com es  té  previst  organitzar  la
formació, si es farà monogràfic, és a dir, si es començarà pel Pressupost i
després s’aniran fent altres blocs, o si es farà un pla amb diferents sessions
on es treballin les diverses propostes que hi havia.
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La Sra. Marta Cano contesta que ha estat en contacte amb la persona que li
oferia els tallers, però ara està de baixa mèdica i, per tant han posposat fins
el març els cursos de formació, tant per als regidors, com per al personal de
l’Ajuntament. Començaran pels de perspectiva de gènere i aniran fent. Diu
que està pendent de la persona que ha de fer els tallers, també ha parlat
amb el cap de Serveis Socials, i la seva idea és començar el març amb els
regidors. Per a la formació del personal, han dividit amb bastants de grups i
també començaran el març i en faran durant uns quants mesos. 

12.13 Actuacions i sancions per no respectar les mesures anti-Covid

El  Sr.  Francisco  Duarte  diu  que  al  darrer  Ple  varen  demanar  si  tenien
informació  de  quines  actuacions  s’havien  fet  i  quines  persones  s’havien
sancionat per no respectar les mesures de seguretat per la Covid i el batle va
dir que informaria a aquesta sessió. També voldrien saber les actuacions que
s’han fet a bars i cafeteries i quina incidència hi ha hagut en aquest aspecte.

El batle contesta que no voldria que s’ho prenguessin com una cosa personal,
però no té aquesta informació i, com moltes altres vegades, el que no sol fer
a les sessions plenàries, ni a l’anterior legislatura, ni a aquesta, és amollar
qualsevol cosa per tapar la pregunta i no contestar-la. Si té la informació, la
té i si no la té, no la té. Per tant, no ho té preparat. En tenir-li, sigui a la
sessió que sigui,  ho farà arribar a l’oposició.  I,  si  ho consideren, que ho
demanin per escrit. Però, repeteix, que no s’ho prenguin com a una cosa
contra ells, sinó que és una manera que aquest batle té per sistema, que li ve
d’enrere i, a vegades, es torba un poc a contestar.

12.14 Estat de la plaça Comerç de Portocolom

La Sra. Maria Vidal, en referència a la pregunta que va fer a l’anterior Ple,
sobre l’estat del paviment de la plaça de Portocolom, el batle li va contestar
que no estava assabentat que els pins estaven en un estat perillós, un amb el
cablejat d’alta tensió i l’altre amb una inclinació molt considerable . Demana
si ja s’ha fet la visita a la plaça, si es prendran mesures, o què pensen fer.

La Sra. Catalina Soler contesta que hi han anat els tècnics municipals, però
encara no han entregat l’informe. En tenir-ho, li podrà dir exactament quines
actuacions es podrien dur a terme a aquesta plaça.  Explica  que aquesta
setmana s’han centrat en un altre expedient, del carrer Trafalgar, del qual
avui han signat el pressupost. L’informe de la plaça està en procés.

12.15 Plaques solars de l’edifici de l’Hospici

La Sra. Caterina Ramon vol fer una pregunta al batle que ja li va fer a la
sessió passada. Diu que no s’ofenen perquè el batle es prengui les coses amb
calma, però el batle tampoc no s’ha d’ofendre si li  demanen les mateixes
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preguntes cada Ple, perquè volen les respostes. Recorda que li va demanar
sobre les plaques solars de l’edifici de l’Hospici i li va contestar que, en poder-
ho mirar, li donaria una resposta. Li demana si ho ha pogut mirar.

El batle contesta que no. Diu que fan feina en projectes de plaques solars,
però no de l’edifici de l’Hospici. Estan amb el projecte de s’Horta, amb el
projecte  de  la  Brigada  Municipal,  amb  el  projecte  de  l’aparcament  del
Poliesportiu, però encara no han mirat el de l’Hospici.

12.16 Llista d’espera per entrar a l’Hospici

El Sr. Pau Massutí demana com està la llista d’espera per accedir a les places
de  l’Hospici.  El  batle  ja  va  dir  que,  de  moment,  les  30  places  estaven
congelades, però demana com està la llista de gent que hi voldria entrar.

La Sra. Catalina Soler explica que, efectivament, estan congelades, és a dir,
les tenim concedides, però no operatives, perquè hi ha un problema greu
amb el transport, sobretot. No poden venir tots de cop dins la furgoneta, com
ho podien fer abans. En aquests moments no hi ha llista d’espera, a causa de
la situació de la Covid. Quan això hagi passat, molt probablement tornarà a
la normalitat. 

El batle, aprofitant que parlen de l’Hospici, informa que avui han anat a la
notaria, perquè, com saben, hi havia una herència d’un ciutadà de Felanitx
que  deixava  els  seus  béns  a  l’Hospici.  Avui  s’ha  fet  l’acte  de  recepció
d’aquests béns, que són un immoble a Portocolom i una quantitat de doblers
que  estan  al  seu  compte,  amb  el  compromís  que  aquests  béns  vagin
destinats  a  l’Hospici.  Per  tant,  tan  aviat  com aquesta  donació  pugui  ser
efectiva i li puguin donar forma, assabentaran els regidors de les millores que
es puguin fer a l’Hospici amb aquesta donació.

12.17 Modificació del pla d’usos del Sindicat

La Sra. Gràcia González demana al batle si la pot informar de com es troba la
modificació del pla d’usos del Sindicat.

El batle contesta que s’està tramitant, no ha avançat.

12.18 Habilitació d’una zona d’estacionament de caravanes

La Sra. Maria Vidal, en relació a una pregunta que va fer al Ple de novembre
sobre una zona d’estacionament de caravanes, diu que Vox no sol·licita una
inversió, no és moment de fer segons quines inversions, però la veritat és
que el  turisme,  a  nivell  municipal,  és  un problema,  tenint  en  compte  la
situació en què ens trobam i no saben aquesta temporada com anirà. Potser
haurien de potenciar un altre model de turisme. Les caravanes no necessiten
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contacte amb altra gent i  duen gent al  petit  comerç, a les cafeteries i  a
l’hostaleria, si hi hagués la sort que poguessin estar oberts. Potser seria un
avantatge  plantejar-se  o  mirar  si  es  pogués  habilitar  un  lloc,  sense  una
despesa considerable.

El batle no creu que l’Ajuntament disposi de cap lloc adequat per a aquest
tipus de turisme, perquè requereix una extensió bastant important, la qual no
tenim.

12.19  Informe  extern  sobre  el  pagament  del  clavegueram  de  sa
Punta

La Sra. Caterina Ramon, en relació a l’informe extern que a la passada sessió
li varen dir que s’ha encarregat, sobre si els veïns de sa Punta pagaran el
clavegueram com la resta de ciutadans, demana si aquest informe s’ha fet i
què costarà als ciutadans aquest informe.

El batle contesta que no recorda què costarà, ho haurà de mirar i li dirà, però
encara no han contestat. De totes formes, aquest informe era per aclarir si és
viable per a l’Ajuntament aplicar contribucions especials o si directament s’ha
de descartar. També vol dir que, amb la contestació que han rebut de la
Conselleria de Medi Ambient,  es poden posar tranquils amb el clavegueram
de sa Punta, podria ser que l’informe ja estarà caducat. L’alegria de creure
que realment ja s’acostava el moment, sembla que cada vegada es fa un poc
més enfora. 

La Sra. Ramon li demana si vol dir que estan estona a contestar.

El batle contesta que el que pareixia immediat, avui per avui diria que, si en
manco d’un any poguessin tenir tots els informes, es donaria per satisfet. Per
desgràcia, quan diu que creu que l’administració autonòmica no ens tracta bé
davant el  temps que ens costa esperar  les seves respostes,  ho diu  amb
coneixement de causa.  Ja li  dirà el  temps d’espera de l’Ajuntament amb
aquest projecte.

La Sra. Ramon manifesta que no acaba d’entendre el problema, perquè, tant
la Llei que tenim ara, com el pròxim Pla General que ara redactam, a les
urbanitzacions  es  paguen  contribucions  especials  per  connectar-se  al
clavegueram.  Demana  quin  problema  hi  ha.  Es  paguen  contribucions
especials, com han fet a tots els altres, i com marca la normativa.

El batle diu que el problema és que, el que pareixia que havia de ser una
decisió imminent, i que l’única cosa que volien era tenir un informe clar de la
viabilitat, pareix que es torbarà molt de temps.

12.20  Ubicació  de  la  pèrgola  fotovoltaica  de  l’aparcament  del
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Poliesportiu

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que han comentat les pèrgoles fotovoltaiques i
ha sortit  la pèrgola de l’aparcament del  Poliesportiu. Creu que la darrera
resposta de Carreteres era que l’informe era negatiu a la ubicació proposada
per  aquest  Ajuntament.  Demana  quines  alternatives  es  planteja
l’Ajuntament,  per  veure  si  alguna  és  viable,  i  així  poder  disposar  de  la
subvenció.

La Sra. Marta Cano explica que, com que esperaven que l’informe fos negatiu
i, a més, s’han torbat molt a contestar, varen decidir, amb l’empresa que va
redactar el primer projecte, fer un canvi d’ubicació. Es posarà al pàrquing on
hi ha la porta exterior del pavelló, a la zona d’accés al pàdel, la pista de
skate. No afecta a Carreteres i està a més de 18 m. Avui el projecte ja ha
entrat, visat pel Col·legi d’Enginyers i segurament el duran a aprovació inicial
la setmana que ve.

12.21 Programa per evitar la plaga del becut

El  Sr.  Francisco  Duarte  manifesta  que  darrerament  s’ha  vist  que,  per
desgràcia, una altra vegada el becut torna atacar fort  tot Mallorca. A Felanitx
tenim dos punts especialment sensibles, com són la plaça de ses palmeres i
la via Argentina. Demana a la Sra. Soler si s’ha intensificat el programa que
es du a terme per intentar evitar aquesta plaga, o si es té previst fer-ho.

La  Sra.  Catalina  Soler  contesta  que,  efectivament,  amb  l’empresa
contractada  per  aquest  Ajuntament,  han  intensificat  el  control  del  becut
vermell  i  fan  actuacions més  constants.  Pròximament faran  una actuació
important a la resta de les palmeres del municipi.

12.22 Queixes de veïnats per brutor

La Sra. Caterina Ramon es refereix a les queixes de veïnats per la brutor del
Calvari, de sa Mola i dels voltants de Felanitx. Vol saber quina solució té.

La Sra. Catalina Soler diu que no sap la solució a la pregunta que li fa la Sra.
Ramon. Diu que el Calvari es va fer netíssim amb els joves de Reactiva. Amb
informes d’avui dematí, hi ha un redol amb moltes llaunes buides. Des de
divendres  horabaixa  fins  avui,  cada  dia  els  guardes  rurals  que  varen
començar  divendres,  han  anat  al  Calvari,  i  estan  a  l’aguait  perquè,  un
moment o l’altre, hi tornaran els que han tirat les llaunes. La decepció d’anar
al Calvari va ser que hi havia moltes persones amb els seus cans amollats,
sense bosses per  recollir  el  fems dels  cans,  però no de persones que hi
tirassin llaunes. Si d’aquí a divendres no han localitzat possibles infractors, ho
tornaran anar a netejar i intensificaran la vigilància dels guardes rurals. A sa
Mola, hi varen anar divendres professors de l’Institut de Felanitx amb una
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al·lota de Clean Felanitx, a la qual agraeix moltíssim la seva tasca, i no està
tan bruta com diu la Sra. Ramon. De fet, està bastant ben conservat, excepte
un redol petit, on hi aniran pròximament. Avui els guardes rurals han fet una
actuació molt contundent davant els contenidors de Ladrilleries Mallorquines,
han trobat l’infractor. No es tracta tant d’imposar la sanció econòmica, sinó
que, quan troben l’infractor, que se’n dugui tot el que ha tirat. Però solució,
que és la pregunta que li ha fet la Sra. Ramon, no en té, voldria tenir-la. El
cert és que estan en camí de cercar-la.

12.23 Catàleg de camins rurals

La Sra. Maria Mesquida demana si el catàleg de camins rurals ja està acabat,
o en quina situació es troba.

El batle contesta que la darrera vegada que va consultar amb els tècnics
municipals, li varen dir que el Consell hi fa feina.

La Sra. Maria Mesquida, després d’aquesta pregunta també vol fer un prec a
la regidora de Política Lingüística, per quan el catàleg estigui acabat. Diu que
hi ha noms de camins que no estan escrits de la mateixa manera als senyals
que  els  indiquen.  Tampoc  no  concorden  amb  el  senyal  que  dóna  la
benvinguda a un llogaret, o a un nucli urbà. També creu que s’hauria de
revisar íntegrament i normalitzar el tema dels apòstrofs. Diu que hi ha el
Gabinet  de  Toponímia  i  Onomàstica  de  la  Universitat  que,  si  no  recorda
malament, presta servei gratuït als ajuntaments, fa una investigació sobre el
topònim i diu quina és la manera correcta d’escriure-ho. És un prec que fa
per quan el catàleg de camins estigui acabat.

El batle explica que amb la incorporació de gent per part del SOIB, varen
plantejar si podien demanar algun perfil que encaixàs en poder reforçar la
feina en el catàleg de camins. Per altra part, és cert que hi ha camins que a
un tram tenen un nom i  a  un altre  tram en tenen un altre.  S’haurà de
depurar i homogeneïtzar la senyalització.

12.24 Actuacions de la nova zeladora

La Sra. Gràcia González diu que té entès que fa un parell de setmanes que va
començar la nova zeladora. Demana quines inspeccions ha realitzat i quines
actuacions ha fet durant aquest temps.

El batle contesta que fa un poc més d’una setmana que la zeladora és a
l’Ajuntament  i  no  du  un  control  minuciós  de  les  tasques  que  se  li  han
encomanat,  però  sí  que  pot  dir  que  se  li  traslladen,  perquè  n’estigui
assabentada, tots els expedients que hi ha a la Casa, se li ha encomanat
tancar expedients d’ocupacions de via pública, resol incidències que havien
arribat mitjançant la línia verda que havia de resoldre la zeladora municipal i
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atèn, amb la celeritat possible, les peticions de feina que li arriben. Per tant,
el que pot dir és que, amb els pocs dies que fa que fa feina, respon i es va
incorporant al departament d’Urbanisme de molt bona manera. Per altra part,
vol compartir que avui ha pres possessió la nova arquitecta municipal amb un
programa  de  3  anys.  Espera  que  ajudi  a  resoldre  l’embús  que  té  el
departament  d’Urbanisme  quant  a  llicències  i  a  la  feina  derivada  del
departament de Contractació.

La Sra. González demana si entre les tasques de la zeladora no hi ha la de fer
inspeccions.

El batle li diu que ella, que ha estat regidora d’Urbanisme, degué tenir temps
per saber què ha de fer una zeladora.

La Sra. González replica que per això li demana, perquè no ha fet cap tasca
de seguiment de les infraccions urbanístiques, ni ha aixecat cap acta, ni ha
fet cap tipus d’inspecció.

El batle li repeteix que s’ha incorporat fa poc més d’una setmana i, a dia
d’avui, fa la feina de zeladora sense cap problema ni un.

12.25 Actes prevists per al 8 de març, dia de la Dona

La Sra. Caterina Ramon demana a la Sra. Cano pels actes que s’organitzaran
des de la regidoria d’Igualtat el 8 de març, Dia de la Dona.

La Sra. Marta Cano contesta que estan un poc a l’expectativa del que la
normativa deixarà fer. Tenen previst teatre, conferències, possiblement algun
concert.  Està  tot  bastant  fermat,  però  han  d’esperar  un  poc  per  les
restriccions. També la Comissió d’Igualtat,  juntament amb Felanitx per la
Igualtat i centres escolars han organitzat diferents actes. Durant aquest mes
ho tancarà tot i farà el cartell, però necessita una setmana més per acabar de
perfilar-ho tot.

12.26 Actuacions contra la processionària

El Sr. Pau Massutí vol fer un agraïment al Sr. Aznar, perquè al darrer Ple va
fer una pregunta sobre la processionària i ha vist que han iniciat una actuació
als pins. Va dir que a Portocolom actuarien divendres, i veu que han actuat a
segons  quines  bandes  i  que  a  la  resta  del  municipi  han començat  avui.
Demana si tornaran passar per Portocolom, perquè segons quins pins encara
en tenen.

El Sr. Aznar contesta que sí, que s’han de fer altres actuacions. Diu que, tot i
que l’Ajuntament té una empresa contractada per a les plagues que ha fet
actuacions que potser no són tant visibles com la que han fet aquest cap de
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setmana, per dur a terme aquesta darrera tasca que han afegit per combatre
la processionària, han necessitat la col·laboració de la Policia Local i de la
Brigada Municipal. Seguiran fent altres actuacions.

12.27 Campanya de les tres emes

El Sr. Francisco Duarte diu que quasi tots elsajuntaments de Mallorca han
començat a fer difusió de la campanya de les tres emes. Demana a la Sra.
Cano  quan  té  previst  treure-la  l’Ajuntament  de  Felanitx,  o  si  ja  la  té  a
disposició i només l’ha de treure.

La Sra. Marta Cano diu que fan gestions i, juntament amb la cap de premsa,
la trauran aviat.

El Sr. Duarte diu que no es refereix a la part municipal, sinó a la campanya
que va fer el Govern i fa un parell de mesos que va arribar una documentació
i cartells a tots els negocis. Era per saber això, no la difusió que li pugui
donar l’Ajuntament, és si ja s’ha fet la gestió perquè es pugui fer.

La Sra. Cano contesta que aquesta setmana ho veurà. S’està fent la gestió.

12.28 Subvencions per al transport escolar

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que va demanar al darrer Ple, i la pregunta va
quedar a l’aire, sobre les subvencions de transport escolar, perquè pareix
esser,  segons  els  han  dit,  que,  a  igualtat  de  condicions,  hi  havia  hagut
beneficiaris  que havien obtingut 300 € i  d’altres que n’havien rebut 400.
Demana si han pogut verificar si això ha estat així.

El batle contesta que no, però aquesta vegada en pren bona nota, perquè si
hi ha hagut una errada, s’ha d’aclarir aviat.

12.29 Projecte d’aparcament del carrer de s’Aigo

La Sra. Gràcia González demana com es troba el projecte de l’aparcament del
carrer de s’Aigo, i si s’ha demanat l’ajornament de la subvenció del Consell
per desenvolupar aquest projecte.

El batle contesta que el projecte estarà redactat a principi d’any i, un cop
aprovat, iniciaran la licitació de les obres i les adjudicaran.

La Sra. González demana si es refereix a principi d’enguany, ja que es va
encarregar el setembre, i el batle contesta afirmativament.

12.30 Adquisició dels terrenys dels Closos de Can Gaià
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El Sr. Pau Massutí demana com està el tema de la compra dels solars dels
Closos de Can Gaià, perquè el batle li va dir que encara no s’havia posat a
fer-hi feina i voldria saber si ja ha tengut temps.

El batle contesta que sí que ha tengut temps. Vol fer un aclariment sobre si
s’havia posat a fer-hi feina o no. Diu que el projecte dels Closos va canviar
molt de ritme quan varen saber que ja no era un projecte interessant o
important per a les ITS i el varen adequar a la capacitat de l’Ajuntament
d’haver-se de posar al capdavant de tot el que hi volguessin fer. Va canviar
quan s’hi jugaven una quantitat molt important de doblers. Tot i així, aquesta
setmana  ha  intentat  xerrar  amb  un  dels  propietaris  d’aquests  terrenys,
perquè l’Ajuntament vol intentar arribar a un acord i poder comprar part del
solar, que permeti continuar amb el projecte que tenien als  Closos. Creu que
hi ha intencions de poder arribar a un enteniment i adquirir uns terrenys
suficients com perquè sigui viable, si es tornen posar en marxa les ITS i
decideixen que aquest projecte és tan interessant com pareixia.

12.31 Tramitació del Pla Especial dels Closos

La Sra. Gràcia González, en relació a la pregunta que ha fet el Sr. Massutí,
demana com es troba la tramitació del Pla Especial dels Closos. Hi havia unes
al·legacions, però no sap si s’han contestat o no.

El batle contesta que estan pendents de contestar. Com saben, varen passar
de  tenir  dos  tècnics  d’Urbanisme  a  tenir-ne  un.  Això  ha  fet  que  molta
tramitació de planejament s’hagi retardat, però pròximament es podrà tornar
cobrir aquesta plaça interinament i esperen que tengui més continuïtat que
les dues anteriors ocasions. 

La Sra. Gracia manifesta que creu que l’anterior TAG ja ho va deixar tot
preparat perquè l’equip redactor contestàs aquestes al·legacions. Creu que
tenen constància que les havien de contestar ells, perquè està dins el pla de
feina i li pareix que deu faltar poc perquè ho facin.

El batle contesta que ho comprovarà.

12.32 Seguiment del programa d’actuacions Felanitx Reactiva

El Sr. Miquel Lluís Mestre diu que vol fer una pregunta/prec, sense cap tipus
d’acritud, i per la responsabilitat que, entre tots, varen desenvolupar el que
era  aquell  programa  d’actuacions  del  Felanitx  Reactiva.  Voldria  saber  si
l’Ajuntament, l’equip de govern, fa un seguiment de les actuacions d’aquell
pla i, cas que no, que el nou Consistori consideri que no són adequades a la
situació actual,  que facin una passa valenta per modificar aquell  pla, per
tornar-lo a analitzar, per veure si el que es va fer fa un any és adequat a la
situació  actual  o  no,  i  no deixar-ho a l’aire.  El  que demana a l’equip de
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govern és que no deixin aquell pla a l’aire, perquè el varen consensuar entre
tots els partits de l’Ajuntament. Diu que no és tant una qüestió de reunir-se o
no, ni de fer-hi feina o no, sinó que potser han de prendre la decisió de
reformular-ho, o directament, dir que les necessitats actuals són unes altres i
els esforços de l’Ajuntament s’han de dedicar a altres coses. Simplement és
que no li agrada que quedin coses a l’aire.

El batle agraeix la pregunta/prec i diria que es va fer un bon full de ruta del
pla, però que sí que és veritat que necessiten revisar conceptes que potser
podrien ser d’execució més immediata i reformular-ho d’una altra manera.
Els eixos són els mateixos, no han canviat. El que va començar com a una
ajuda a passar una situació complicada, ara ja ha és subsistència per al teixit
comercial. Assabentaran els membres de l’oposició del compromís i el trasllat
de les mesures que puguin prendre com a Ajuntament. Està clar que els
objectius  de  2021  tenen  un  termini  d’execució  molt  més  curt  del  que
pensaven, perquè el problema era greu des de maig l’any passat i fins el
maig d’enguany és gravíssim. L’anàlisi d’aquell full de ruta està damunt la
taula quant a que la capacitat de les ajudes que puguin donar que sigui de
forma immediata. Agraeix l’aportació del Sr. Mestre.

12.33 Ajudes per al comerç

El Sr. Francisco Duarte que, ara que l’Ajuntament es va adherir al conveni del
fons per reactivar el sector i el teixit malmès per la crisi, especialment pel
tancament des de principi d’any, i així com al Pressupost hi havia reflectida
una gran partida per a ajudes, demana al Sr. Rubio si ja saben quines ajudes
concretes trauran per al comerç i com es gestionaran.

El Sr. Rafel Rubio contesta que fan feina en treure una campanya, no només
per al comerç, sinó també per a la restauració, que tendrà dues vessants.
Una serà subvencionar el consumidor, lògicament, el ciutadà de Felanitx, per
tal que faci ús directe d’aquesta subvenció als comerços, bars i restaurants
de Felanitx. L’han començada a fer la majoria de municipis, i creuen que és la
millor  manera  per  donar  a  conèixer  els  nostres  comerços,  les  nostres
activitats,  que es promocioni  el  consum intern i  que la  gent acudeixi  als
establiments de proximitat, no se’n vagi fora, i tornar posar en valor allò que
tenim al  comerç local.  Es fa feina amb això, miren la  manera d’articular
aquesta campanya i es farà en diferents fases durant tot aquest any.

El Sr. Duarte manifesta que està d’acord que campanyes com aquesta han
donat resultats molt positius, però la seva pregunta era més concreta, per als
sectors que s’han vist malmesos pel tancament, saber quins tipus d’ajudes es
trauran per recuperar el que han perdut durant aquest temps.

El Sr. Rubio contesta que, com ja deu saber el Sr. Duarte, inicialment les
ajudes directes les dóna el Govern de la comunitat autònoma i el Consell



 
Ajuntament de Felanitx

Insular, que dóna ajudes a la restauració i als sectors que, d’alguna manera,
han  vist  reduïda  la  seva  productivitat  o  les  seves  ventes.  El  que  farà
l’Ajuntament serà estimular  el  consum, perquè és de l’única manera que
poden actuar. Pel que no sigui comerç, com per exemple, turisme, hi ha
l’altra línia, que abans ha explicat el batle, per ajudar a activitats que durant
l’any passat no varen poder fer feina. En aquests moments les ADL gestionen
les  ajudes  del  Consell  Insular  de  restauració,  de  gimnassos,  etc.
L’Ajuntament farà fins allà on té permès actuar per estimular el consum.

El Sr. Duarte manifesta que el conveni que s’ha signat diu que les ajudes
directes que es puguin donar per les dues entitats, no són incompatibles. Si
el Govern dóna una línia, l’Ajuntament pot compaginar i donar-ne una altra.

El batle explica que sí, està clar i així els ho varen traslladar dijous passat.
L’Ajuntament s’ha adherit  al  conveni  amb el  Govern i  el  Consell,  amb la
decisió que la gestió sigui per part del Consell i ja especifica els recursos que
l’Ajuntament va dir que estava disposat a incrementar, en cas que el Govern
pogués aportar més doblers. En aquest moment esperen, perquè entenen
que hi haurà una proposta de consens d’aquestes bases i, si veuen que no
poden  consensuar  fins  al  punt  de  donar  cobertura  amb  aquestes
convocatòries de tot el teixit comercial de Felanitx, l’Ajuntament activarà les
seves línies d’ajudes pròpies, que sempre seran sense perjudici que puguin
haver demanat ajuda d’altres administracions. El que veuen un poc arriscat
és tirar-se enmig i marcar les bases d’unes ajudes, sense haver-se pogut
pronunciar  el  Govern-Consell-Ajuntament,  que  pareix  que  serà  bastant
ampla. Per tant, si després de tot el temps que han estat, i després de tot
l’esforç que han fet, es troben que no funciona i l’Ajuntament ha de posar
una línia en marxa, en certa manera s’hauran equivocat, perquè està clar que
aquestes línies han de cobrir, de primer cop, totes les necessitats que hi
posaran o ja refaran totes les convocatòries que siguin necessàries, si és un
tema de doblers, per cobrir tots els expedients que faci falta.

12.34 Nou ús de l’edifici de la Casa del Mar

El  Sr.  Pau Massutí  demana,  malgrat  que sap que no és competència  de
l’Ajuntament, si té alguna idea plantejada de l’edifici de la Casa del Mar, que
quedarà buit aviat, atès que la  Unitat Bàsica de Salut passa al Centre Cívic.

El  batle  contesta  que  la  idea  és,  precisament,  que  quedi  buida.  Potser
després la Tresoreria General de l’Estat es plantejarà que tot el problema
torni a ser seu, perquè el tracte que ens ha donat deixa molt que desitjar. A
veure si, arribat a aquest punt, es plantejaran que tenen un immoble i, si els
fa  nosa,  que el  venguin  o  el  cedeixin  a  l’Ajuntament,  perquè ens volien
vendre un mort a preu de canari jove. L’Ajuntament intentarà tenir el centre
de  salut  dins  un  dels  espais  municipals.  Fins  i  tot  es  plantegen  poder
traslladar la Confraria de Pescadors, per tal que la Tresoreria tengui plena
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capacitat  per  pensar  un  poc  seriosament  què  en  pot  fer  de  tot  allò.
Actualment, la seva proposta, és pagau-me bé i no em doneu preocupacions i
aquesta no és la solució. El trasllat del Centre de Salut, de Serveis Socials
etc, es fa dins el termini previst, i arribarà un moment en què l’edifici estarà
buit i aturat. Es veurà si després reflexionen i veuen que tenen un immoble
on no han volgut invertir res i que les coses no es tracten d’aquesta manera.

12.35 Plaça d’arxiver

El  Sr.  Francisco  Duarte  diu  que han pogut  veure  que al  Registre  entren
moltes sol·licituds per a la plaça d’arxiver i demana com es troba en aquest
moment.

El batle contesta que si no ha acabat el termini de presentar sol·licituds, està
a punt d’acabar. És cert que es presenten molts aspirants. És una plaça que
es  demana  fa  molts  d’anys,  però  espera  que  en  poc  temps  estigui
definitivament coberta i es pugui començar a fer tota la feina d’adaptació i
reconversió de tot l’arxiu municipal, tant a l’arxiu històric, on sempre hem
tengut persones molt qualificades que n’han tengut cura, com de l’actual, on
preocupa que els criteris arxivístics de l’Ajuntament quedin retardats i, com
més temps passa, més es pot complicar.

El Sr. Duarte agraeix l’explicació i desitja que es cobreixi la plaça.

12.36 Adob de l’escala de l’Arenal Petit

El Sr. Francisco Duarte diu que al darrer Ple ja va fer aquesta pregunta tant
al batle, com a la Sra. Soler, li va respondre el batle, i és referent a l’escaleta
de l’Arenal Petit, que es va fer malbé durant el mes d’octubre. Varen dir que
s’arreglaria el més aviat possible, però encara no s’ha arreglat. Demana si
tenen previst arreglar-la i per quin motiu no s’ha fet.

El batle contesta que miren si poden suprimir aquesta escala, perquè té el
problema que hi pega la mar, ja l’han arreglada 3 o 4 vegades. Pareix que es
podria resoldre l’accés al mollet o bé amb el retranqueig de l’escala perquè el
temps no li pegui tant, o bé fer una petita modificació a la part de darrere,
per poder accedir al mollet. Seria accessible des de l’Arenal Petit, amb millors
condicions. Han de decidir amb els tècnics quina és la millor solució, ara bé,
el que no es pot fer és deixar-la on està ara i haver-la d’arreglar, per mor del
mal temps, cada dos anys.

El Sr. Duarte diu que és cert que està mal ubicada i, quan hi ha mal temps,
sempre  pateix  al  mateix  punt,  però  demana  un  poc  de  pressa,  perquè
enguany pareix que la primavera arriba més aviat i que la gent que vol anar
a la platja, tengui les majors facilitats possibles.
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I, en no haver-hi més assumptes que tractar, el batle aixeca la sessió, de la
qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

Felanitx, document signat electrònicament al marge.


